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1 IN TH E 11 NIT ED STATES BAN KRUPTCY COURT

2 FOR TH E EASTERN DISTRICT OF WISCON SIN

 3 ___________________________________________________________

4 In re: ) C hapter 11
)

5 A R CH D IO CESE OF MILWAUKEE, ) Case No. 11 -20059-SVK
)

6 Debtor, ) Hon. Susan V. Kelley

7
UNDER SEAL/CONFIDENTIAL

8
Volume I

 9 ___________________________________________________________

10

11 VIDEO DEPOSITION O F DANIEL A. BUDZYNSKI,

12 was taken at the instance o f  Certain Personal Injury

13 C laim ants, under and pursuant to the provisions o f  Rule

14 30 o f  the Federal Rules o f  Civil Procedure made

15 applicable by Rule 7030 o f  the Federal Rules o f

16 B ankruptcy Procedures,and the acts am endatory thereo f

17 and supplem entary thereto, before me, KATHY A. HALM A,

18 Registered Professional R eporter and N otary Public in

19 and for the State o f  W isconsin, at the Law Offices o f

20 W hyte, H irschboeck & Dudek, S.C., 555 East Wells

21 Street, Suite 1900, M ilwaukee, W isconsin, on the 21 st

22 day o f  November, 2011, com m encing at 9:30 o'clock in

23 the forenoon.

24

25
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1 A P P E A R A N C E S

2 JEFF ANDERSON &  ASSOCIATES, P. A., 366 
Jackson Street, Suite 100, St. Paul, M innesota, 55101,

3 by MR. JEFF R. ANDERSON and M ICHAEL G. FINNEGAN, 
appeared on behalf o f  the Certain Personal Injury

4 Claimants.

5 HOW ARD, SO LOCH HR & W EBER, S.C., 324 East 
W isconsin Avenue, Suite 1100, M ilwaukee, W isconsin,
6 53202, by M R. ALBERT SOLOCHEK, appeared on behalf o f  
the Unsecured Creditors Com m ittee.

7
W H Y TE HIRSCHBOECK DUDEK, S.C., 555 East

8 W ells Street, Suite 1900, M ilwaukee, W isconsin, 53202, 
by MR. FRANCIS H, LOCOCO, appeared on behalf o f  the

9 Debtor.

10 DE WITT, ROSS & STEVENS, S.C., 13935 
Bishop's Drive, Suite 300, Brookfield, W isconsin,

11 53005-6605, by MR. SHAWN M. GOVERN, appeared on behalf 
o f  the w itness.

12
I NDEX

13
DANIEL A. BUDZYNSKI

14
Bv Mr. A nderson........................................... 5

15*
By Mr. LoC oco............................................180

16
By Mr. A nderson......................................... 193

17

18 E X H I B I T S

19 Letter A A ffidavit o f  Daniel B udzynski.............. 11

20 L etter B John/Jane Doe L isting (N O T ATTACHED).... 109

21 Letter C Personal File................................168

22 Letter D C harter for the Protection o f  Children

23 and Young People L ist..................... 180

24 Letter E N ew spaper A rticle........................... 182

25 Letter F Dolan Letter, 7-6-04........................182
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1 (The original transcript was sent to  Attorney 
A nderson.)
2

3 (The original exhibits w ere retained by the court 
reporter. The original exhibits (except Exhibit B)

4 were attached to the original and a copy was attached 
to all ordered transcripts.)

5

6
* * * *
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1 TRA N SCRIPT OP PROCEEDINGS

2 VIDEOTAPE TECHNICIAN: M y name is Steve

3 Peters, CLVS, associated with Halm a-Jilek

4 Reporting, Inc., M ilw aukee, W isconsin. This is

5 the beginning o f  the video deposition o f  Daniel

6 A. Budzynski on N ovem ber 21, 2011; the time

7 9:46 a.m. This is the case concerning in re

8 A rchdiocese o f  M ilwaukee, Debtor, Case

9 No. 11-20059-SVK pending in the United States

10 Bankruptcy C ourt for the Eastern D istrict o f

11 W isconsin.

12 Will counsel now  please state their

13 appearances.

14 M R. ANDERSON: Je ff  A nderson for the

15 Survivors.

16 MR. FINNEGAN: M ike Finnegan for the

17 Survivors.

18 MR. SOLOCHEK: A lbert Solochek for the

19 Official Unsecured C reditors Committee.

20 MR. L O C O C O : Frank LoCoco on behalf o f

21 the Archdiocese o f  M ilwaukee.

22 MR. GOVERN: Shawm Govern on behalf o f

23 Dan Budzynski.

24 VIDEOTAPE TECHNICIAN: The court

25 reporter will now  sw'ear in the witness.
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1 DANIEL A. BUDZYNSKI, called as a

2 w itness herein by C ertain Personal Injury Claim ants,

3 after having been first duly sworn, was exam ined and

4 testified as follows:

5 EXAMINATION

6 BY MR. ANDERSON:

7 Q Sir, would you please state your full name.

8 A Daniel Alovsius Budzynski.

9 Q Mr. Budzynski, would you please give us the

10 spelling o f  your last name.

11 A B-U-D-Z-Y-N-S-K-I.

12 Q Thank you, sir. We had som e discussions o ff the

13 record about this process, and you understand, do

14 you not, that you have taken an oath to tell the

15 truth?

16 A Yes.

17 0 As if  you are in a courtroom  before a judge. Do

18 you understand that?

19 A Yes.

20 0 Okay. You also understand that this is being

21 recorded both by transcription, a stenographer.

22 and by videotape?

23 A Yes.

24 Q And you met all o f  the parties here. I will be

25 asking you some questions here this m orning, and
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1 i f  you don't hear the question or understand it,

2 please let me know  and I'd be happy to rephrase

3 it or repeat it. Okay?

4 A Yes.

5 Q We have discussed briefly your current medical

6 condition, and I think you advised us that you

7 have some difficulty hearing?

8 A Yes.

9 Q And 1 will speak up so you can hear and

10 understand the questions I ask.

11 A Thank you.

12 Q A re you suffering currently from any mental

13 defect or disability that prevents you from being

14 able to  answ er the questions that are asked here

15 today?

16 A No.

17 Q Okay. I know you have som e physical and health

18 problem s and issues, and if  you need any breaks

19 or any accom m odations for that, you ju s t let me

20 know.

21 A Thank you.

22 Q Okay. W hat is your current address, sir?

23 a  S t

24 Francis, W isconsin, 53235.

25 Q How long have you been at that location?
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1 A Six years.

2 Q You understand, Mr. Budzynski, that we are

3 perm itted to  take this testim ony o f  you under

4  oath by O rder o f  the Bankruptcy C ourt and allowed

5 to  ask some questions. The first question 1 want

6 to ask o f  you is is it correct to say that you

7 w ere -  you are currently not a priest?

8 A Yes.

9 Q Okay. And is it correct to  say that you were

10 removed from the priesthood, effectively, by the

11 Vatican?

12 A Yes.

13 Q W hat was the year o f  your official removal from

14 the priesthood?

15 A 2005.

16 Q And you were ordained a priest to the A rchdiocese

17 o f  M ilwaukee in the year 1956, were you not?

18 A Correct.

19 Q A nd so that would have officially made you a

20 priest o f  the A rchdiocese o f  M ilw aukee from the

21 year 1956 to the year 2005?

22 A Yes.

23 Q Okay. And at some point in time you did actually

24 retire?

25 A Yes.
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1 Q And was that year 1995?

2 A It was 1994.

3 Q You did continue to do som e help work after your

4 retirem ent, however, did you not?

5 A I did.

6 Q Okay. And is it also correct to  say that as a

7 priest o f  the A rchdiocese, at all times while

8 such you w ere under a prom ise o f  obedience to the

9 Superior for the A rchdiocese, the various

10 A rchbishops?

11 A Yes.

12 Q And that means that you w ere under various

13 prom ises o f  obedience to the A rchbishop that

■14 ordained vou, A rchbishop M eyer?

15 A Correct.

16 Q And then under the prom ise o f  obedience to

17 A rchbishop Cousins who succeeded him?

18 A Yes.

19 Q And then under the prom ise o f  obedience to

20 A rchbishop W eakland w ho succeeded him?

21 A Yes.

22 Q And then A rchbishop Dolan who succeeded him?

23 A Yes.

24 Q And Dolan presided as A rchbishop at the time o f

25 your retirem ent?
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1 A Yes.

2 Q You advised us that you have some difficulty

3 reading, also, so because there are a num ber o f

4 docum ents that need to be reviewed and/or

5 discussed in this process today, I have advised

6 you and your counsel that instead o f  asking you

7 to  read portions o f  docum ents, 1 will identify

8 the docum ent for you, then read from it so you

9 can listen to the passage and then ask you a

10 question. Will that work for you?

11 A That's fine.

12 Q Okay. How long did you do help out w ork or w hat

13 some people call supply work as a priest after

14 your retirem ent in  1994?

15 A A bout a year and one-half.

16 Q And in order for you to have done that, that

17 would have required the perm ission, ultimately,

18 o f  the presiding Archbishop, then Dolan?

19 MR. L O C O C O : O bjection to form.

20 MR. ANDERSON: Then W eakland. Excuse

21 me.

22 TH E W ITNESS: W eakland, yes.

23 BY MR. ANDERSON.

24 Q Yes. Pardon me. And at how  many different

25 locations did you actually w ork and do help work
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1 for that year and one-half?

2 A That would be hard to say. You know, generally

3 in an around the M ilwaukee area, A rchdiocese o f

4 M ilw aukee, but that's too general, I suppose.

5 How many different locations?

6 Q Yes.

7 A Different locations.

8 Q Yes. G ive me a rough estim ate.

9 A Six.

10 Q Okay. And would that be to fill in for priests

11 taking vacation and doing parish work?

12 A Sim ilar to that, yes.

13 0 Besides filling in for priests on vacation or

14 leave, during that period o f  tim e did you w ork in

15 any schools or w ith any CCD program s or anything

16 like that?

17 A No.

18 Q So it was all m ostly parish work that you did

19 help work for?

20 A Yes.

21 Q For purpose o f  this deposition, Mr. Budzynski, we

22 did subpoena you to appear here today, did we

23 not?

24 A Yes.

25 Q A nd also asked you to produce some docum ents
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1 which you have brought w ith you w hich are now

2 being copied, correct?

3 A Yes.

4 (Exhibit A was m arked.)

5 BY MR. ANDERSON:

6 Q And in response to the subpoena that was issued

7 and which you received, you filed w ith the Court

8 an affidavit, which we have m arked for

9 identification as Exhibit A, and I'm not going to

10 ask you to read this affidavit, but I will read

11 from it for a m om ent and then ask you a couple

12 questions. Okay?

13 A Okay.

14 Q And at the second page that is you i signature

15 that signs this affidavit, correct?

16 A No.

17 MR. GOVERN: Up higher. It says,

18 "Daniel A," but the rest isn't there.

19 BY MR. ANDERSON.

20 Q Okay. But you did sign the affidavit, even if

21 part o f  it perhaps got —

22 A Yes.

23 Q Okay.

24 A Yes.

25 Q Okay. According to this, it states you’re
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1 83-years-old and suffering from som e physical

2 conditions, correct?

3 A Correct.

4 Q And at Paragraph 3 o f  it, and 1 will read it, you

5 say, "1 am a recovering alcoholic." How long

6 have you been a recovering alcoholic?

7 A Twenty-eight years.

8 Q W hat year did you obtain your sobriety?

9 A 1982.

10 Q And since 1982 have you m aintained complete

11 sobriety and abstinence from  alcohol and/or

12 drugs?

13 A Yes.

14 Q W hen you w ere removed from  the clerical state or

15 what is referred to in your affidavit as

16 laicization, did you fight that o r did you agree

17 to that?

18 MR. GOVERN. 1 will ju s t  m ake an

19 objection. I don't know that he necessarily —

20 as to foundation. I don’t know  that he knew —

21 necessarily knew when exactly the process began.

22 BY MR. ANDERSON:

23 Q Okay. Did you know  that you were being removed

24 from  the priesthood?

25 A No.
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1 Q Okay. W hen did you find out you had been removed

2 from  the priesthood?

3 A W hen 1 was served with a docum ent from Rome.

4 Q W hat year was that, sir?

5 A 2005.

6 Q Do you currently receive pension?

7 A Yes.

8 0 W hat is the am ount o f  your pension?

9 A 1 think it's around $ 16,000 a year.

10 0 Did you or have you received any lum p sum

11 paym ents from the A rchdiocese o f  M ilwaukee beyond

12 your pension payments?

13 A No.

14 Q Okav. Because you have identified yourself as a

15 recovering alcoholic, that means that at some

16 point in tim e you identified yourself as an

17 alcoholic. W hen in time do you believe you first

18 identified yourself as an alcoholic?

19 A W hen I was in treatm ent.

20 Q Okay. W hat year would that have been, sir?

21 A 1982.

22 Q And w here was that at?

23 A G uest House in Rochester, M innesota.

24 Q And that was an inpatient program ?

25 A Yes.
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1 Q Thirty days or longer?

2 A Longer.

3 Q Okay. And at that tim e w ere you being treated

4 for alcoholism  and other disorders or ju s t

5 alcoholism ?

6 A All disorders, yes.

7 Q W hat other disorders did you have for which you

8 received treatm ent at that time?

9 MR. LO COCO: I'm sorry. W hat year are

10 we now?

11 MR. ANDERSON: 1982.

12 MR. LO COCO: Thank you.

13 THE W ITNESS: I don't know. It was a

14 holistic program.

15 BY MR. ANDERSON:

16 Q W ould it be fair to say that a t the time you

17 received treatm ent for your alcoholism , you also

18 identified that you had an inability to control

19 your impulses to act out sexually towards

20 children?

21 A Yes.

22 Q Did you ever hear from any o f  the treaters what

23 the diagnosis was for that inability to control

24 your sexual im pulses to act out towards children?

25 A No.
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1 Q Okay. Had anybody ever said to you that is

2 called pedophilia or ephebophilia?

A No.

4 Q From the year 1956 when you were ordained a

5 priest to the A rchdiocese o f  M ilwaukee until the

6 time you were removed from the priesthood by the

7 Vatican in 1995, how  m any — Excuse me. Did 1

8 misspeak?

9 MR. LO COCO: 2005.

10 MR. ANDERSON: Oh, I’m sorry. Let me

11 rephrase it.

12 BY MR. ANDERSON:

13 Q I'm going to go to the date o f  your retirem ent

14 for a  m om ent and rephrase tha t question. B etw een

15 the tim e o f  your ordination in 1956 and the date

16 o f  your retirem ent in 1994 and those years that

17 you worked as a priest in various locations, how

18 m any kids do you estim ate you engaged in some

19 sexual contact with?

20 A Based upon advice o f  m y counsel, I assert my

21 rights under the Fifth A m endm ent o f  the United

22 States respectfully declining — United States --

23 United States C onstitution and respectfully

24 decline to answ er the question.

25 Q Okay. For purposes o f  today, we will call that
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1 the assertion o f  the Fifth A m endm ent privilege,

2 and so that if  you have other questions to which

3 you w ant to assert that privilege, I will not

4 make you read that again, sir. So you can just

5 sim ply say, "1 would like to take the Fifth,” or

6 words to that effect.

7 MR. ANDERSON: Is that acceptable to

8 you, Counsel?

9 MR. GOVERN : I f  it's acceptable to you.

10 MR. ANDERSON: It is.

11 TH E W ITNESS: Thank you.

12 MR. ANDERSON: You are welcome.

13 BY MR, AN DERSON :

14 0  Have you been inform ed tha t a t som e point in tim e

15 m aterials pertaining to you have been provided to

16 the D istrict Attorney's Office and the District

17 A ttorney in M ilwaukee has reported that because

18 o f  the passage o f  time, you could not be

19 prosecuted for any o f the crim es that you may

20 have been — may have com m itted w hile a priest?

2 1 H ave you been informed o f  that?

22 A No.

23 Q 1 will show  you a docum ent that pertains to that

24 later in this deposition, and then if  you choose

25 to change your position on that, we will give you
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1 an opportunity to do that. For now let's cover

2 som e other areas.

3 Do you know why, sir, you were removed

4 from  the priesthood by the Vatican?

5 A No.

6 Q To your knowledge, did it have to do with

7 inform ation that was presented that you w ere not

8 able to control your sexual interest and impulses

9 tow ards children and, thus, sexually abused them

10 while a priest o f  the A rchdiocese o f  M ilwaukee?

11 A I wish to take the Fifth Amendment.

12 Q Okay. Besides the treatm ent that you identified

13 having — Besides the treatm ent that you

14 identified that you received a t the G uest House

15

16

17

18 A

19 Q

20

21 A

22 Q

23 A

24 Q

25

for a variety o f  disorders, including alcoholism, 

w'hat other treatm ents had you received inpatient, 

if  any, before 1982 at the G uest House?

None.

Had you been treated by psychiatrists before that 

tim e or psychologists?

Yes.

Dr.

Dr.

W hat caused you to see Dr. m ^ H ?  W ere you 

sent there by som ebody from  the A rchdiocese or on
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1 your own?

2 A 1 started on my own, then with the approval or

3 encouragem ent o f  the Archdiocese.

4 Q And do you rem em ber w hat year you started on your

5 own and then got the approval or encouragem ent o f

6 the Archdiocese?

7 A I tried to think o f  that, but I think around

8 1969. 1 don't know.

9 Q Okay. And in 1969 the A rchbishop was then

10 A rchbishop Cousins?

11 A Yes. No, no, Weakland.

12 Q T hat’s okay. I can —

13 A I get confused as to dates. W eakland was in '78,

14 yes.

15 Q Well, actually, 1 think W eakland is '77.

16 A Okay. So it was Cousins, yes.

17 Q And between 1958 and 1977, the records we have

18 reflect that it was A rchbishop Cousins that

19 presided over the A rchdiocese.

20 A You are correct.

21 Q Okay. And w as A rchbishop C ousins directly

22 involved with your -- with the encouragem ent o f

23 you to see Dr.

24 A No. 1 think I have to add som ething. He said,

25 "Seek some help," not Dr.
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1 Q Okay. And it was A rchbishop Cousins that said,

2 "Seek some help?"

3 A Yes.

4 Q And he urged you to seek som e help because

5 reports o f  sexual abuse by you towards kids had

6 surfaced, correct?

7 A No.

8 Q W hat did you understand about why A rchbishop

9 Cousins told you to seek help then?

10 A At that time I understood it had to do w ith some

11 o f  my behaviors in m anaging the parish.

12 Q W hat kinds o f  behaviors are you referring to?

13 A Parts o f  me rem em ber at the time, but it seemed

14 to be more to do w ith difficulties w ith people or

15 m aking decisions or neglecting things.

16 Q A t som e point after that did it come to your

17 attention that reports had been made that you had

18 hurt kids by sexually abusing them and, thus,

19 that becam e a part o f  the focus o f  your

20 treatm ent?

21 A I'd like to plead the Fifth.

22 MR. ANDERSON: Okay. Counsel, 1 think

23 that we will need to  have a discussion about

24 w here the line gets -  needs to be draw n, but

25 let’s do a series o f  questions before we do. Is
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1 that acceptable to you?

2 MR. GOVERN: That's acceptable.

3 MR. ANDERSON: Okay. W e're going to

4 take a short break for a  m om ent so we can decide

5 how  to proceed most efficiently, and so we're

6 going to go o ff  the record here and take a short

7 break so we can all get a cookie.

8 VIDEOTAPE TEC UN IC1AN: We're going o ff

9 the record at 10:14 a.m.

10 (A discussion was had o ff the record.)

11 (A recess was taken.)

12 VIDEOTAPE TECHN1CIAN: We’re back on the

13 record at 10:25 a.m.

14 MR. ANDERSON : W hile o ff  the record, we

15 had a discussion about organization in terms o f

16 the questions that I intend to ask, and we're

17 going to  break them into three categories. The

18 first category is going to be questions that are

19 directly pu t to you by me about w'hat kids you

20 sexually abused and/or who they were, and when

21 that happened and w hat you did. T hat’s Category'

22 1. I already asked that question in som e form

23 and you took the Fifth. For purposes m oving

24 forw ard, we will agree that the Fifth can be

25 asserted by sim ply taking the Fifth, i f  that
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1

2
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5

6

7

8

9

10

1 1

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

com es up. 1 will identify that as a Category 1 

question so you are not tricked. Okay? Is that 

acceptable, Counsel?

MR. GOVERN: Yes, it is.

MR. ANDERSON: Category No. 2 are 

questions that pertain to what you said to 

another individual, such as an official o f  the 

A rchdiocese, an A rchbishop, the Vicar for Clergy 

or others outside o f  a privileged relationship 

about that topic. In other words, w hat you said 

if  asked, and that will be Category 2, statem ents 

made by you to another about that topic, w hether 

you had sexually abused or tried to sexually 

abuse a child a t any given tim e w hile a  priest.

T hat's Category No. 2, and I will identify that 

as 2 when I'm asking the question so we know what 

we're trying to focus on.

C ategory No. 3 will be w hat was said to 

you by another individual when that topic came 

up. For exam ple, you are asked, " Did you 

sexually abuse X, Y or Z," and you m ade a 

response to that, and then Category 3 will be 

what the other individual said to you about it.

It’s our position, and having discussed it with 

counsel, that that could no t be subject to any
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1 colorable assertion o f the Fifth Amendment.

2 That's w hat we would call the Category 3

3 questions. Is that a correct an accurate

4 statem ent, Counsel?

5 MR. GOVERN: I believe that's a correct

6 and accurate statem ent o f  the conversation and

7 the position you expressed to me, yes.

8 MR. ANDERSON: Okay. And if  you differ

9 as we move forward, you w ill, no doubt, not

10 hesitate to express it.

11 MR. GOVERN: I will.

12 BY MR. ANDERSON-

13 Q W hile a priest o f  the Archdiocese o f  M ilwaukee,

14 when is tlte first tim e anyoffic ia l o f  the

15 A rchdiocese or priest o f  the A rchdiocese o f

16 M ilwaukee ever confronted you with suspicions or

17 reports that you had hurt a child or sexually

18 abused a child? N ow  this is the question when.

19 A It probably was som etim e in the '80's. I have to

20 explain that I didn't have an up-front -- The

21 Bishop didn't call me in an accuse me o f  anything

22 like that. There was very little, if  any, o f

23 that kind o f  conversation, and I'm trying to

24 think that -- either w ith C ousins or W eakland or

25 others, but there was a time w hen I did have a
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1 conversation with the Vicar.

2 Q W hich Vicar was that?

3 A 1 lomacek.

4 Q Okay. And that's Joe H ornacek, correct?

5 A Joseph Hornacek, yes.

6 Q And he was the Vicar for Clergy for the

7 Archdiocese?

8 A Yes.

9 Q W hen was that conversation with him? W hat year?

10 A 1 would say 2003.

11 Q Okay.

12 A I don't know. It's hard for me to say w hat year,

13 but it was that recent.

14 Q I'm going to read from  -- D id w e  ever mark this?

15 MR. FINNEGAN: No, ju st give him the

16 Bates number.

17 MR. ANDERSON: I'm going to read from a

18 Bates num bered docum ent a passage. It’s Bates

19 num ber 24060, Counsel, and —

20 MR. LO COCO: Is it in the exhibit

21 binders?

22 MR. FINNEGAN: It's not.

23 MR. GOVERN: I don't know that I have

24 that.

25 MR. ANDERSON: 1 will ju s t read the
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1 passage and then ask the question so he can focus

2 on it, because it really refers to this.

3 BY MR. ANDERSON:

4 Q I’m going to read from a docum ent that has been

5 provided, and then I will ask you a question.

6 And the docum ent was produced in this litigation

7 or it was actually a statem ent given us and

8 provided to us that’s been a part o f  this

9 litigation now. It states, “1 was contacted by

10 Father Joe Hornacek, the Vicar o f  the A rchdiocese

11 o f  M ilwaukee, on July 23, 2003. He made

12 reference to a file o f  a registered com plaint

13 made by parents in the mid 1960's regarding

14 sexual abuse by Father Dan B udzynski. After

15 subsequent com m unications..." Okay. So as I

16 read this, first the Vicar o f  the A rchdiocese o f

17 M ilwaukee on July 23, 2003 is in contact with

18 this person wrho has been identified as a victim

19 whom we represent. Okay? Then, according to

20 this, Joe Hornacek, the Vicar for Clergy then,

21 made reference to a file o f  a com plaint that had

22 been registered against you by parents in the mid

23 1960’s regarding sexual abuse by you, then Father

24 Dan Budzynski.

25 My question to you, Mr. Budzynski, is do
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1 you recall a com plaint in the mid 1960's having

2 been registered against you for sexual abuse?

3 MR. LO COCO: O bjection, form and

4 foundation on the latter.

5 MR. GOVERN: It’s exactly the sam e

6 objection 1 would have sim ply because the

7 docum ent that's being referred to, I have no idea

8 the source o f  it, who prepared it, and the

9 portions that you read from there is discussing

10 interaction between others unrelated to the

11 witness. So form  and foundation.

12 MR. ANDERSON: Okay.

13 MR. GO V ER N : He's free to answ er it, if

 4 4  he can.......................................................-.............................

15 MR. ANDERSON: First, try and limit your

16 objection to the legal one so I can address the

17 legal objection. H aving your objection in mind,

18 which is form and what else?

19 MR. GOVERN: Foundation.

20 MR. ANDERSON: Foundation. Okay.

21 BY MR. ANDERSON:

22 Q W ith that in mind, do you understand the question

23 I asked or would you like me to repeat it?

24 A Please repeat it.

25 Q Okay. Did you learn that a com plaint had been
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1 m ade against you for sexual abuse in the I960's?

2 A No.

3 Q Before I ju s t presented that information to you,

4 to this day had you ever heard that you had ever

5 been accused o f  sexual abuse o f  children in the

6 1960’s?

7 MR. GOVERN: Do you understand the

8 question?

9 THE WITN ESS: Did I ever -  Did I ever

10 hear? Please repeat the question.

11 BY MR. ANDERSON:

12 Q Sure. W hen were you first accused o f  sexual

13 abuse o f  kids?

14 A 1 really don’t know. 1 don't know.

15 Q W hat assignm ent were you in at the time you were

16 accused for the first tim e, Mr. Budzynski?

17 A Boy, 1 draw  a  blank. I don’t rem em ber being

18 accused. I don't remember. I’m sorry. That's

19 my answer, I guess, I don't remember.

20 Q Do you rem em ber ever being asked by the V icar for

21 Clergy or o ther officials o f  the Archdiocese

22 about w hat you had done to kids sexually over the

23 years w hile w orking as a  priest in various

24 parishes?

25 A No.
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1 Q Do you rem em ber being interviewed in 1994 by a

2 team or several people from the Archdiocese about

3 w hat you had done to kids and when you had done

4 it?

5 A Yes.

6 0  W hat do you rem em ber about that? Tell us about

7 that.

8 A Well, there was a group o f  three or four people

9 that asked me to come in to answ er some questions

10 about allegations, and they said for me to recall

11 w hat parishes I was in and asked me specifically

12 what occasions could 1 possibly have been

13 involved in any kind o f  activity like that. Just

14 w hat occasions; was it dancing, was it camping,

15 was it the privacy o f  my room or anything like

16 that. Those are the questions they was asking

17 me, and 1 was ju s t supposed to indicate where

18 possibly that the accusations could arise.

19 Q And did you then tell them  the truth about what

20 you could rem em ber about w hat you had done to

21 those kids and who they were?

22 A 1 did.

23 Q Okay. Did you w ithhold inform ation from them

24 intentionally at that time?

25 A No.
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1 Q Okay. And you gave them the names o f those kids

2 who they asked about?

3 A As far as 1 could remember.

4 Q Okay. There is a docum ent -- Do you rem em ber the

5 nam es o f  the three or four people that met with

6 you and asked the questions o f  you about that?

7 A No.

8 Q Okay. There is a docum ent that has been marked

9 as Exhibit 38, and Tm referencing it for you,

10 Counsel, and for you, Mr. Budzynski, because it

11 does give us a date, and 1 will read from the

12 docum ent at Page 4 o f  it. This is the attachm ent

13 to a letter sent by A rchbishop W eakland to then

14 Cardinal Ratzinger — excuse m e —A rchbishop

15 Dolan to Cardinal Ratzinger, and it’s Bates

16 num ber 24134. I'm going to ju s t read from the

17 top o f  it to see i f  it helps you understand we’re

18 talking about the same meeting.

19 It reads, "In February 1994, a

20 three-person team o f psychological and criminal

21 experts was established to explore a new

22 allegation that had arisen. In the interviews

23 with this investigative team , the accused

24 adm itted not only som e o f  the alleged incidents,

25 but also factually described and adm itted to
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1 m ultiple others." Does this sound like the

2 m eeting that you were ju s t referring to?

3 A Yes.

4 Q Okay. It goes on to state, "These adm issions

5 w ere supported by various letters and entries in

6 his personnel file." A t that tim e were you shown

7 those various entries and letters in your

8 personnel file?

9 A No.

10 Q Have you ever seen your personnel file and the

11 letters and entries that refer to  sexual abuse?

12 A No.

13 Q It goes on to state, "O f the follow ing alleged

14 dileets, the m ajority are based on the accused's

15 own admission." A t that time when you met with

16 that team in February o f  1994 and those questions

17 were put to you, did you answ er those honestly?

18 A Yes.

19 Q W ho from the A rchdiocese asked you to answer

20 these questions and attend this meeting?

21 A It was a woman I think who was assigned to deal

22 with such things.

23 Q Cusack?

24 A No.

25 Q Piasecki?
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1 A Piasecki, yes. Yes, 1 couldn't think o f  that.

2 Piasecki.

3 Q Yes. And what cleric or priest also was a part

4 o f  that team?

5 A None.

6 Q W ho else was in on this interview  besides

7 Piasecki that you recall?

8 A W hich interview'?

9 Q The February 1994 interview  that we were ju st

10 talking about.

11 A W ith the three?

12 Q Yes.

13 A Piasecki was not part o f  it.

14 Q Oh. W ho was the team o f  the three?

15 A I don't know. It was three people. Piasecki

16 interview ed me on an allegation which I

17 absolutely denied to not take place, and in the

18 course o f  that interview she suggested that I

19 m eet with these people. I didn't know if  it was

20 a court o f  inquiry. 1 didn't know' their legal

21 status as being experts in anything, ju s t that

22 these people were going to try to explore my

23 previous life, my actions and sim ply have a

24 conversation.

25 I w ent in there as honest as I could
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1 answ ering these questions, not realizing any

2 liability to claim ing guilt or innocence, but

3 sim ply the way they asked me was, "Well, were you

4 in this parish, were you involved." I said, "Yes,

5 the youth program," et cetera, et cetera, and

6 that's where these things cam e from. They were,

7 to my mind, not an adm ission o f  any guilt and

8 wrongdoing. I can understand the board would

9 interpret that, I suppose. 1 don't know. But 1

10 was rather naive and innocent going into that

11 board.

12 Q W hat do you mean by that?

13 A 1 mean 1 thought it was very friendly and it was

14 ju s t to  ex a m in e - - to look a t m y past I didn't

15 really think it seriously — I didn’t think it

16 was very serious.

17 Q A t that point in tim e in 1994, had you actually

18 believed that you had done grievous harm to

19 children?

20 MR. LO COCO: I'm sorry. Can you ju s t

21 read it back?

22 COURT REPORTER: "At that point in time

23 in 1994, had you actually believed that you had

24 done grievous harm  to children?"

25 M R. LO COCO. Thank you.
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1 THE W IT N E SS: I have to take the Fifth

2 Am endm ent on that.

3 BY MR. ANDERSON:

4 Q W hen you had this m eeting with this team, what

5 did you understand the purpose o f  the m eeting to

6 have been?

7 A My initial feeling at the time was to deny the

8 original allegation, because 1 said how  can the)'

9 come up with this preposterous allegation with

10 Piasecki. I thought that going into this I would

11 have a chance to exonerate m yself or to clear it

12 up that I w asn’t guilty o f  that.

13 Q W hat was -  W ithout stating the name o f  the

14 accuser or the possible victim  there, w hat was

15 the allegation that wfas being made at that time

16 that you have or now  deem to have been

17 preposterous and that you deny? W hat was the

18 allegation?

19 A It was very vague, first o f  all. I didn't know

20 the name, they never gave me the name, and it was

21 ju s t that I had som ething to do with that person.

22 Q Was it an allegation o f  sexual abuse by you as a

23 priest against that child?

24 A Yes.

25 Q And was it at that tim e m ore than one child or
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1 ju s t one child?

2 A Just one child.

3 Q And where did they allege you had engaged in this

4 preposterous allegation?

5 A I will have to tell the story. In the field on

6 the grounds o f  the parish, and 1 don't know if

7 you need to know that or w ant to know that, but

8 the occasion that 1 recall was this. I was at

9 the parish and the principal o f  the school called

10 me and said, "There's a girl sitting in the

11 field. She wouldn’t com e into the classroom.

12 She is ju st sitting out there. W e tried our

13 darnedest, we can't get her, and she won't talk

14 to us and such, and so would you do something."

15 So 1 w ent to talk to  the girl. And she was

16 sitting in the field unresponsive, not telling m e

17 what's wrong. She w asn’t crying, she was ju st

18 sitting there. Som ehow  or other 1 encouraged her

19 to come in, and the other priest and 1 and the

20 secretary gave her -  gave her a sandw ich or

21 som ething and a glass o f  m ilk and we contacted

22 her father and her father cam e and took her home.

23 I think that's the girl they w ere referring to.

24 Q W hat parish are you referring to?

25 A St. Bernadette.
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1 Q And according to the records I have, you were

2 assigned by the then A rchbishop to St. Bernadette

3 as an associate pastor on Septem ber 28, 1971.

4 Does take sound correct to you, sir?

5 A Yes.

6 Q And so when you were confronted with the

7 information about w hat had happened in 1971, you

8 denied having abused or done anything to that

9 girl, correct?

10 A Correct.

11 Q A nd then after you denied that to the team  with

12 which you met, you were then asked about w hat you

13 had done to or with other kids throughout your

14 assignm ents, correct?

15 A Yes.

16 Q And you did give them som e inform ation about what

17 you had done to other kids?

18 A No, 1 sim ply gave occasions when som ething like

19 that could have led to an allegation. That's

20 w hat they were asking me.

21 Q Did you adm it to them that you had engaged in

22 sexual abuse -

23 A No.

24 Q — o f  other kids?

25 A No.
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1 Q Had you engaged in sexual abuse o f  other kids?

2 A I'm afraid 1 will have to appeal to the Fifth

3 Amendment.

4 Q I'm going to direct your attention, Counsel and

5 Mr. Budzynski, to w hat we have m arked exhibit —

6 W ell, before I do that, I’m going to ask about

7 your assignm ent before you were at St.

8 Bernadette's, and according to the records, you

9 w ere assigned by the then presiding A rchbishop to

10 St. Bernadette's, that would be Cousins, as I

11 said, Septem ber o f  '71, and before that you had

12 been associate pastor at St. Casimir, correct?

13 A Correct.

14 O And why were you removed from St, C asim ir to St,

15 Bernadette’s?

16 A Because I know because there was a need.

17 Q To your knowledge, were you told that there had

18 been an allegation that you took pictures o f  boys

19 in the nude and the boy’s m other had reported

20 this to Father Ken M etz and that that had caused

21 you to go to a psychiatrist? Is that why you

22 w ere removed?

23 A I'm going to plead the Fifth on that.

24 Q 1 think that would fall into a Category 2. The

25 question is, so that to keep it sim ple, were you
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1 rem oved from St. C asim ir’s Parish in M ilwaukee

2 and sent to St. B ernadette’s by then A rchbishop

3 Cousins because o f  an allegation o f  sexual abuse?

4 MR. LO COCO; O bjection, form,

5 foundation on this witness the way you've asked

6 it. 1 think w hat I m ean is w hat w'as his

7 understanding o f  the removal X, Y or Z as opposed

8 to we don’t have Cousins here to say or a

9 docum ent that says why he w as removed. That’s my

10 concern.

11 MR. A N D ER SO N : Do you wfant me to

12 rephrase?

13 MR. LO COCO: Sure.

14 BY MR. ANDERSON:

15 Q Was it your understanding that you were

16 transferred from  St. C asim ir’s Parish to St.

17 Bernadette’s in 1971 because o f  an allegation o f

18 abuse o f  a child?

19 A No.

20 Q W hat did you think the reason for the removal or

21 the transfer w'as a t that time?

22 MR. GOVERN: Asked and answered. You

23 can answ'er it.

24 THE W ITNESS: Yes. I think the reason

25 for the  rem oval was a case w'here there was — We
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1 had three priests at the parish, and the

2 pastor -- and there was beginning to show a

3 shortage o f  priests, and the A rchbishop asked

4 generally if  there's any priest that could be

5 moved where they don’t need, and he requested

6 from the Bishop that we don't need three priests

7 there, we need only tw o, and I was the one chosen

8 to be transferred. That's w hat 1 understood to

9 be the reason.

10 BY MR. ANDERSON:

11 Q Did you understand that it had anything to do

12 with your drinking problem  then?

13 A No.

14 Q Did you understand that it had anything to do

15 with concerns about scandal concerning your

16 conduct at St. Casim ir?

17 A No.

18 0 Were you ever at any tim e removed from any o f

19 your assignm ents as a priest because o f

20 accusations o f  sexual abuse o f  minors?

21 A 1 will plead the Fifth on that.

22 Q 1 don't think that would be subject to -

23 A Well, then the answ er is no. 1 ju st don 't know.

24 I don't think so. 1 don't know.

25 Q The records reflect that on June 6th o f  1966,
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1 excuse me, July 6th o f  1966 you were at St. Paul

2 Parish as an assistant pastor. Does that sound

3 correct to you?

4 A Yes, um-hum.

5 Q And why were you transferred or why did you

6 understand you were transferred from St. Paul

7 Parish in M ilwaukee to be associate pastor in

8 June 17, 1969 to St. Casim ir's?

9 A My understanding was that although they w anted me

10 to stay at St. Paul’s, they found a team o f

11 priests that they thought would w ork out there

12 better than I, and so they transferred me.

13 Q Okay. W hen you m et w ith tha t team  in 1994 and

14 they asked you about w hat you had done as a

15 priest at the various assignm ents, do you recall

16 adm itting to them at that tim e in 1994 that you

17 had sexually abused 17 victim s at the parish?

18 A Can 1 plead the Fifth on that?

19 Q No.

20 A Well, then —

21 MR. G O V ER N : Just a second. You are

22 asking if  he adm itted to an act o f  m olestation.

23 I believe he can plead the Fifth to that.

24 MR. ANDERSON: W ell, that would be a

25 Category' 2, and this would be w hat he said to the
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1 team.

2 MR. GOVERN: Can we have the question

3 read back, please, ju s t so 1 can be clear on it.

4 COURT REPORTER: "Okay. W hen you met

5 w ith that team in 1994 and they asked you about

6 w hat you had done as a priest at the various

7 assignm ents, do you recall adm itting to them at

8 that time in 1994 that you had sexually abused 17

9 victim s at the parish?"

10 MR. GOVERN: The question, as 1

11 understand it as it’s reread, is did he adm it to

12 17 incidents o f  m olestation. T hat w ould be a

13 Category 1 question.

14 M R ANDERSON ; No, Category 1 is d id  you

15 abuse the child. That's Category 1, did you

16 abuse the child and who was it. Category 2 is

17 did you say to som ebody else you had abused the

18 child. That's Category 2. That's w hat this

19 would fall in, Category 2.

20 MR. GOVERN: I would still have the same

21 objection, as 1 think it w ould fall w ithin the

22 privilege.

23 BY MR. ANDERSON:

24 Q Okay. Let's look at docum ent then that pertains

25 to the m eeting in 1994 with the team, and the
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exhibit num ber is 28, and follow ing Exhibit 28, 

Counsel, is 29, which are, by our analysis, 

corresponding handwritten notes made 

contem poraneous, by our analysis, to the 

typew ritten version w hich appears to be in 

Exhibit 28. You will see here, sir -  And I'm 

not going to ask you to read this, but I'm going 

to read portions o f  it.

I'm going to direct the question to the 

tim e frame now  o f  1966 to 1969 while you are 

assigned by then A rchbishop Cousins to St. Paul 

Parish, okay? It's that time frame. A t Page 2 

o f  Exhibit 28 there is reference in the m iddle o f  

the docum ent, and this is. as we read it, your 

account to that team as made by you at that time. 

The names o f  these people that you gave have been 

taken out o f  this docum ent, but at No. 30 there 

is a 13 or a 14, and this is in quotes, and it 

goes through No. 46. Do you recall telling that 

team  that while at St. Paul there were 16 or 17 

youth ranging in age from 13 to 16 that you 

identified by name at that time?

MR. G O V ER N : I will object to  form  and 

foundation. We haven’t established i f  he's even 

fam iliar w ith this docum ent. I'm taking your
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1 word for it the source o f  it.

2 MR. ANDERSON: You don't have to, it's

3 o f  record, but the question stands.

4 BY MR. ANDERSON:

5 Q Do you recall giving names o f  16 or 17 kids to

6 that team w hile you were the priest at St. Paul

7 Parish?

8 A I don’t actually recall, but because it’s o f

9 record, it m ight have happened. As I said, 1

10 don't — 1 w asn’t aware that I was adm itting to

11 anything o ther than having been associated with

12 those names.

13 Q Had you sexually abused those 16 kids?

14 A I’m afraid 1 can 't — I w ill take the Fifth

15 A m endm ent on that.

16 Q W hat questions did the investigators or the

17 m em bers o f  the team  that met with you in 1994 ask

18 you about your activities as a priest with these

19 kids both at St. Paul, St. Casim ir and your other

20 assignm ents? W hat questions did they ask you,

21 sir?

22 A The only th ing 1 can rem em ber them asking me is

23 if  I — if  there were occasions when this kind o f

24 thing m ight have happened. 1 don't rem em ber any

25 direct questions, as such. W hat parishes were
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1 you at and were there any occasions w here this

2 might have happened. A s I said before, well,

3 dances, parties, cam ping, things like that.

4 Q At that time in 1994 did you kno\y that it was a

5 crime for you as an adult and a  priest to engage

6 in any sexual contact with a youth under the age

7 o f  18?

8 A No.

9 Q W hen did you learn that that was actually a crime

10 for you as a priest and an adult to engage in sex

11 with a kid under the age o f  18?

12 A Probably much later from the news and things like

13 that. M aybe after 2000.

14 Q Priests abusing kids cam e into the news quite

15 prom inently in the year 2002 as a resu lt o f

16 Boston. Is that w hat kind o f  drew  your attention

17 to that?

18 A That's possibly true.

19 Q A t that time did you realize, Oh my God, maybe

20 w hat I did w ith these kids was a crime for the

21 first time?

22 A Yes.

23 Q And at any time, sir, w hile a priest, to your

24 knowledge, was w hat you had done to kids and

25 adm itted having done to  kids ever m ade known to
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1 law enforcem ent, to your knowledge?

2 MR. LO COCO: O bjection, form.

3 THE W ITNESS: No.

4 BY MR. ANDERSON:

5 Q And when you met with this team  in 1994 and told

6 them about what you did or w hat you had done with

7 kids or to kids and gave them  a variety o f  names,

8 did you feel that that inform ation that you gave

9 them would stay w ith them  so that you would not

10 get in trouble?

11 MR. GOVERN: O bjection as to form and

12 foundation. You are free to answ er it, if  you

13 can.

14 TH E W ITNESS: N ow T m  confused. W hat

15 was the question?

16 BY MR. ANDERSON:

17 Q Did you feel the inform ation you gave to the team

18 in 1994 would be safe and held by them  and not

19 turned over to the police?

20 A Yes.

21 0  Okay.

22 A I w'as told that there would be no written record,

23 or whatever they say, no paper record o f  that.

24 It w'as an oral thing.

25 Q Okay. W ho told you that?
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1 A Som ebody from the team.

2 Q You understood that you, by reason o f  your

3 obedience to the then Archbishop, w ere required

4 to answ er these questions and attend this

5 m eeting, correct?

6 MR. LO COCO: Objection, form.

7 THE W ITNESS: At w hat m eeting?

8 BY MR. ANDERSON:

9 Q The 1994 meeting.

10 A Oh. W ell, the only official I m entioned was

11 Piasecki.

12 Q Yes.

13 A There was no Bishop or Vicar or anybody else that

44 I should go.

15 Q You knew that she had been appointed by the then

16 A rchbishop, did you not?

17 A Yes.

18 Q As had been the other m embers o f  the team?

19 A Yes.

20 Q And you knew as a priest o f  the Archdiocese,

21 thus, you were required to have this m eeting and

22 attend it and tell them w hat you had done, right?

23 A O ut o f  obedience.

24 Q Did anybody at any time while you w ere a priest

25 ever instruct you that you were to refrain from
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1 having any sexual contact w ith children?

2 A Yes, 1 believe A rchbishop Weakland and A rchbishop

3 Dolan.

4 Q W hen in time did A rchbishop Weakland first

5 instruct you that you should not have any sexual

6 contact w ith children?

7 A 1 don 't know  exactly, but probably around 1995 or

8 so.

9 Q And what did he say to you?

10 A Be wise not to — or something. 1 don't know.

11 He probably ju s t said not to have any contact

12 with children.

13 Q Okay. A nd what had happened that it caused him,

14 as far as you know, to give you that instruction?

15 A He was acting upon the C onference o f  Catholic

16 Bishops to enforce the policy, and that there had

17 been some allegations.

18 Q Did you tell A rchbishop W eakland that you ju st

19 weren't able to control yourself when it cam e to

20 kids and sex?

21 A No.

22 Q W ho else was present when A rchbishop W eakland

23 gave you that instruction?

24 A No one. That cam e by mail.

25 Q A letter?
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1 A Yes.

2 Q From him to you?

3 A Yes.

4 Q Is that letter in the m aterials you produced

5 today?

6 A 1 think so.

7 Q Okay. Had anyone from the Archdiocese, your

8 Superior or anybody on behalf o f  your Superior,

9 ever given you that instruction before Weakland

10 in 1995, don't sexually abuse kids or engage in

11 sexual contact with kids?

12 A No.

13 Q You actually didn't even know  it was sexual abuse

14 to engage in  touching w ith kids, did you?

15 MR. LO COCO: O bjection to form.

16 MR. GOVERN: Same.

17 BY MR. ANDERSON:

18 Q At least until 2002?

19 MR. LO COCO: Same objections.

20 MR. GOVERN: Sam e objection.

2 1 TH E W ITNESS; I don't know, no.

22 BY MR. ANDERSON:

23 Q The letter that Archbishop W eakland sent to you

24 that said don't have contact -- sexual contact

25 with kids, do you know w hat prom pted him to send
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1 the letter to you to instruct you not to have sex

2 with kids?

3 A A s I rem em ber it, it was a letter at the time

4 when 1 was told that I may not have any public

5 functions as a priest. I may not be engaged in

6 any public priestly functions.

7 Q And was that the first tim e then your -  a

8 restriction was imposed on your ability to do

9 public ministry'?

10 A I think so. It was in the ’90's, I believe. 1

11 don’t know.

12 Q Do you recall the expression by the A rchbishop to

13 you that you were to  avoid public scandal around

14 w hat had been done by you?

15 MR. LO COCO: O bjection, form.

16 THE W ITNESS: I never heard that

17 expression.

18 BY MR. ANDERSON:

19 Q You never heard discussion o f  scandal?

20 A No.

21 Q Concerns about that?

22 A No. There w as -  O ne-on-ones were very rare. I

23 didn't have any one-on-ones.

24 Q Did you ever hear A rchbishop W eakland express

25 concerns about publicity about w hat you had done
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1 as a priest with kids in parishes?

2 A No.

3 Q Had there ever been and to this day has there

4 ever been any publicity about w hat you did to

5 kids as a priest, either in the new spapers or in

6 the media?

7 MR. GOVERN : O bject to the form o f  the

8 question, "publicity."

9 MR. ANDERSON: Sure.

10 BY MR. ANDERSON:

11 Q To this day has there ever been anything in the

12 newspapers or in the m edia -

13 A No.

14 Q -  where it's been p u b lic ly -- Let me finish the

15 question. 1 wiIi start over.

16 To this day has there ever been anything

17 in the newspapers, in the m edia or in the public

18 domain that has m ade know n that you were accused

19 o f  having sexually abused kids as a priest or

20 that you had sexually abused kids w hile you were

21 a priest in the Archdiocese?

22 A No.

23 Q Do you recall, sir, in 1994 in that m eeting with

24 that team  adm itting to having had 49 victim s and

25 at least 6 prior reports m ade to  the A rchdiocese
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1 about abuse?

2 A 1 decline to answer on the Fifth Amendment.

3 Q W hen I asked you when you w ere first instructed

4 by your superiors to refrain from contact with

5 kids, you said the first time was then A rchbishop

6 W eakland in 1995. Is that correct?

7 A That’s w hat 1 said.

8 Q Okay. And is it your bel ie f that was the first

9 tim e you were ever confronted by any official o f

10 the Archdiocese concerning your conduct towards

11 kids?

12 A I don't remember. You know, it was implied m ore

13 than said, you know, Bishop Cousins said, "You

14 ought to  take some tim e out," you know, or

15 som ething implied, and intensify your treatm ents

16 w ith Dr. | | | | |^ ^  I don't recall that even he

17 gave m e that order.

18 Q W hen did you see — first see m m ?

19 A It was a long time. I think, and 1 m ight be

20 wrong, but I think it was probably from  1968 to

21 1995, som eplace around in there.

22 Q W hen is the first tim e that then A rchbishop

23 Cousins implied to you w hat you ju s t suggested,

24 that som ething had happened?

25 A M aybe '72.
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1 Q Are there records that reflect that there was a

2 report made to Father Ken M etz and that's when

3 you w ent to the psychiatrist in like 1971? Does

4 that sound familiar?

5 A It could be, yes, um-hum.

6 Q Do you rem em ber Father Ken M etz being involved in

7 having —

8 A He never talked w ith me, no, as I rem em ber it. 1

9 don’t know.

10 Q Did anybody ever tell you that M etz was involved

11 and/or had received inform ation?

12 A Yes.

13 Q W ho?

14 A I d o n 'tk n o w O h ,  1 think, yes, 1 think he did

15 call me and ask me about it, because a report was

16 m ade to him. Yes, I'm sorry. 1 didn't rem em ber

17 that.

18 Q That's okay. And w hat do you rem em ber about

19 that?

20 A Only he says, "Danny, you know, w atch yourself,"

21 or som ething like that.

22 Q And w hat involvem ent did A rchbishop C ousins then

23 have?

24 MR. LO COCO: O bjection, foundation.

25 TH E W ITNESS: Idon 'tknow .
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1 BY MR. ANDERSON:

2 Q W hen Father — W hen K enny or Father Ken M etz 

called you and said, "Danny, watch yourself," 

w hat did that mean to you?

5 A Well, it rem inded me that that was inappropriate 

behavior.

7 Q W hat was inappropriate?

A W hatever happened.

9 Q W hat happened?

10 A 1 don't know.

11 Q It had to do with kids, didn't it?

13 Q W hile you w ere at St. Casimir, right?

2 Q

3

4

5 A

6

7 Q

8 A

9 Q

10 A

11 0

12 A

13 0

14 A

15 Q

16 A

17 Q

18

19 A

20 Q

21

22

23 A

24 0

25

9

17 Q How long after that call from Kenny w ere you 

moved to St. Bernadette's?

19 A I don’t know', but I’m thinking maybe a year.

20 Q And had you been seeing Dr. at the time

Kenny made that call o r did you see -  start 

seeing j j j j j j ^ a f t e r  Kenny made that call?

23 A I think 1 was already seeing Dr. m  yes.

24 0  And had you shared w ith Dr. | m |  — Excuse

me. Did you know that the A rchdiocese w'as going
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1 to have perm ission to consult w ith Dr. m ^ Q n

2 about your progress and how  you were doing?

3 A Yes.

4 Q Okay. And who from the A rchdiocese had contact

5 w ith Dr. m [ |n  about your progress?

6 A 1 think it was Bishop Sklba.

7 Q Okay. He was then the Vicar for Clergy and/or

8 Vicar General?

9 A 1 believe so, yes.

10 Q And w hat did you understand about what

11 Dr. would discuss with Bishop Sklba?

12 A I don't know  what they discussed, but I do seem

13 to rem em ber that B ishop Sklba told me that

14 Dr. m | | ^  said that I w as one o f  his

15 successes, one o f  his successes, som ething to

16 that effect.

17 Q Is that som ething Bishop Sklba told you or

18 Dr.

19 A Dr. m m  told me tha t m any times.

20 Q Okay. And do you know if  Dr. told

21 Bishop Sklba that you were considered one o f  his

22 successes?

23 A 1 assum e that's w here Bishop Sklba got the

24 information.

25 Q And w hen you are referring  to having been one o f
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1 his successes, does that mean that, as you

2 understand it, that you had now  stopped -- he had

3 been successful in treating you from acting out

4 on your sexual im pulses tow ards children?

5 A 1 understood that it was — that I was exercising

6 a lot better and more control all the time.

7 Q But it’s correct to say that you weren't under

8 com plete control when it cam e to the exercising

9 o f  your sexual im pulses, correct?

10 MR. LO COCO. O bjection, form, time

11 frame.

12 THE W ITNESS: I plead the Fifth on that.

13 BY MR. ANDERSON:

14 Q Is there anything else you can rem em ber about

3 5 K enny calling you and saying, "Watch yourself,"

16 and what happened after that?

17 A No, no, nothing about that except I was a pastor

18 and the poor family had a fire and I was

19 assisting them  to get housing, yeah, you know, so

20 I was doing my pastoral w ork w ith them.

21 Q A t the time that Father Kenny, also known as

22 Father Ken Metz, called you and expressed that to

23 you, did he or had anybody from the A rchbishop's

24 Office asked you, "Dan, Father Dan, tell us w hat

25 you have done to the kids or i f  you have done
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1 anything to the kids?"

2 A No.

3 Q So would it be fair to say that in 1971 you

4 really didn't have an awareness that it was

5 illegal for you to touch kids who you were

6 working with?

7 MR. LO COCO: Objection, form,

8 foundation.

9 THE W ITNESS: Fin afraid I will have to

10 plead the Fifth.

11 BY MR. ANDERSON:

12 Q W ell, this is about w hether you knew it was

13 illegal or not, not w hether you did it. So let

14 m e ju s ta s k th e  question in a way that wouldn't

15 subject you to the exercise o f  a privilege.

16 Is it correct to say that in 1971 you

17 really didn't know if  it was against the law or

18 that it was against the law for you to be

19 touching kids while you were a priest?

20 MR. GOVERN: Let me ju s t place on the

21 record the objection that I would have is that it

22 calls for the witness to make an adm ission as to

23 whether or not he knew he was acting in an

24 illegal fashion, which is self-incrim inating in

25 and o f  itself. Therefore, I think that to the
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1 extent that it circum vents the Fifth Am endm ent

2 that he's already asserted, I would object to the

3 form o f  the question.

4 MR. ANDERSON: Are you instructing him

5 to assert the Fifth on that? 1 don’t think

6 it's --

7 MR. GOVERN: I would instruct him to

8 m aintain the Fifth Am endm ent that he already has

9 asserted as it relates to a question asking

10 w hether or not he was acting illegally or not or

11 understood his actions to be illegal or not.

12 MR. ANDERSON: Okay. So no answ er to

13 that question on the basis o f  the Fifth

14 Am endm ent?

15 MR. GOVERN: Correct.

16 MR. ANDERSON: Let’s take a break. We

17 will take 10, 15 minutes. Does that work?

18 THE W ITNESS: That’s okay with me.

19 VIDEOTAPE TECH N ICIA N : This ends Disk

20 No. 1 o f  the video deposition o f  Daniel A.

21 Budzynski on N ovem ber 21, 2011; the time

22 11:27 a.m.

23 (A recess was taken.)

24 VIDEOTAPE TECHNICIAN: This is the

25 beginning o f  Disk No. 2 o f  the video deposition
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1 Daniel A Budzynski on N ovem ber 21, 2011; the time

2 11:50 a.m.

3 BY MR. ANDERSON:

4 Q Okay. Mr. Budzynski, I had asked you before the

5 break about had you ever been instructed by the

6 A rchbishop or any o f  them  to refrain from contact

7 w ith kids, and you had advised me both W eakland

8 and Dolan, and 1 had asked you about Weakland,

9 and you had told me, I think, according to my

10 notes, in 1995 he had told you to be wise,

11 correct?

12 MR. LO COCO: O bjection, form.

13 MR. G O V ER N : I will object to the form

14 o f  the question. 1 think both — it

15 m ischaracterizes both the questions and answers

16 previously.

17 BY MR. ANDERSON:

18 Q Well, w hat did W eakland tell you about what to do

19 or not to do pertaining to kids in 1995?

20 A N ot to have anything to do w ith them.

21 Q And w hat did that mean to you?

22 A W ell, first o f  all, 1 was retired already, so 1

23 didn't have any parish duties. There w ouldn 't be

24 an occasion for me to be in classroom s or youth

25 groups, as such, and it ju s t m eant for me to not
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1 put m yself in any position w here I'm with kids

2 alone or in a group.

3 Q Before that time, had Bishop Sklba or Archbishop

4 Cousins ever given you any adm onition or

5 instruction about children and be careful about

6 what you do and/or your conduct tow ards them?

7 A 1 don't recall, no.

8 Q And beyond what you ju s t told us about the

9 instruction given you by W eakland in 1995, did

10 A rchbishop W eakland, as you recall it, give you

11 any other instructions or lim itations about your

12 contact with kids and/or ability  to m inister to

13 them?

14 A No. ............................................................  ...............

15 Q W hat about A rchbishop Dolan? W hat instruction

16 did he give you pertaining to contact with kids,

17 and the first part o f  that is when.

18 A 1 don't know. I don't even rem em ber that he did

19 that. First o f  all, there w asn't much

20 one-on-one, and I really don’t know.

21 Q Did Bishop Sklba ever ask you about your history

22 throughout the 15 parish assignm ents that you had

23 and your relationship with kids and w hat you had

24 done?

25 A No.
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1 Q According to the records we have, after your

2 ordination you were sent to St. M ary’s and

3 assigned to St. Mary's -  Excuse me. First you

4 are at St. Helen in M ilw aukee as an assistant,

5 correct?

6 A Correct.

7 Q And then in 1961 assigned by then A rchbishop

8 Cousins to St. M ary's in M enom onee Falls as an

9 assistant, correct?

10 A Yes.

11 Q And then in 1962 to St. H edw ig’s Parish in

12 M ilwaukee, is that correct?

13 A Yes.

14 Q And then w hat caused those transfers to have been

15 made, as far as you understood it?

16 A The Diocesan policy is there was a need. I think

17 I could com m ent on from St. M ary's in M enomonee

18 Falls to St. Hedwig's. Are you sure that was

19 1972?

20 Q We're in the *60's now. That w a s '61 o r '62.

21 A Oh, '61, ’62. I thought it was, but all right.

22 I rem em ber that. There was a com plaint by the

23 Polish priests, pastors, mostly, that we had a

24 Polish priest in a G erm an parish, and at that

25 time there was sensitivity about that ethnic

Budzynski 11-21-11 Page 58



00059
1 division, and 1 belonged in a so-called Polish

2 parish, and that was the reason I understood that

3 1 was transferred.

4 Q Did any o f  those transfers, St. Helen’s to St.

5 M ary's to St. Hedwig's, have anything to do with

6 concents about your conduct tow ards kids as far

7 as you knew?

8 A No.

9 Q Then at St. Hedwig's in 1963 there's indication

10 that Father then Vicar G eneral A ltieeski — Do

11 you rem em ber him?

12 A Yes.

13 Q There's a letter from him to you appointing you

14 to be a part-tim e teacher o f  religion at St.

15 John's Cathedral? Do you rem em ber?

16 A Yes.

17 Q And that puts you around kids a lot, d idn't it?

18 A Yes.

19 Q Okay. And then in 1965 the records show  that you

20 w ere assigned by A rchbishop Cousins to St. Joseph

21 Parish in W est Allis, correct?

22 A Yes.

23 Q A ssistant parish pastor there, correct?

24 A Yes.

25 Q And the Exhibit 28 that 1 referred you to earlier
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1 reflects that when 1 look at that, that time

2 fram e while you were at St. Joseph Parish in West

3 Allis, 1965 —

4 MR. GOVERN: W hich exhibit are you

5 looking at?

6 MR. ANDERSON: Exhibit 28.

7 BY MR. ANDERSON:

8 Q W hen I look at Exhibit 28, it says '62 to '65 at

9 the bottom o f  the second page that is 889, it

10 says, "Picnics with boys St. Helen's M ilwaukee."

11 Did you have picnics with boys at St. Helen's in

12 M ilwaukee betw een '62 and '65?

13 A Yes, 1 m ight have. 1 don't rem em ber that much.

14 Q Then in 1965 in that sam e exhibit it refers to a

15 No. 47, 13 or 14, No. 47, 13 or 14, No. 49, m inor

16 m ale, name unknown, St. Joseph, W est Allis. Mv

17 question to you is in the time in which you

18 worked and were assigned to St. Joseph Parish in

19 W est A llis, did you sexually abuse 13 and

20 14-year-old youth?

21 A I’m sorry. I'm going to plead the Fifth

22 Am endment.

23 Q Did you adm it to the team in 1994 that met with

24 you that you had engaged in som e inappropriate

25 conduct w ith youth while at that parish?
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1 MR. GOVERN: Do you understand the

2 question?

3 THE W ITNESS: To the team did 1 admit

4 having --

5 BY MR ANDERSON:

6 Q Inappropriate contact with youth?

7 A -- inappropriate contact with youth. I don’t

8 know'.

9 Q On Septem ber 8, 1975 there's a letter from

10 A rchbishop Cousins to you appointing you as

11 instructor o f  religion at St. Pius the X lth High

12 School in M ilwaukee for the year. Do you

13 rem em ber that?

14 A .Yes.....................................................................................

15 Q Okay. And 1 asked you this, but this is in a

16 different context. There's also a docum ent

17 that's actually dated on April 29, 2005, but it

18 refers back to the '60’s, and it states that

5 9 Father H ornacek, quote, "made reference to a

20 file" o f  a registered com plaint against you made

21 by parents in the mid 1960's regarding sexual

22 abuse by you. My question to  you is do you have

23 any m em ory o f  w hat that is referring to and

24 Father H om acek’s involvem ent in the '60's?

25 A No.
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1 Q Did any parents confront you in the 1960’s at any

2 o f  the parishes w here you worked as an assistant

3 or as a teacher about m isconduct or concerns

4 tow ards their kids, girls or boys?

5 A No.

6 Q W hen in time is the first tim e a parent o f  a

7 child where you had been a priest brought

8 concerns to you about your conduct towards their

9 children or child?

10 A I don't recall except — I'm not sure. I don't

11 recall, but it m ight have been a conversation

12 with the case w e already talked about in St.

13 Casimir's.

14 Q W hat year do you think that was where parents

15 first confronted you or raised concerns with you?

16 A '70. I don't know.

17 Q And w hat was expressed to you by the parents?

18 W hat happened?

19 A Well, it w asn't - - 1 can’t rem em ber much, but as

20 1 recall it was ju st sim ply referring to it, as

2 1 he says, very disappointed w ith w hat the boys

22 told me, som ething like that.

23 Q Do you recall that they had been — that it was

24 reported that you had been taking pictures o f  the

25 boys in the nude?
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1 A I don’t think that was ever m entioned, no.

2 0 W hat was mentioned?

-■> A Just what I said. No, it was ju s t - - 1 remember

4 it was fooling around. You were fooling around.

5 I think that is sort o f  w hat she said.

6 Q The mom?

7 A The mother, yes.

8 Q The mom accused you o f  fooling around with her

9 son?

10 A Yeah. She didn't say w hat that meant. 1 don't

11 rem em ber that she said w hat w as said.

12 Q W hat did you say to the mom?

13 A Oh, we were ju s t having fun.

14 Q And were you having fun?

15 A 1 suppose. 1 don't know'.

16 Q The mom was angry, w asn't she?

17 A No. In fact, she seem ed friendly.

18 Q Did she express concern to you that you had done

19 som ething inappropriate or bad to her son?

20 A No.

21 Q Did you deny to her that you had done anything

22 inappropriate or bad to her son?

23 A Did 1 deny it? There wns nothing said, no.

24 Q W hen you said you w ere fooling around with her

25 son, w'hat had you done w ith her son that you call
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1 fooling around?

2 A Jokes and laughing and enjoying.

3 Q W restling?

4 A No.

5 Q Touching?

6 A 1 don’t think I discussed anything like that with

7 her, no.

8 Q W hat did you do with the kid when you fooled

9 around?

10 A I’m going to plead the Fifth on that.

11 0 T hat was at St. Casimir, right?

12 A Yes.

13 Q And then in -  A t any time did anybody ever raise

14 concerns to you directly from  the A rchdiocese or

15 from parents about you taking pictures o f  their

16 kids or o f  the kids?

17 A Well, I thought we established that Father M etz

18 did.

19 Q Okay. W hat did M etz say about taking pictures?

20 A Well, he said, "W atch yourself." He said, you

21 know — He didn't say very much about it,

22 actually.

23 Q W hat pictures had you taken or w hat did he say to

24 you that led you to believe tha t he was concerned

25 about you taking pictures o f  kids?
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1 MR. LO COCO; Objection to form.

2 MR. GOVERN: O bjection as to foundation.

3 TH E W ITNESS: And I'm afraid I will have

4 to plead the Fifth on that.

5 BY MR. ANDERSON:

6 Q At the tim e that M etz said tha t to you, had you

7 been seeing m ?

8 A Yes, um-hum.

9 Q And why did you first start seeing Dr. | m ?

10 A W ell, related to my heavy drinking. I really

11 thought for a long time that I was m entally ill,

12 that I was having some — that 1 was not - - 1

13 w asn't happy or pleased w ith how  1 was

14 .functioning,.........................................................................

15 Q You w ere having a lot o f  blackouts, weren't you?

16 A No.

17 0 W ould it be fair to say that m ost o f  the times

18 that you did som ething inappropriate with the

19 kids you had been drinking?

20 A I will have to plead the Fifth on that.

21 Q Did the A rchdiocese and any o f  your A rchbishops

22 intervene with your drinking problem  or is that

23 som ething you dealt with on your own?

24 A 1 dealt with it on my own until, yes, there was

25 an intervention telling me that I needed help.
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1 Q W hen was that?

2 A 1982.

3 Q And that's when you were at Campus M inistry

4 Parish in Stevens Point, right?

5 MR. LO COCO: O bject to form,

6 foundation.

7 BY MR. ANDERSON:

8 Q Is that when you had been moved? Is that when

9 Father Janake did the intervention?

10 A It w asn't Father Janake. Yes, Father Janake. I

11 don’t know w hat year that was, but 1982. W hat

12 was the question?

13 Q W ell, my question was did anybody from the

14 A rchdiocese ever intervene in your drinking

13 problem?

16 A 1 said ju s t then when -- Yes, Father Janake.

17 T hat was it, yes.

18 Q Had you been moved to LaCrosse at that time?

19 A I w ent to the LaCrosse Diocese. The Diocese, I

20 believe, in 1976.

21 Q And w hat kind o f  intervention then was done or

22 expressed to you to get you to deal with your

23 drinking problem ?

24 A Well, Father Janake called me in and said that

25 there was an indication that I’m not doing very
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1 well and that I need help.

2 Q Okay. Did you get help?

3 A 1 w ent to G uest House, yes.

4 Q That's w here you got straight?

5 A He made arrangem ents for me to go to Guest House,

6 yes.

7 Q And you worked the 12 steps?

8 A Yes.

9 Q Still do?

10 A Absolutely.

11 Q A nd did you do your fourth and fifth step?

12 A Yes.

13 Q Did you do a fearless search and moral inventory? 

 4 4  -A  O ften.................... ..................................................................

15 Q Did you make amends to  any o f  these kids you hurt

16 over the years?

17 A As much as 1 could.

18 Q How so?

19 A A s I remember. I don't know.

20 Q H ow  did you m ake am ends to any o f  these kids that

21 you hurt over the years?

22 A Well, I know  in one case 1 wrote a letter o f

23 apology. Father H om acek asked me to do that. 1

24 didn’t have contact w ith them  in order to pursue

25 it or som ething like that, you know.

Budzynski 11-21-11 Page 67



00068
1 Q Is that the only time then that the Archdiocese

2 or its officials intervened in your drinking

3 problem , was that which led to  your treatm ent at

4 G uest House?

5 A Yes.

6 Q Okay. Let's go back in time then to your earlier

7 assignm ents. In 1971, September, you are

8 assigned by then A rchbishop C ousins to  St.

9 Bernadette in M ilwaukee, and as far as you know

10 and recall, did that have anything to do with

11 your drinking or your conduct towards the kids,

12 that transfer?

13 A No.

14 Q I'm going to refer back to  Exhibit 28 again,

15 Counsel, and the time fram e o f  St. Bernadette’s

16 is '71 to '72. On this exhibit I will represent

17 to you that the m eeting that you had in 1994

18 where w hat is being said at that m eeting or what

19 is being reflected by the records is being

20 recorded here on Exhibit 28, and the tim e frame

21 that they have recorded here i s '69 t o '71. I

22 guess I have to back up. The '69 to '71 time

23 frame refers to St. Casimir. A ccording to this,

24 Exhibit 28 from '69 to '71 there is Nos. 21

25 through 28, referring to a num ber o f  kids aging
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1 from 11 to 14, and then it states, "Took pictures

2 o f  blank boys in the nude. They told their

3 mother, who reported to Father Ken Metz.

4 Budzynski goes to psychiatrist on his own w ithout

5 telling  the A rchdiocese. '1 am losing my m ind.1"

6 Does that sound like a correct recitation o f what

7 you said?

8 A Close to  it. 1 did go to a psychiatrist and, as

9 I said, 1 don’t know  if  I said "losing my m ind,”

10 but I didn't — 1 knew' som ething was w rong and 1

11 couldn’t figure it out.

12 Q Okay. And now  the next question, pay attention

13 to it, what did you do to those kids at those

14 parishes =- a t that parish w ho ranged in age from

15 11 to 14?

16 A I will plead the Fifth on that.

17 Q Now  I’m going to the next parish. At that

18 parish, at St. Casim ir’s, did anybody else

19 besides M etz raise concerns about your conduct

20 tow ards youth?

21 A No.

22 Q W hat was Father M etz's position then in the

23 Archdiocese?

24 A 1 don’t know. I think it was pastor.

25 Q Okay. We’re now' at '71 and w e’re at St.
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1 Bernadette's after St. Casimir. During that time

2 did anybody report to you concerns about your

3 conduct towards the kids in the  parish? Do you

4 rem em ber any A rchdiocese intervention or action

5 being taken at that time?

6 A There was — I think there was a transfer, but I

7 don't -  you know, I'm very vague. I don't

8 rem em ber the details.

9 Q Okay. 1 will read from Exhibit 28, Page 889. At

10 the top o f  it it refers t o ’7 1 ,'7 2 . No. 20.

11 The name is blacked out, and then it says, "Told

12 best friend and report, quote, 'circulated among

13 the kids,'unquote. Removed by Bishop Brust,

14 A rchbishop Cousins, placed on leave for several

15 m onths before Sheboygan." Does that refresh your

16 recollection, Mr. Budzynski, about w hat happened

17 there?

18 A Yes. I don't know  w hat happened, but, yes, I do

19 rem em ber that, yes.

20 Q And you do rem em ber C ousins and Brust being

21 involved in that?

22 A Only Brust.

23 Q And at that tim e Brust was an A u x ilia ry  or a

24 Vicar --

25 A Yes.
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1 Q -  for Cousins, correct?

2 A Yes.

3 Q And you rem em ber being placed on leave?

4 A Yes.

5 Q And that was because you had been accused o f

6 sexually having abused kids?

7 A I don 't know. 1 think so, yes.

8 Q A t the tim e that the parish was told you were

9 being placed on leave and you were taken out o f

10 there, w hat was the parish told about the reason

11 for the leave?

12 A That I was ju st being transferred. They weren't

13 told anything. They had a party, a farewell.

14 Q And there was no disclosure about th e  real

15 reason?

16 A No.

17 Q Okay. And there was no publicity, either,

18 correct?

19 A No.

20 Q It's correct to say, because we had a double

21 negative there and it m ight be — My question is

22 it's correct to say that the parish -  It’s

23 correct to say the parish was not told the real

24 reason for the transfer?

25 A Yes.
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1 Q And it’s also correct to say there was no

2 publicity about the real reason for the transfer,

3 correct?

4 A Correct.

5 Q Exhibit 29 gives us a little more detail about

6 this time frame. It’s w ritten in hand, and I'm

7 going to read from it and see if  it refreshes any

8 o f  your recollection about the time frame o f '71,

9 '72.

10 On February 11, 1994, the handwritten

11 note in Exhibit 29 states, quote, "Intervention

12 by parents. Pastor Jim Ruetz, Brust." A 2/10/94

13 handwritten history o f  you notes, quote, "St.

14 Bernadette intervention, Bather Jam es Ruetz,

15 R-U-E-T-Z, parents, BP, Brust." M e having read

16 those handwritten notes as we interpret them,

17 does that refresh your recollection about w'hat

18 happened at that time and w ho w'as involved?

19 MR. GOVERN: O bjection as to foundation.

20 We don’t  know' anything about these notes.

21 BY MR. ANDERSON:

22 Q 1 can represent to you that these are notes that

23 came out o f  your file. With that in mind, you

24 can answ er the question. Does this refresh your

25 recollection about what happened a t that time?
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1 MR. GOVERN : O ut o f  his file or the

2 A rchdiocese’s personnel file?

3 MR. ANDERSON: Out o f  the A rchdiocese’s

4 personnel file m aintained pertaining to him. 1

5 misspoke.

6 MR. GOVERN: That is very critical

7 because —

8 MR. ANDERSON: Okay.

9 THE W ITNESS: For one, 1 haven't seen

10 anything like that.

11 BY MR. ANDERSON:

12 Q I’m asking w hat you rem em ber about that, though.

13 Do you rem em ber the involvem ent o f  Father Jam es

14 -R u e tz? ...................................................................................

15 A Yes.

16 Q Do you rem em ber who he was?

17 A Yes.

18 Q W ho is he?

19 A He was the pastor.

20 Q And you were the assistant?

21 A Yes.

22 Q And do you rem em ber him getting involved with

23 Brust at that time?

24 A Yes.

25 Q And they were involved because o f  your
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1 involvem ent with kids, right?

2 A Yes.

3 Q And what was done by Bishop Brust and his

4 Superior at that time because o f  what was learned

5 in February^ o f  that year?

6 A W hat was done?

7 Q W hat action was taken by them.

8 A Yes. Well, I was put on leave.

9 Q And what was the parish told about the reason for

10 that?

11 A 1 don't know. Nothing, 1 don 't suppose.

12 Q Had it been your practice at that time and before

13 that time to have kids stay overnight in the

14 ...rectory?...............................................................................

15 A Not a practice, but as I remember, it was a pizza

16 party. 1 also rem em ber the kids asking —

17 calling their parents and asking if  they could

18 stay over, yes.

19 Q And how  many kids did you have stay over at the

20 rectory at that time?

21 A I don't know. Two, m aybe three.

22 Q And did you sexually abuse them?

23 A No. 1 plead the Fifth on that, too.

24 Q 1 think you answered that question before you got

25 the instruction from  your counsel, and 1 think he
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1 gave that instruction to give you that

2 instruction o ff the record, is that correct?

3 A Yes. I wanted to do that anyway.

4 Q Okay. There is a record that show s a report to

5 then the head o f  the C DF, then Cardinal

6 Ratzinger. W hen you dealt with Brust and Reutz

7 at that time concerning these kids before you

8 were put on leave, what did Brust say to you

9 about it?

10 MR. LO COCO. Objection to form.

11 THE W ITNESS: It’s hard to remember, but

12 I think he was sym pathetic and he said, "Don't

13 talk to anybody." 1 think he said som ething

1 4 ........like, "Don’t talk to  anybody."

15 BY MR. ANDERSON:

16 0  Okay. And wrhat did Reutz say?

17 A Reutz said, "Danny, why don’t you take a

18 vacation, go to Europe or something. 1 think it

19 would be good for you to get out."

20 Q Okay. So he got you out o f  the parish and you

21 left town, right?

22 A Yes.

23 Q And you did adhere to the instruction given you

24 by B ishop Brust not to talk to anybody about it,

25 right?
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1 A Yes.

2 Q And the docum ents show  that it was A rchbishop

3 Cousins that actually placed you form ally on

4 leave o f  absence, correct?

5 A Um-hum.

6 Q Yes?

7 A Yes.

8 Q Okay. And after your leave o f  absence there

9 seem s to be records that show  that in the summer

10 o f  1972 you were at the U niversity o f  San

11 Francisco. H ow  did that com e about?

12 A 1 decided to go and get another degree in

13 religious education, and I got perm ission from

1 4 ....... the Bishop to do that.................... ................................

15 Q A nd it sounds like you did w ant to go there, but

16 is it also correct to say that a decision was

17 made by all, yourse lf included, that it w'as

18 better to get you not only out o f  that parish,

3 9 but out o f  that tow n and out o f  the Archdiocese?

20 A No.

21 Q No?

22 A No.

23 Q W as there an effort to kind o f  keep this and what

24 you had done with these kids on the down low so

25 people would not know?
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1 A 1 don't think so. 1 don't know.

2 Q in Novem ber o f  1972 Cousins w rites a letter to

3 you and listing your address as St. Patrick’s in

4 M ilwaukee?

5 A Yes.

6 Q Tell me about that. Were you living at

7 St. Patrick's then?

8 A It was a tem porary'residence, yes. 1 didn't want

9 to live with my parents, 1 wanted to live with a

10 friend.

11 Q And your m inistry was not actually restricted at

12 that tim e, you ju s t did no t have an assignm ent,

13 correct?

..14 A.. Yes, yes.............................................................................

15 Q So besides Brust and Reutz and the Archbishop,

16 effectively' at that time nobody else really knew

17 about why you had been moved out o f  the parish?

18 MR. LO COCO: O bjection, foundation.

19 BY MR. ANDERSON.

20 Q Is that correct to say?

21 MR. LO COCO: Same objection.

22 TH E W ITNESS: As far as I know.

23 BY MR. ANDERSON.

24 Q Okay. O n N ovem ber 3, 1972, A rchbishop Cousins

25 wrote a letter to you transferring you from
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1 associate pastor at St. Bernadette's in M ilwaukee

2 to associate pastor at St. Peter C lavar Parish in

3 Sheboygan, and that became effective Novem ber 14,

4 1972. Do you rem em ber that?

5 A Yes.

6 Q And it also notes that you are to assist with CCD

7 w ork at St. M ary's Parish in Sheboygan Falls?

8 A Yes.

9 Q W hat is CCD?

JO A Officially -  The official title is the

11 C onfraternity o f  Christian Doctrine. It's just

12 referred to as religious education, generally the

13 religious education for students who are not in

14 tl le parochial school.

15 Q And CCD is really for the benefit o f  the kids

16 that were about ranging in age from 10 to 15,

17 right?

18 A No, from about 6 to  — It was grade school. It

19 was equivalent to the eighth grade.

20 0 All the kids up to the eighth grade?

21 A Right.

22 Q Okay. So it could range from the age o f  6 to 14,

23 about that?

24 A Yes, about that.

25 Q And you w ere in charge o f  them?
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1 A No.

2 Q Teaching them?

3 A No, no, I was an adviser. They had a principal,

4 they had a staff, they had teachers. I was to

5 w ork w ith them to set the program  up.

6 Q Okay. In any case, the records reflect that you

7 w ere at St. Peter Clavar in Sheboygan then, and

8 your associate pastor at that time was whom?

9 A At?

10 Q St. Peter C lavar in Sheboygan.

11 A George Hopf.

12 Q A nd he was replaced by whom?

13 A He was replaced?

14 Q Do you rem em ber?

15 A No.

16 Q Did you know  or have you ever heard that Pastor

17 George H opf was accused or credibly accused to

18 have been an offender o f  minors?

19 A No. 1 saw  his name on the list o f  priests that

20 was published by the A rchdiocese in 2004.

21 Q W hen you were working w ith him at Sheboygan or at

22 any other time, did you ever have any suspicions

23 about him and what he was doing to kids or with

24 them?

25 A No.
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1 Q Did he ever raise any concerns with you about

2 what you were doing to kids?

3 A No.

4 Q Did you abuse kids at St. Peter C lavar in

5 Sheboygan?

6 A I’m sorry. I will have to take the Fifth.

7 Q Did you adm it in the 1994 interview  to having

8 sexually abused four or five victim s at that

9 parish?

10 A I'm afraid I will have to take the Fifth, plead

11 the Fifth.

12 Q In Exhibit 28, referring to that time frame, I

13 will read from the first page o f  it at the

14 bottom , it says, "1972 to 1974, N o 13, 14, 15,

15 guitar players; 16, m inor reported to pastor; 17,

16 minor." And then it says, "A rchbishop Cousins

17 relieves him o f  duties; on leave 11/73 to 3/74

18 St. Peter Clavar, Sheboygan." My question to you

19 first is when No. 16 is referred to here that

20 it’s reported to the pastor, this minor, whose

21 name is not identified on this docum ent, is

22 reported to the pastor, w hat does that refer to

23 having been reported to the pastor?

24 A I don't knows

25 Q And the notation that A rchbishop Cousins relieved
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1 you o f  duties and put you on leave is correct, is

2 it not?

3 A Yes.

4 Q Then the same docum ent on the bottom says,

5 "Sum m er 1972/73, U niversity o f  San Francisco."

6 Then it says No. 18, quote, "several m inor kids,"

7 unquote, parents report to parish priest. What

8 can you tell me about that, parents report to

9 parish priest?

10 A I will have to plead the Fifth on that.

11 Q It says, "No. 19, blank in San Francisco who

12 tells him not to have contact with their sons

13 anymore." I presum e that's a parent in San

14 Francisco is referring -  this is being referred

15 to as saying to som ebody that you are not to have

16 contact w ith kids. My question to you is do you

17 rem em ber anything about that?

18 A I will have to plead the Fifth on that.

19 Q How many kids did you abuse in San Francisco

20 w hile on leave?

21 A I will plead the Fifth on that.

22 Q W hat parish priest in San Francisco did you work

23 with or may have told you som ething like this?

24 W hat's his name?

25 A First o f  al l, I was a student at the U niversity
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1 and 1 did weekend help out.

2 Q W ho was the pastor there?

A 1 don't know. There were several priests, and 1

4 know  one was a M onsignor, w e called him

5 M onsignor, and at this po in t I don't rem em ber the

6 names o f  those priests.

7 Q And you did help out and fill in for him, did you

8 not?

9 A 1 did, yes, weekend ministry, yes.

10 Q Okay. And you, thus, had contact with several

11 m inor kids in that capacity, correct?

12 A No. N o, it was parish, it w as m ostly weekend

13 help out, yes.

14 Q Did you have kids staying overnight there?

15 A No.

16 Q W hat parish was that at?

17 A It was in Cupertino, but I don’t know' the parish.

18 I can’t remember.

39 Q Do you rem em ber w hat the priest, w'hoever it w'as

20 w'hose name you can’t now' remember, told you about

21 kids and not to have contact w ith them anymore?

22 A No.

23 Q Do you rem em ber any adm onition or anything like

24 that having happened in San Francisco?

25 A No.
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1 Q Do you rem em ber getting in any trouble there at

2 all?

3 A 1 will have to plead the Fifth on that.

4 MR. ANDERSON: Is this a good time to

5 break for lunch or do we have lunch?

6 MR. LO COCO. Yes.

7 MR. ANDERSON: Okay. We’re going to

8 take a break for lunch now  and go o ff the record.

9 VIDEOTAPE TECHN1CIAN: We're going o ff

10 the record at 12:36 p.m.

11 (A luncheon recess was taken.)

12 VIDEOTAPE TECHN1CIAN: We're back on the

13 record at 1:13 p.m.

14 BY MR. ANDERSON:

15 Q Mr. Budzynski, I’m w anting to focus at the point

16 in tim e w here we left off, and we're in 1973, you

17 are in San Francisco, and I had been asking you

18 about the parish priest w hose name you couldn't

19 rem em ber there and I was looking at some records.

20 Is that possibly, the parish that you were living

21 at and doing som e w ork ou t of, was that Father

22 John Oliver?

23 A Yes. He was one o f  the priests, yes.

24 Q He was one o f  the priests?

25 A The reason I rem em ber now  is because he’s a
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1 rather well-known musician. 1 have seen some o f

2 his music, yes.

3 Q And --

4 A It was ju st a weekend help out, yes. Oliver,

5 yes.

6 Q And is he the one that -  who parents brought

7 concerns to about you having sexually abused

8 their kids?

9 A I don 't know.

10 Q W hen concerns were raised at that time, w hat was

11 done about it?

12 MR. GOVERN: O bject as to foundation.

13 THE W ITNESS: I don't know.

14 BY MR. ANDERSON:

15 Q Were you moved out o f  San Francisco?

16 A No.

17 Q Exhibit 12 I'm going to refer to for a moment.

18 A fter San Francisco you're placed back in St.

19 Peter C lavar in Sheboygan, are you not?

20 A Yes.

21 Q And did a situation arise back in Sheboygan at

22 St. Peter Clavar after having been in San

23 Francisco where A rchbishop Cousins became

24 involved?

25 A I don't know. W hat kind o f  situation?
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1 Q Well, I'm looking at Exhibit 12, and it's dated

2 A ugust 27, 1973. Tim ewise, this would be after

3 your return from San Francisco. It's addressed

4 to a person in Sheboygan, W isconsin. Dear Mr.,

5 and I won't say the name, it states, "Thanks for

6 your letter o f  August 20th." In the next

7 paragraph it says be assured that -  And this is

8 a letter from Cousins to this person, okay?

9 Cousins writes, "Be assured that we are as

10 concerned as yourself in this matter, and we are

11 m aking every possible effort to resolve justly

12 and w ith charity the unfortunate situation as it

13 presently exists."

14 Mow this cam e out o f  your personnel

15 file, so we presum e this pertains to you and

16 som ething that came up in Sheboygan at St. Peter

17 C lavar in 1973. Thus, my question to you is do

18 you recall w hat unfortunate situation arose that

19 caused A rchbishop Cousins to be involved and to

20 be w riting a letter like this?

21 A I'd have to plead the Fifth on that. 1 don’t

22 know w'hat it’s all about.

23 Q Okay. Well, let's go with this one. W hat do you

24 rem em ber about A rchbishop Cousins getting

25 involved with your situation and your status at
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1 St. Peter Clavar, without stating what you had

2 done.

3 MR. GOVERN: Can you reread that

4 question for me?

5 TH E W ITNESS: Please.

6 MR. ANDERSON: I can do a better

7 question. I can do a m ore precise question.

8 BY MR. ANDERSON:

9 Q W hat involvem ent did A rchbishop Cousins have with

10 you in the sum m er o f  1973 as it pertained to St.

11 Peter Clavar?

12 A All I can recall is that A rchbishop Cousins

13 called me and said it would be advisable for

14 me 1 can 't no t to continue going to  school

15 in San Francisco, but take m ore time off, time to

16 work with my therapist.

17 Q Okay. So you were put back in St. Peter Clavar

18 so you could work with your therapist?

19 MR. GO V ER N : Did you understand the

20 question?

21 TH E W ITNESS: Yes, but 1 didn't -  I

22 don't know about putting back into -- 1 thought

23 you were talking about leaving St. Peter Clavar.

24 BY MR. ANDERSON:

25 Q W ell, I'm reading the records to say that you

Budzynski 11-21-11 Page 86



00087
1 were at St. Peter C lavar and then you went to San

2 Francisco and back to St. Peter Clavar?

3 A That was a summer thing. Every summer I would

4 go. I would be returning from studies. But the

5 final time I recall A rchbishop Cousins suggesting

6 that it's been too hard for me, and I ought to

7 take m ore tim e off.

8 O Okay. So he expressed concern for you?

9 A Yes.

10 Q Did he ever do anything that you were aware o f

11 that he expressed concern for the kids who may

.12 have been harmed?

13 A No.

14 Q I’m going  to d irect your attention to Septem ber

15 o f  that year, this is on your return from San

16 Francisco after the sum m er and after Exhibit 12

.17 that I ju st showed you. Fin going to read from a

18 portion o f  this letter. It was sent to you from

19 A rchbishop Cousins. It came out o f  your file.

20 MR. GOVERN: Is that Exhibit 13?

21 MR. ANDERSON: It is.

22 BY MR. ANDERSON:

23 Q It's addressed to you at your Sheboygan address,

24 It's a two-page letter

25 from A rchbishop C ousins, and I won't read it in
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1 its entirety, but he begins by saying, "Dear

2 Father Budzynski: Since our last conversation, I

3 have talked with Dr. m m | . "  So this clearly

4 docum ents that you did talk to Archbishop Cousins

5 about your situation, correct?

6 A Yes.

7 Q And w hat do you rem em ber about w hat Cousins told

8 you at that time?

9 A I don 't know.

10 Q Okay. He says, "Since our last conversation, 1

11 have talked with Dr. | m | . "  Do you recall

12 him having pennission to talk to and

13 having talked to M H H M i?

 14. ...A. N o .......................................

15 Q Okay. He goes on to state, "And have also

16 discussed your case at greater length with the

17 Personnel Board." Did you know that Cousins was

18 taking your case up with the Personnel Board?

19 A No.

20 Q He goes on to state in his letter to you, "1 have

21 com e to the conclusion upon this consultation

22 that it would be better if  you w ere to take a

23 b rief leave o f  absence to perm it some

24 concentrated series o f  interview s with

25 Dr. Does that sound correct?
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1 A Yes.

2 Q In the next paragraph you w rite -  he w rites to

3 you, "This decision is based upon a sincere

4 regard for you and j'ou r future. Quite evidently

5 there is a problem that has not been brought

6 com pletely under control." W hen he writes

7 expressing first concern for you, but that there

8 is a problem that has not been brought completely

9 under control, as the receiver o f  this letter, do

10 you know w hat he's referring to here?

1.1 A Not really, no.

12 Q He goes on to w rite to you, "There is also

13 evidence that your rem aining in your parish would

14 induce publicity that should be avoided." i s  it

15 correct to say, Mr. Budzynski, that there was a

16 deep concern expressed to you and held by many

17 that publicity about w hat you had done and

18 avoiding it was very im portant?

19 MR. LO COCO. O bjection, foundation.

20 THE W ITNESS: I can't com m ent on that.

21 1 don't know w hat is behind that, no.

22 BY MR. ANDERSON:

23 Q Is it also correct to say that in 1973 there was

24 no publicity about w hat you had done and the

25 reasons for removal, correct?
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1 MR. GOVERN: Objection as to foundation.

2 THE W ITNESS: I don't know.

3 BY MR. ANDERSON:

4 Q This was all kept quiet, w asn't it, between

5 yourse lf and the A rchbishop and a few others,

6 right?

7 A Yes.

8 Q At the next paragraph, the next page at the top

9 o f  the -- top o f that page, first paragraph, he

10 writes to you, "This course o f  action is not to

11 be interpreted as disciplinary' in character. You

12 have years ahead o f  you during w hich your

13 m inistry could be exercised to  its highest

14 •■■■potential-" It- is correct to say  that after this

15 had transpired in 1973, you did have years in

16 m inistry?

17 A Yes.

18 Q In w hich publicity was avoided?

19 MR. GOVERN: O bject to the form o f  the

20 question, foundation.

21 BY MR. ANDERSON:

22 Q Is that correct?

23 A Publicity, yes, you know  -

24 Q The records reflect a leave o f  absence Novem ber

25 o f ’73. Does that sound correct?
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1 A Yes.

2 Q And the records show  treatm ent until M arch o f

3 '74. So we're looking at some kind o f  treatm ent

4 or leave concurrent to treatm ent between N ovem ber

5 o f ’73 and M arch o f '74. Tell me about that time

6 frame. W hat were you doing then, Mr. Budzynski?

7 A W ell, I rem em ber I was still living with my

8 friend, but doing w eekend help outs.

9 Q W ho was your friend?

10 A Father Ken Derfus.

11 Q Okay. And that's D-E-R-F-U-S?

12 A Yes.

13 Q And is he alive?

 14 A  Y es ........................................................................................

15 Q Okay. W here is he now?

16 A St. Cam illus N ursing Home.

17 Q Is he lucid?

18 A Yes.

19 Q Okay. And doing supply w ork at that time or I

20 think you guys call it help w?ork?

21 A Help out.

22 Q Help out work meant doing the normal priestly

23 activities as required to replace another priest

24 w'ho was on vacation or leave, correct?

25 A Yes.
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1 Q And that m eant you were doing priestly work at

2 w hat various parishes at that time?

3 A 1 don't know. The priestly work generally was

4 liturgical. It generally was Sunday services,

5 and it probably was a  num ber o f  parishes that 1

6 m ight have been called to help out. 1 couldn't

7 rem em ber all them. W hen the priest is loose, is

8 available, there's a great need, and so they call

9 you. 1 know  — 1 don't know. I don't know. It

10 would be futile to ju s t  try to rem em ber all the

11 churches.

12 0 That's okay. There w ere several, in any case?

13 A Several, yes.

14 Q And it’s also correct to say  no restrictions were

15 placed on your m inistry9

16 A No.

17 Q And it also m eans that you were required to do

18 w hatever was required as a priest, which would

19 m ean hear confessions as necessary, to perform

20 the sacram ents as required and preside the

21 liturgies as required?

22 MR. LO COCO: O bjection to fonn.

23 TH E W ITNESS: Yes.

24 BY TH E COURT:

25 Q W hat about Father Derfus? W hat, i f  anything, did
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1 he ever — He was your friend, right?

2 A Yes.

3 Q Did he know the circum stances or did you share

4 with him the circum stances o f  why you had been

5 moved and transferred from your former parishes

6 and -

7 A No, we didn't discuss things like that.

8 MR. LO COCO; O bjection to form.

9 BY MR. ANDERSON:

10 Q Okay. During that period o f  time you are getting

11 treatm ent and on leave o f  absence, with whom are

12 you getting treatm ent w hile on leave?

13 A Dr IBIBaafflBMj

■ 4-4...... Q..Anybody else?..................................................................

15 A No.

16 Q And during that tim e, o f  course, the A rchbishop

17 and his designees have access to Dr.

18 and your records as to how  much progress you are

19 making, correct?

20 A Correct.

21 Q Were you m aking progress?

22 A Yes.

23 Q A t any time did Dr. ever w rite any

24 letters to A rchbishop C ousins or any o f  the

25 officials at the A rchdiocese expressing his

Budzynski 11-21-11 Page 93



00094
1 professional opinion that you were safe to

2 continue in ministry and did not pose a risk o f

3 harm to children?

4 A 1 don't know.

5 Q The records reflect that in M arch o f  1974 you

6 w ere assigned by then A rchbishop Cousins to be an

7 associate pastor at St. Joseph’s in W auwatosa, is

8 that correct?

9 A Yes.

10 Q And how many kids did you abuse or sexually abuse

11 at that parish?

12 A 1 regret to have to plead the Fifth.

13 Q I'm going to direct your attention to Exhibit 28,

14 and referencing this tim e fram e  a tS t. Joseph's

15 in W auwatosa from '74 to 1976, it is referenced

16 on this same log in the typew ritten portion

17 ’74 to ’76, No. 9. The identity o f  the person is

18 blacked out, but it says, "M inor, age 13 or 14.

19 Reported to A rchbishop. Tell us. A rchbishop

20 Cousins. Budzynski sent to therapy." W hat was

21 reported to A rchbishop Cousins?

22 MR. GOVERN: O bjection as to foundation.

23 TH E W ITNESS: 1 don’t know.

24 BY MR, ANDERSON:

25 Q No. 10 says, "M inor, m ale friend of," and No. 11
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1 says, "Blank minors, 17 or 18," and No. 12 is

2 blanked out. Then it says, "St. Joseph

3 W auwatosa." W hy were you transferred out o f  that

4 parish by the then Archbishop?

5 A O ut o f  St. Joseph's?

6 Q Yes.

7 A 1 don't know. 1 don't know.

8 Q Okay. Did A rchbishop Cousins talk to you about

9 concerns he had about w hat had happened at that

10 parish?

11 A 1 don't recall, no.

12 Q Anyone from the A rchdiocese, Bishops Brust or

13 Sklba or any o f  the other Vicars that you recall

14 discussing this situation w ith you?

15 A No. 1 don’t remember.

16 Q Exhibit 15 is a letter from A rchbishop Cousins to

17 you dated May 1, 1976, and this is before you

18 w ere removed from this assignm ent, and 1 will

19 read a portion o f  it to you. It's copied to the

20 priest -  excuse me — the Personnel Board and

21 also M onsignor John Francis M urphy. A t that

22 tim e, what was M onsignor M urphy's position in the

23 Archdiocese?

24 A He was the pastor o f  St. Joseph's Parish in

25 W auwatosa.
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1 Q So he was kind o f your immediate supervisor

2 there?

3 A Yes.

4 Q Did he ever have discussions with you about what

5 had happened here and w hat had been reported to

6 the Archbishop?

7 A No.

8 Q In any case, this letter that's addressed to you,

9 I will read a portion o f  it for you, dated M ay 1,

10 1976, and then ask you w hat you know about it.

11 He states, "Dear Father Budzynski: The Personnel

12 Board, after long deliberation and consultation,

13 has recom m ended that you be granted tem porary

14 leave o f  absence effective im m ediately to perm it

15 the resolution o f  your current personal problem s

16 under the direction o f  Dr. an(J Q S S

17 H  and others who may, at their suggestion,

18 becom e involved."

19 So I have three questions here. First,

20 w hat are the personal problem s that he's

21 referring to that you are having that's causing

22 you to take leave and get treatm ent?

23 A 1 have to  plead the Fifth on that.

24 Q And then when it says, "U nder the direction o f

25 Dr. H H B H L "  who is referred to, but then
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1 there is another name that I had not heard

2 before, W ho is he?

3 A He's a Capuchin psychologist.

4 Q And you saw  him, also?

5 A I don’t  know  if  I saw  him or talked to him. I

6 think I may have seen him, yes.

7 Q Did you share with him openly and freely and

8 safely your inability to control your sexual

9 impulses?

10 A 1 plead the Fifth on that.

11 Q It also says, "And others who may, at their

12 suggestion, becom e involved." Did any others

13 become involved in your therapy or engaged in

14 helping you deal w ith the problem s that you were

15 having?

16 A 1 don't know w hat that would have been.

17 Q In the fourth paragraph down he wrrites in the

18 same letter and sam e exhibit, "Be assured in the

19 interval that you are not being denied future

20 assignm ent, and that this professional and

21 medical approach to your problem is not to be

22 prim arily interpreted as disciplinary.” So did

23 you see the action being taken as recorded here

24 by Cousins to not really be punishm ent to you,

25 but rather ju s t an attem pt to help you?
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1 A Yes.

2 Q W hat attempt, if  any, w as being made by Cousins

3 to  help the kids or the fam ilies that you had

4 hurt?

5 A I don 't know.

6 MR. GOVERN: O bject as to foundation.

7 BY MR. ANDERSON:

8 Q Do you recall that shortly after that decision

9 was made to take you out o f  the Archdiocese o f

10 M ilwaukee and send you to another Diocese, that

11 being LaCrosse?

12 MR. LO COCO: O bjection, foundation.

13 BY MR. ANDERSON:

14 Q Do you recall that?

15 MR. GOVERN: Same objection.

16 THE W ITNESS: 1 don’t know.

17 BY MR. ANDERSON:

18 Q Let's look at Exhibit 16, and 1 will read a

19 portion o f  it for you. T his is a  letter from

20 W illiam  Cousins, A rchbishop, to the then Bishop

21 o f  LaCrosse, who was B ishop Freking,

22 F-R-O-K-I-N-G [sic], and it’s dated July the 9th,

23 1996. So Cousins to Freking, A rchbishop to

24 Bishop o f  LaCrosse. I’m  going to read it.

25 "Your Excellency: O ur Personnel Board

Budzynski .11-21-11 Page 98



00099
1 has recom m ended that Father Daniel A. Budzynski

2 be released tem porarily from the Archdiocese o f

3 M ilw aukee to work in cam pus m inistry in the

4 D iocese o f  LaCrosse under the direction o f  Father

5 Robert Cook." Do you recall that to be the case,

6 sir?

7 A Yes.

8 Q At the third paragraph he writes, "Father

9 Budzynski has had problem s which have been

10 brought to your attention and which are known to

11 Father Cook." W hat problem s are you aware o f

12 that Cousins brought to the attention o f  first

13 then Bishop Freking who presided over LaCrosse?

14 A  I'm sorry. 1 have to plead the Fifth on that.

15 Q It's Freking, not Freking. I'm sorry.

16 A  Oh, Freking. Yes, Freking.

17 Q The way it appears here, 1 ju s t misread it. It's

18 F-R-E-K-I-N-G. W hat is Father Cook's involvem ent

19 at that point in time?

20 A W hat do you mean by that?

21 Q W ell, it says here -- Cousins writes, "It is

22 understood that he will continue to be guided

23 professionally by a psychologist or psychiatrist

24 o f  his choice. Father Cook has accepted the

25 responsibility o f  seeing to it that this program
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1 is carried out." Do you recall that?

2 A Yes.

3 Q Tell me about it. W hat was the program? Was it

4 carried out?

5 A W ell, first o f  all, my assum ption or my belief

6 was that there was a great need for campus

7 m inisters in the LaCrosse dioceses, and that my

8 background and talents fit that need. Father

9 Cook's -- Father Cook, Robert Cook, came to

10 M ilwaukee to recruit me, to interview' me and to

11 encourage me that I was — w'ould be — wrould fit

12 their program. Does that answ er the question?

13 Q Yes. Did Father Cook discuss with you or you

14 w ith him the reasons for your removal from the

15 A rchdiocese o f  M ilwaukee and transfer into

16 LaCrosse?

17 A No.

18 Q Okay. A nd it’s correct to say, also, that you

19 rem ained a priest to the A rchdiocese o f

20 M ilw aukee?

21 A Yes.

22 Q And in order for you to be assigned and working

23 in cam pus m inistry in LaCrosse, it required the

24 perm ission o f  your Superior and the perm ission o f

25 then Bishop Freking?
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1 A Yes.

2 Q But you rem ained under a vow  o f  obedience to the

3 A rchbishop o f  M ilwaukee?

4 A Yes.

5 Q And under the jo in t supervision o f  both the

6 A rchbishop o f  M ilwaukee and then Bishop Freking

7 w here you were assigned?

8 A Correct.

9 Q It says, "Guided by a psychologist or

10 psychiatrist o f  their choice — or your choice."

11 W hat there a psychologist, a psychiatrist,

12 involved down there w ith you in LaCrosse?

13 A Yes.

14 Q W ho was it?

15 A I don't know.

16 Q And you understood that because o f  your history',

17 the A rchbishop continued to have access to

18 w hoever that was0

19 A Yes.

20 Q And it's also correct to say that w'hile in

21 LaCrosse, ymu were involved prim arily with cam pus

22 ministry, that is college age kids as opposed to

23 adolescents, correct?

24 A Correct.

25 Q B ut it's also correct to say that nobody w arned
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1 the families in the area o f  a history that

2 pertained to adolescents and you, correct?

3 MR. GOVERN: O bject as to foundation.

4 THE W ITNESS: I can’t answ er that.

5 BY MR. ANDERSON:

6 Q W ell, let me put it this way. Were any warnings

7 issued to those folks dow n in LaCrosse where you

8 worked in cam pus m inistry about the history that

9 either they knew  o f and that you knew of?

10 MR. GOVERN: Same objection.

11 THE W ITNESS: I don 't know.

12 BY MR. ANDERSON:

13 Q The records reflect in N ovem ber o f  1977

14 A rchbishop W eakland was appointed and installed

15 by the Holy Father to be the presiding Archbishop

16 o f  M ilwaukee, and at that tim e you would have

17 been continuing in LaCrosse. Does that sound

18 correct to you?

19 A Yes.

20 Q And so your promise o f  obedience and celibate

21 chastity that you had made to predecessors now

22 continued to be and run to your current Superior,

23 A rchbishop W eakland?

24 A Yes.

25 Q Even though you are w orking in LaCrosse?

Budzynski 11-21-11 Page 102



00103
1 A Yes.

2 Q And I'm going to direct your attention to

3 Exhibit 17. I'm going to read from it, a couple

4 portions o f  it, and then ask you questions. This

5 is a letter that you actually  wrote dated

6 February 3, 1977 from — It’s dated 7 7 , but I

7 think you m ight have m isdated it. So the exhibit

8 says February 3, 1977, but other records seem to

9 reflect it might be 7 8 . So for our purposes 1

10 don't want to mislead you, I ju s t want to inform

11 you that the date may be '78.

12 MR. ANDERSON: Counsel, is that

13 acceptable to you for purposes o f  the question?

14 MR, LQ COCO: I w ould ju s t say that the

15 next letter, Exhibit 18, appears to be a response

16 dated February 11, 1978. I'm guessing that

17 A rchbishop W eakland didn't w ait a year to

18 respond.

19 MR. FINNEGAN: He's not there at this

20 date.

21 M R. A N D ER SO N : Wei I, there’s two things.

22 First, he’s not there in 11 and, second, the

23 next letter is ju st as you said, but I ju s t

24 didn’t want anybody to th ink we were being, you

25 know, mistaken.
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1 MR. LO COCO; So ju s t assume it's

2 misdated.

3 MR. ANDERSON: Right.

4 BY MR. ANDERSON;

5 Q So our question now is w e're in 1978, you are in

6 LaCrosse and you are writing a letter to

7 A rchbishop W eakland. Do you rem em ber w riting a

8 letter to him?

9 A Vaguely. I probably did. 1 don't know.

10 Q Do you rem em ber why?

11 A My first inclination was 1 was a priest working

12 outside the Diocese. I w anted to w elcom e him

13 into the D iocese and him to recognize that I am

14 still working ~  wall, working, 1 suppose I'd

15 say, at his direction from the D iocese o f

16 M ilwaukee. I don't know  if  you understand that.

17 0  1 do. 1 think is it also fair to say at the time

18 you wrote him that he’s now  your Superior and you

19 felt that you could share with him the history

20 that you had had that had caused you to be

21 transferred before and now  w orking in LaCrosse?

22 MR. LO COCO: O bjection to the form.

23 THE W ITNESS: I don't understand that,

24 caused to be transferred.

25 BY M R. ANDERSON:
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1 Q Okay. I will rephrase the question. Did you

2 feel any -- like you were free to tell him about

3 your history and what had happened to cause you

4 to be transferred from the various parishes and

5 then ending up in LaCrosse?

6 A 1 certainly wanted him to -  I'm confused.

7 Q 1 don't w ant to confuse you. I will ask you

8 another question. Were you willing to be open

9 and honest with him about w hat your history had

10 been, i f  he had asked?

11 A Yes.

3 2 Q lit that letter you write to him dated February' 3,

13 1978 as corrected at the second page I think that

14 is reflected, and I will read it here  You state

15 to him, "A t present 1 am in campus m inistry

16 w'orking for the Diocese o f  LaCrosse. 1 would be

17 w illing to share with you personally some o f  the

18 circum stances which made me available for this

19 work in the sum m er o f  1976.” My question to you

20 is that given your expression o f  w illingness to

21 share the circum stances, did he ever ask you w hat

22 the circum stances w'ere?

23 A No.

24 Q And is it correct to say that the circum stances

25 were that you had had a history' o f  sexual abuse

Budzynski 11-21-11 Page 105



00106
1 o f  minors and there was an effort to get you out

2 o f  the M ilwaukee area to avoid publicity?

3 A 1 have to plead the Fifth.

4 Q The next letter is Exhibit 18, and it's dated

5 February 11th, which is close in time to the

6 letter you wrote to A rchbishop Weakland. It's a

7 week later, approxim ately, and, obviously,

8 A rchbishop W eakland, by this letter, responded to

9 you. Do you rem em ber getting a response from him

10 or not?

11 A I don’t remember, but I'm sure I must have got a

12 response.

13 Q Okay. In 1978 in Eau C laire do you recall Father

14 Janake doing the intervention with you and a

15 problem  w ith an adult student in campus m inistry9

16 A No. No, I don't.

17 MR. ANDERSON: Okay. Exhibit 2 9 -  In

18 the m iddle o f  Exhibit 29, Bate stamped 23739,

19 Counsel, there's a reference in handwriting, and

20 these are handwritten notes that appear to

21 correspond to Exhibit 28 to some degree. It says

22 1978, as we read it, Eau C laire, Father Janake

23 intervention, and then either up above it or up

24 above the above entry' there’s adult student

25 something.
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1 BY MR. ANDERSON:

2 Q My question to  you is do you rem em ber Father

3 Janake or Janake doing some kind o f  intervention

4 in 1978 o f you or with you w hile in LaCrosse?

5 A No, I can’t recall that.

6 Q Do you rem em ber any concents being raised at that

7 tim e in LaCrosse about your involvem ent or

8 relationship to the students?

9 A No.

10 Q Any concerns about your sexual impulses or

11 expression o f  them tow ards students or youth in

12 LaCrosse?

13 A No.

14 Q So i f  there is a record o f  som e kind o f

15 intervention as recorded in hand here, you have

16 no memory' o f  what that was, if  it ever existed?

17 A I have no m emory o f that.

18 Q You were then moved on O ctober 16, 1980, two

19 years later, to a Cam pus M inistry Parish in

20 Stevens Point. Do you rem em ber that?

21 A Yes.

22 Q W hat caused that transfer to have come about?

23 A As I understand it, it was a little complicated.

24 I will explain it as sim ply as I can. Father

25 Cook, who was my com patriot there, helper, was
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1 transferred to a Diocesan position. They needed

2 som ebody in Stevens Point. They needed a campus

3 m inister in Stevens Point, and, quite simply, the

4 rooms 1 occupied in Eau C laire they wanted to be

5 available for another priest they wanted to

6 assign to Eau Claire who was no t involved in

7 cam pus m inistry at Eau Claire, but rather in the

8 local high school. But the local high school,

9 which had a church right in its area, the pastor

10 there refused to have anyone work in the high

11 school and live at that rectory', so the Bishop

12 wanted to get rid o f  me to make room for this

13 other priest to live while he was doing high

14 school w ork and to fill that need that was a

15 vacancy in Stevens Point. T hat’s the reason I

16 was transferred.

17 Q W hile you were in LaCrosse and then transferred

18 to Stevens Point --

19 A I w as in Eau Claire.

20 Q I’m sorry. In Eau Claire. W hen you were in Eau

2 1 Claire, but earlier LaCrosse, right?

22 A No, I was never in LaCrosse. It was the LaCrosse

23 Diocese.

24 Q Well, yes, 1 refer to them by Diocese. I’m

25 sorry'. W hen you were in Eau C laire and then also
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1 in Stevens Point, did you continue to have some

2 relationships w ith some o f  the families in your

3 form er parishes w here you would go back and visit

4 them?

5 A Yes.

6 Q How many fam ilies did you go back and visit and

7 stay with?

8 A Stay with? One or two,

9 (Exhibit B was marked.)

10 BY MR. ANDERSON.

11 Q A nd I'm going to have you wrrite down on

12 Exhibit — W hat's the exhibit? There's a John

13 D oe/Jane Doe exhibit list here, and we have

14 m arked it Exhibit B. 1 show ed it to  your counsel

15 earlier for him to show  to you, and on it,

16 Mr. Budzynski, there are some names o f  some

17 people whose identity under the Court O rder and

18 our protocol we choose to protect and are

19 required to.

20 W hat I'm going to ask you to do is w rite

21 on that exhibit, if  you can, the  names o f  the

22 fam ilies w ho you w ent back to  visit w hile you

23 were in Eau Claire and Stevens Point, and ju st

24 w rite their nam es on that exhibit, because this

25 will be a sealed exhibit.
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1 MR. G O V ER N : Just for the record to

2 clarify, you w ant him to w rite out names?

3 MR. ANDERSON: Yes.

4 MR. GOVERN: O r do you w ant him to

5 identify names that already exist on Exhibit B?

6 MR. ANDERSON: I w ant him to write out

7 the names, unless it's already on that exhibit.

8 Are the names already on there?

9 MR GOVERN: Well, w hat you handed me

10 earlier, C ounsel, was a list o f  John Does with

11 numbers and Jane Does, and then correspondingly

12 names next to them.

13 MR. ANDERSON: Yes.

14 M R, GOVERN: So o f  the ones on this

15 list, you w ant the witness to review  them and

16 then identify if, during the time period that he

17 was in Eau C laire or Stevens Point, w hether he

18 resided or stayed with the families with the

19 surnames that are listed here?

20 MR, ANDERSON: 1 ju s t want him to

21 identify the nam es o f  the fam ilies that he

22 visited while in Eau Claire and Stevens Point and

23 put it on there so 1 can assign Doe num bers to

24 them and protect their identity at the same time.

25 MR. GOVERN: Do you understand the
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1 question?

2 THE W ITNESS: Yes, the names o f  the

3 families that I had visited.

4 MR. ANDERSON: Yes, and who had kids.

5 Don't give the names, though, ju s t w rite them

6 down.

7 THE W ITNESS: The fam ily name?

8 MR. GOVERN : Don't say the names.

9 MR. ANDERSON: Don't say the names.

10 Yes, ju s t w rite down the nam es, think about the

11 names o f  the families, especially those that had

12 kids, whom you visited and/or stayed with and

13 then w rite down the names.

14 MR. G O  VERN: Unless they are on this

15 list already, correct?

16 MR. ANDERSON: W ell, for purposes o f  the

17 question, let’s ju s t have the names. I f  there's

18 duplication, so be it.

19 MR. LO COCO. O bjection, relevancy.

20 MR. ANDERSON: This is No. 3 o f  the

21 Court’s Order.

22 MR. LO COCO: Well, okay. I think it’s

23 a fishing expedition.

24 MR. A N D ER SO N : W ell, part o f  the purpose

25 o f  this is to determ ine survivors.
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1 MR. LO COCO: 1 understand that. My

2 problem  is why should you get access to  people

3 that you will then solicit in some way.

4 MR. ANDERSON: Well, because we are

5 going to have to ask some questions about this to

6 determ ine w hat happened.

7 MR. LO COCO: I’m not telling you not to

8 do it.

9 MR. ANDERSON: It's noted.

10 MR. LO COCO. I would suggest we go off

11 the record and explain it a little better. It's

12 up to you.

13 THE W ITNESS: You are asking me when I

14 w as in Stevens Point going back to Eau C laire to

15 visit families?

16 MR. ANDERSON: Yes.

17 TH E W ITNESS: The only -  1 did go back

18 to Eau Claire, but most o f  the time 1 stayed

19 right at the Campus Ministry.

20 BY MR. ANDERSON:

21 Q Let me make it simpler. W hat I’m going to do is

22 direct your focus on som e -- som ething in

23 particular, and then 1 can maybe help you focus

24 on what we need to ask about. Okay?

25 A Okay.
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1 Q Okay. I'm going to direct your attention to

2 Exhibit 42, and for purposes o f  the next

3 questions, and you don't have to read 42, because

4 it will be too hard for you to read, but I want

5 you to listen to m y questions here. Your counsel

6 will look at Exhibit 42.

7 I will represent to you, Mr. Budzynski,

8 that Exhibit 42 are what we call the Vicar Logs

9 o f  one o f  the w itnesses who deposition has

10 already been taken, and that is Bishop Sklba,

11 okay? We have had -  and other Vicar Logs and

12 other depositions taken. Exhibit 42 — And the

13 Vicars, I will represent to you, kept logs.

14 Sklba’s was one o f  them, janake was another one

15 that we have been told included entries in the

16 Vicar Logs, okay?

17 I'm now going to read from the Vicar

18 Logs som e m aterials that pertain to you, and I

19 would ask you to listen to w hat I read, and then

20 after 1 read som e portions, 1 will ask you some

21 questions. Okay?

22 A Okay.

23 Q First at Page 23877 o f Exhibit 42 under the name

24 Budzynski, Daniel it is recorded the A rchbishop

25
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1 MR. LO COCO; W hich number are you at?

2 MR. ANDERSON: Twenty-nine.

3 MR. LO COCO: Thank you. 1 will just

4 say 1 think Bishop Sklba always initialed his, so

5 1 don’t think you were representing that this was

6 Sklba's.

7 MR. ANDERSON: No, it's any one o f  the

8 Vicars.

9 MR. LO COCO: G ot it. Okay.

10 BY MR. ANDERSON:

11 Q I'm reading here under 29 and your name an entry

12 am ong many, and it states, "The Archbishop

13 informed me that |

14 had called to report that the blank— th e  name

15 is taken out — W aukesha confided in him that

16 Father Dan Budzynski, w ho’s been an extrem ely

17 close friend o f  the family for a period o f  time

18 dating back to his days at St. Bernadette’s, had

19 visited the family last Friday night and

20 Saturday. Fie had dinner with them, stayed

21 overnight and left about the m iddle o f  the next

22 day. In the course o f  the visit, there was a lot

23 o f  drinking and Budzynski made homosexual

24 advances at tw o o f  the children." W hat fam ily is

25 this?

Budzynski 11-21-11 Page 114



00115
1 MR. LO COCO; Do we w ant that written

2 down?

3 MR. ANDERSON: On the sealed exhibit.

4 MR. LO COCO; Yes, but don’t say it.

5 MR. ANDERSON: Yes, do not say that

6 name, ju st give us a name, but write it down and

7 take a m om ent to do that.

8 MR. GOVERN: On Exhibit B, correct?

9 MR. ANDERSON: Please.

10 (W itness responds.)

11 BY MR. ANDERSON;

12 Q The notation in the Vicar Logs goes on to say,

13 "W hen 1 told the A rchbishop that Budzynski was

14 scheduled to see m e the next day, he thought 1

15 ought to confront him with this and get him the

16 appropriate help needed." Were you confronted by

17 one o f  the Vicars about this fam ily and what you

18 had done to these kids?

19 A 1 would say 1 was confronted by, yes, one o f the

20 Vicars.

21 Q W ho was it?

22 A Janake.

23 Q Okay. And w hat did Janake say to you, sir?

24 A R ather vague. Not details. He said you visited

25 som ething and you got drunk and you did a lot o f
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1 drinking and stayed overnight, and they reported

2 some inappropriate something.

3 Q janake reported to you that he had received a

4 report o f  sexual abuse o f  minors by you, correct?

5 A 1 think so. M ake that a yes.

6 Q And the name that you wrote on the exhibit, if

7 you would hand it to me, how many boys or

8 children were in that family?

9 A 1 believe there were two boys and tw o girls.

10 0  How many o f  those children did you sexually abuse

11 while you were staying at their home?

12 A I’m sorry. I will have to take the Fifth on

13 that.

14 Q Do you recall that there w as concern that this

15 family^ was going to get a law yer and there could

16 be litigation or publicity?

17 A I have no knowledge o f  that.

18 Q Did janake discuss reporting this information

19 with you to the police?

20 A 1 don't recall that.

21 Q Did you feel pretty safe that he wrould not report

22 it?

23 A Pretty safe? No. 1 was upset a little. I was

24 upset.

25 Q Did he tell you to keep it quiet?
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1 A No.

2 Q Did you keep it quiet?

3 A Yes.

4 Q W hy?

5 A I was ashamed.

6 Q Did you think at that tim e you had committed a

7 crime?

8 A No.

9 Q W hat else did Janake tell you?

10 A T hat he was going to  recom m end rem oving me from

11 Cam pus M inistry and sending me o ff to  treatm ent

12 for alcoholism.

13 Q And also for your inability to  control your

14 sexual impulses?

15 A No.

16 Q Just for alcoholism?

17 A Yes.

18 Q Did he say anything about the kids?

19 A No.

20 Q Did he say anything about w hat he was going to do

21 to help the family whose kids you may have hurt?

22 A We didn't talk about that, no.

23 Q The Vicar Log goes on to reflect that, am ong

24 other things, Budzynski had first approached the

25 13-year-old with fondling and caressing, which
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1 the boy rejected. Did you approach the

2 13-year-old with fondling and caressing?

3 A L can't answ er that. 1 plead the Fifth.

4 Q The Vicar Log goes on to report, am ong other

5 things, there were also tw o young children in a

6 bedroom  adjacent to Budzynski's room, and there

7 is a suspicion that he might have entered that

8 room in the early hours o f  the morning. Did you

9 do that?

10 A I plead the Fifth.

11 Q It goes on to state that one o f  the children

12 there was a four-year-old. Did you approach,

13 sexually approach, a four-year-old?

14 A 1 can 't answ er that. 1 would plead the Fifth.

15 Q Is there a particular age or was there a

16 particular age upon which you were fixated in

17 term s o f  the exercise o f  your sexual im pulses?

18 A 1 refuse to answ er based on the Fifth Am endment.

19 Q In the Vicar Logs m oving forward at 23876, w e’re

20 now  at 1982, 1/12/82. I'm going to read from the

21 Vicar Logs and ask you some questions. The first

22 part o f  it is not legible, but I’m going to read

23 the part that is. "Explained that it had to do

24 w ith his dissatisfaction with his assignm ent; the

25 effects o f  the  recent death o f  his parents." Had
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1 you had your parents die recently?

2 A In 1981.

3 Q So this would be January o f '82.

4 A Yes.

5 Q So there was a recent death o f  your parents?

6 A Yes, both.

7 Q And his drinking, and you had a drinking problem

8 at that time?

9 A Yes.

10 Q it  goes on to state, "And his psvchosexual

11 problems." W hat psychosexual problem s did you

12 have in addition to the drinking?

13 A i have to plead the Fifth on that.

14 0 It goes on to  state, " He adm itted that he was in

15 bad shape in all these matters. He was not

16 surprised when 1 confronted him about w hat had

17 gone on at the blank residence over the weekend."

18 Does that sound like it’s a correct recitation.

19 that you were not surprised about having been

20 confronted?

21 A Yes.

22 Q So you really didn't deny it when confronted, did

23 you, w hat you had done?

24 A I plead the Fifth on that.

25 Q "He then agreed to undergo treatm ent for his
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1 problem. We are going to start at G uest House in

2 Rochester on January 21 st." Is that when you

started at G uest House?

4 A 1 think so, yes, 1982.

5 Q And did you know that they w ere also considering

6 sending you to the Servants o f  Paraclete in

7 Albuquerque called A lbuquerque Villa?

8 A It was discussed.

9 Q And you ended up not going there?

10 A Yes.

11 Q W hy not?

12 A W ell, 1 don't know. The D iocese or Janake or

13 som ebody decided G uest House was better for me.

4 4 Q And is it also  co rrect to  say that the people in

15 Stevens Point and at the parishes w here you had

16 been were not told the true reasons why you had

17 been taken out o f  m inistry and sent to treatm ent?

18 MR. GOVERN. O bject as to foundation.

19 MR. LO COCO: Join.

20 THE W ITNESS: I don't know that.

21 BY MR. ANDERSON:

22 0 Let’s look at the Vicar Log. It states, "He is

23 going to tell the people in Stevens Point that

24 he's com ing back to the A rchdiocese o f  M ilwaukee

25 to work, but that because o f  his health, he is
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1 going to take an extended vacation." That's a

2 h a lf truth, isn’t it?

3 MR. LO COCO: O bject to the form.

4 MR. GOVERN: O bject to foundation, as

5 well.

6 THE W ITNESS: 1 don't know. I did give

7 some statem ent to the fact that I’m leaving,

8 and -- 1 don't know.

9 BY MR. ANDERSON:

10 0  Well, Mr. Budzynski, you w eren’t going on

11 vacation, were you?

12 A No.

13 Q And you were being sent to treatm ent because you

14 had psychosexual problem s and you were a chronic

15 alcoholic, right?

16 A Yes.

17 Q And you had been sexually abusing kids and you

18 had been caught repeatedly, correct?

19 MR. GOVERN: O bject to the form o f  the

20 question.

21 THE W ITNESS: And I plead the Fifth on

22 that.

23 BY MR. ANDERSON:

24 Q Okay. And when it's recorded that you were being

25 told or it is recorded that the parishioners are
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1 being told that you have health problem s and that

2 you are going on an extended vacation, that's

3 ju s t not true, is it?

4 MR. GOVERN: O bject to the foundation.

5 BY MR. ANDERSON:

6 Q You w eren't going on an extended vacation, were

7 you?

8 A Well, in a way 1 was, you know, 1 don't know  what

9 vacation -- It’s a nice way o f telling people I

10 will be out o f  town.

11 Q So where did you take this vacation?

12 A The G uest House.

13 Q In Rochester, M innesota?

14 A For treatm ent, yes.

15 Q In January?

16 A Yes.

17 Q I'm going to direct attention to  Exhibit 21 now,

18 and for your purposes, Mr. Budzynski, I'm going

19 to ju s t read a portion o f  it and then ask you a

20 question. Exhibit 21 is a letter from Joseph

21 Janake, the Vicar for Priest Personnel w ho we

22 have been speaking about and who you acknowledged

23 has been engaged in some o f  these events, and

24 it's w ritten to you dated A ugust 12, 1982. It

25 says, "D ear Father Budzynski: Follow ing the
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1 recom m endation o f  the Personnel Board regarding

2 your assignm ent, and with concurrence o f  the

3 A rchbishop, 1 herewith appoint you pastoral team

4 m em ber w ith Father John C. W agner at St, Patrick

5 Parish, W hitewater, effective Septem ber 1, 1982,"

6 is that correct?

7 A Yes.

8 Q And w hat does that mean, a fellow  team  member?

9 W hat does that m ean as w ritten there?

10 A W ell, in the arrangem ent o f  the Diocese, two

11 priests assigned to the parish have the equal

12 authority to manage the parish. G enerally they

13 are given a specific areas o f  assignments.

14 q  And when you w ere assigned to this parish at

15 St. Patrick's in W hitewater, w ere any o f  the

16 parishioners or m em bers o f  the public inform ed

17 that you had been treated for psychosexual

18 problem s and/or had a history o f sexual abuse o f

19 minors?

20 MR. GOVERN: O bject as to foundation.

21 THE W ITNESS: I refuse to answ er on the

22 Fifth Am endment.

23 MR. GOVERN: No, my objection was as to

24 foundation. Can you reread the question back to

25 the witness?
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1 COURT REPORTER: "And when you were

2 assigned to  this parish at St. Patrick's in

3 W hitewater, w ere any o f  the parishioners or

4 members o f  the public inform ed that you had been

5 treated for psvchosexual problem s and/or had a

6 history o f  sexual abuse o f  minors?"

7 THE W ITNESS: Not to my knowledge.

8 BY MR. ANDERSON:

9 Q And, to your knowledge, you were given all the

10 privileges and pow ers that a priest who is in

11 good standing enjoys in an assignm ent at that

12 parish or any other, correct?

13 A Yes. That was a cam pus m inistry assignment.

14 MR. ANDERSON: Yes. W hy don’t we take a

35 break here. It looks like we are going to change

16 tapes.

17 VIDEO TAPE TECHNICIAN: The ends D isk No

18 2 o f  the video deposition o f  Daniel A. Budzynski

19 on N ovem ber 21, 2011; the tim e 2:18 p.m.

20 (A recess was taken.)

21 VIDEOTAPE TECHNICIAN: This is the

22 beginning o f  Disk No. 3 o f  the video deposition

23 o f Daniel A. Budzynski on Novem ber 21, 2011; the

24 time 2:36 p.m.

25 BY MR. ANDERSON:
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1 Q Mr. Budzynski, in 1982 when assigned to the

2 St. Patrick Parish in W hitew ater, Father John C.

3 W agner was there as a m em ber o f  the team,

4 correct?

5 A Correct.

6 Q Did you know at that tim e that he had been

7 credibly accused to have com m itted or known to

8 have been credibly accused o f  sexual abuse o f  a

9 minor?

10 MR. GOVERN: A t that time?

11 MR. ANDERSON: At that time.

12 MR. LO COCO. Objection, foundation.

13 THE W ITNESS; No, 1 know  nothing about

14 • th a t . .................................................................................

15 BY MR. ANDERSON:

16 Q W hen you worked with him at St. Patrick’s, did

17 you ever see anything that was suspicious about

18 his conduct tow ards youth?

19 A I have no knowledge o f  that, no.

20 Q And did you abuse youth at that parish?

21 A I'm sorry. I'm going to have to take the Fifth

22 on that.

23 Q And at any tim e during your m inistry and/or the

24 assignm ents that you had over the decades, did

25 you, yourself, ever becom e suspicious o f  sexual
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1 abuse by other priests with whom you worked or

2 observed?

3 A 1 have no — No, I don't know, no.

4 Q Did you ever report any suspicions o f  abuse by

5 other priests?

6 A No.

7 Q Did you ever become suspicious o f  o ther priests

8 abusing youth?

9 A Abusing?

10 Q Youth.

11 A Youth?

12 Q Yes.

13 A No.

14 Q i’m going to advance your focus forw ard a few

15 years, because the records reflect that you were

16 a team  m em ber at St. Patrick's in W hitewater,

17 then awaited assignm ent for awhile. You were at

18 sabbatical in M enlo Park. W hy did you go on

19 sabbatical at M enlo Park?

20 A Well, for one, 1 wanted to  continue — First o f

21 all, they were available and I requested it some

22 m onths before that and an opening occurred and

23 they gave me the opportunity to go on sabbatical.

24 Q W hy did you leave St. Patrick’s or why were you

25 moved from St. Patrick’s?
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1 A 1 don't know. 1 have no — St. Patrick's in

2 W hitewater, cam pus ministry?

3 Q Yes.

4 A 1 don’t know.

5 Q And in June o f  1983 you are aw aiting assignm ent,

6 w hich means you are between assignments. W hat

7 was going on? W hy was that so?

8 A 1 don 't know.

9 Q In Septem ber o f  '83 you are tem porary

10 adm inistrator o f  St. James. Temporary

11 adm inistrator has som etim es been used by some

12 Ordinaries to designate some flexibility around

13 it because o f  a checkered history. In your case

14 do you know why you w ere made tem porary

15 adm inistrator?

16 MR. LO COCO: Objection. I'll object to

17 the form. T hat m isstates Canon Law.

18 MR. GOVERN: O bjection, foundation.

19 BY MR. ANDERSON:

20 Q Well, it may or may not, but let me ask you this.

21 Do you know  why you w ere made tem porary

22 adm inistrator?

23 A Again, because there was a need.

24 Q Did it have anything to do with the Ins ton,' that

25 was already known to those officials in the
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1 Archdiocese?

2 A Not that I know of, no.

3 Q Okay. And I’m going to d irect your attention to

4 after you had been assigned to St. Louis Parish

5 in Caledonia as associate pastor, and then I

6 think you becam e pastor after being associate

7 pastor, did you not?

8 A Correct.

9 Q And I'm going to direct your attention now  to

10 Exhibit 25, and 1 will read from a portion o f  it.

11 It is from you to  then Richard Sklba dated

12 June 4, 1985 on your stationery — on the

13 stationary o f  St. Louis Congregation in

..14 Caledonia. A nd he's then A uxiliiary Bishop, is

15 he not?

16 A 1 think so.

17 Q You address him Dear B ishop Sklba.

18 A So he m ust have been, yes.

19 Q Okay. I'm going to read a part o f  your letter to

20 him o f  that date. A t the second paragraph you

21 say "I assume you are aware o f  my medical

22 treatm ent recovery program s or have some kind o f

23 access to the file." You knew  that he, as

24 A uxiliiary Bishop, had the ability to look at

25 your file?
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1 A Yes.

2 Q And had the ability to be aware o f  the history

3 that was known to others in the Archdiocese at

4 that time?

5 MR. LO COCO: Objection. O bjection,

6 foundation.

7 THE W ITNESS: 1 have no way o f knowing

8 that.

9 BY MR. ANDERSON:

10 Q You go on to state. " However, if  you would like

11 me to review  it for you, I would be m ore than

12 w illing to oblige." A re you in essence saying,

13 "Look it, Auxiliiary Bishop Sklba, I'm happy to,

14 if  you will give m e further assignm ent, happy to

15 share with you my history, w hatever it is, as

16 sorted at it's been, and tell you the truth about

17 it?" Is that w hat you are saying here?

18 A I'm really referring generally to what I -  what

19 service 1 was doing, ministry' to the church and

20 w here 1 was capable.

21 Q You did inform him, as is reflected in the last

22 paragraph, by stating, "I have continued to seek

23 therapy w ith Dr. | f | | | | ^  How often

24 did you seek that therapy in 1985 w ith

25 MR. G O V ER N : I'm ju s t  going to object to
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1 the form o f  the question. The witness has

2 trouble reading, so he's not able to look at

3 Exhibit 25, but that sentence you cut o ff at the

4 first half o f  the sentence.

5 MR. ANDERSON: Oh, okay. Well, he

6 answered it. M aybe it’s answered.

7 BY M R. ANDERSON:

8 Q You w rite here, "I have continued to seek therapy

9 with Dr. and we have been

10 having m onthly sessions," is that correct?

11 A Yes.

12 Q A nd Sklba and the A rchbishop and the other

13 superiors, including Janake, had access to

14 § f |B |§ f | |§ , if  they wanted it9

15 A Yes.

16 Q And were you being truthful with m | |  about

17 the things you had done and the problem s you had

18 had, psychosexual and otherw ise, or were you

19 holding back?

20 A I would say I was brutally honest with him.

21 Q You had already done a search and a fearless

22 moral inventory, hadn't you?

23 A Yes.

24 Q And that requires, what, brutal honesty, doesn't

25 it?
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1 A Yes.

2 Q A nd that brutal honesty that you shared w ith

3 ■  about your history was also thus

4 accessible to your superiors, i f  they had asked,

5 right?

6 MR. LO COCO: O bjection, foundation,

7 calls for speculation.

8 TH E W ITNESS: 1 don’t know w hat they

9 would do.

10 BY MR. ANDERSON:

11 Q Well, they wnuld have had to ask either you,

12 which you would have been brutally honest with

13 them about, right?

14 A  Y es .........................................................................................

15 Q Or they would have to  ask Dr. w ith whom

16 you had already been brutally honest, correct?

17 MR. LO COCO: O bjection, foundation.

18 TH E W ITNESS: Yes.

19 BY MR. ANDERSON:

20 Q Do you know' if  any o f  your superiors did ask you

21 about your —

22 MR. GOVERN: T hat 1 will object to

23 foundation.

24 TH E COURT: Just a moment. Let me

25 finish the question.
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1 MR. GOVERN: Sorry.

2 BY MR. ANDERSON:

3 Q Did Bishop Sklba, Father Janake, A rchbishop

4 W eakland or any o f  the superiors ask you after

5 your treatm ent about your history which you had

6 disclosed now  to a t least m  in a brutally

7 honest fashion?

8 MR. GOVERN: 1 need you to read back

9 that question, please.

10 MR. ANDERSON: Bad question.

11 MR. G O V ER N : A re you withdraw ing the

12 question then?

13 MR. ANDERSON: Yes. W ithdraw  the

14 question,

15 BY MR. ANDERSON:

16 Q Did Sklba ever ask you about your history'?

17 A N ot that I remember.

18 Q Did W eakland ever ask you about your history?

19 A No.

20 0  Did Cousins ever ask you about your history?

21 A No.

22 Q Did Dolan ever ask you about your history?

23 A No.

24 Q Okay. I’m directing your attention now  to 1986.

25 Do you rem em ber reporting to Bishop Sklba that
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1 you thought your problem s had — were under

2 control?

3 MR. GOVERN: Are you referring to an

4 exhibit?

5 MR. ANDERSON: it's Exhibit 42 at

6 Exhibit 23872.

7 BY MR. ANDERSON:

8 Q Do you have a memory o f  that first I wanted to

9 ask you.

10 A I don't have a memory o f  that, no.

11 Q In 1986 did you feel that your psychosexual

12 problem s and alcohol problem s were under control?

13 A i was working on it.

14 Q I’m going to d irect your attention to  Exhibit

15 No. 42, 23872. These are, again, some more Vicar

16 Logs, and the logs I'm referring to now have the

17 initial RJS, which we have established would be

18 logs created by Sklba, w hich he has confirm ed for

19 us under oath, okay?

20 A Yes.

21 0  And 1 will read a couple portions and then ask

22 you a couple questions.

23 MR. LO COCO. I'm sorry. W hat page are

24 you on, Jeflf?

25 MR. A N D ER SO N : I'm on 23872, and I will

Budzynski 11-21-11 Page 133



00134
1 be referring to 447.

2 BY MR. ANDERSON:

3 Q Okay. The date is ~  It states, "On Septem ber 6 ,

4 1986,1 m et with Dan in order to discuss his

5 w illingness to accept Peter Jansta as a perm anent

6 deacon at the Parish o f  St. Louis in Caledonia,

7 w hich he was inclined to do, and also to discuss

8 Dan's ongoing therapy with | m | | .  Dan

9 feels that the area o f  alcoholism  and the area o f

10 sexuality are properly under control with

11 therapy, and indicated that there had been no

12 problem at the parish in either area."

13 W hen Sklba records this in the log as

14 you had reported it to him, is that correct?

15 W ere your problem s under control?

16 A Yes.

17 Q Did you sexually abuse kids after this date and

18 time?

19 A I’m sorry. 1 will take the Fifth.

20 Q I'm referring now  to the date o f  -  the num ber is

21 282 on the same page. It states in the Vicar

22 Log, again, this would be Sklba recording the

23 log, "On Saturday, Ju n e  13, 1 9 8 7 ,1 received a

24 phone call from president o f  the

25 Parish Counsel at St. Louis Parish, Caledonia,
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1 regarding some alleged child abuse. 1

2 im m ediately spoke with Dr. who agreed

3 to  contact Dan on M onday the 15th o f  June in

4 order to set up an appointm ent immediately to

5 discuss the matter." Do you rem em ber that?

6 A Yes.

7 Q W hat happened?

8 MR. GOVERN: As to the conversation?

9 MR. ANDERSON: Yes. W hat was done here?

10 THE W ITNESS: W hat was done here? I

11 don’t know.

12 BY MR. ANDERSON:

13 Q Okay. 1 will go on to read it. He says, "I

14 contacted Dan himsel f  and told him o f  the

15 allegations, w ithout m entioning any names, and

16 also informed him o f  the forthcom ing phone call

17 from Dr. Sunday morning I spoke

18 w ith blank blank," which it would be the names

19 which have been taken out, "regarding the

20 situation and promised to call blank blank at the

21 end o f  the w eek after she had had more

22 opportunity to speak with her son."

23 W hat did Bishop Sklba say to you and do

24 responsive to this inform ation that surfaced on

25 June 13th, 1987?
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1 MR. GOVERN: O bject as to foundation,

2 form.

3 THE W ITNESS: I don't know  what he said.

4 I don't know.

5 BY MR. ANDERSON:

6 Q W hat action was taken by Bishop Sklba and the

7 A rchdiocese officials responsive to this

8 inform ation received and recorded in the Vicar

9 Log?

10 MR. GOVERN: O bject as to foundation.

11 TH E W ITNESS: 1 don 't know.

12 BY MR. ANDERSON:

13 Q There is an entry that says on 6/13 — I'm

14 looking at this sam e log, and it reads, "On

15 Sunday m orning I spoke with blank regarding the

16 situation and prom ised to call blank at the end

17 o f the week after she had had more opportunity to

18 speak w ith her son. y | j | | | | | | ^ ^

19 i l fflMM
20 H U M  1 also learned o f  another parent

21 at the parish who had expressed some concerns

22 regarding her son, as well. 1 will talk with

23 Dr. m m  a§a 'n as soon as possible."

24 Do you recall on or about June 13, 1987

25 that m ore than one allegation was surfacing now?
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1 A 1 don’t recall anything like that, no.

2 0 Do you recall either engaging or having engaged

legal counsel to either protect you or in this

4 case the Archdiocese?

5 A No.

6 Q Did you engage Joe Dean?

7 A 1 don't know who that is.

8 Q Okay. Do you recall any concents being raised by

9 parents about their kids at that parish about

10 what you had done?

11 A You had m entioned Metz, and, yes, he did say

12 there was som e problems.

13 Q In '87? I'm talking about June o f '87 now.

14 A i'm no t sure 1 don’t know.

15 Q Okay. Later in that same m onth, June 30th, this

16 would be Exhibit 42, 23870 --

17 MR. GOVERN: I'm sorry. W hich num ber is

18 that?

19 MR. LO COCO. It’s June 30th, 23870.

20 A bout four pages down.

21 BY MR. ANDERSON:

22 Q Okay. 23870. The way these logs are, this would

23 be referencing No. 33 or 364, it looks like, in

24 the m iddle o f  23870. I’m going to read from the

25 log. This, again, is Sklba, because it’s RJS.
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1 He records on W ednesday, July 22, 1987, the next

2 m o n th ," 1 m et with Dan and Dr.

3 at the doctor’s office in order to discuss the

4 background to the current situation and various

5 alternatives." Do you rem em ber that meeting,

6 sir?

7 A Yes.

8 Q W hat was said to you about w hat had happened and

9 w hat was em erging here?

10 A W ell, there was some kind o f  thing that happened,

11 but I don’t recall what the result o f  it wras. It

12 was ju s t counseling again or ju s t discussing,

13 that’s all, that there w'ere these allegations

14 made,

15 Q And were  you asked by Bishop Sklba did you abuse

16 this kid or these children?

17 A I don't rem em ber that.

18 Q W ere you denying at that tim e that you had abused

19 kids?

20 A Yes.

21 0  So you w eren’t being brutally honest, w'ere you?

22 A W ell, I guess 1 w'as trying to figure out w'hat is

23 abuse.

24 Q You really didn't even think you had abused the

25 kids, had you?
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1 A No.

2 Q Even though you now  know it was, correct?

3 THE W ITNESS: Well, 1 know ~

4 MR. GOVERN: Are you talking about this

5 1987 or over a period o f  time?

6 MR. ANDERSON: Yes, '87.

7 MR. LO COCO: O bject, foundation.

8 MR. GOVERN: And 1 would jo in  in that.

9 BY MR. ANDERSON:

10 Q W ell, this log goes on to say, "I suggested,"

11 that would be Bishop Sklba, it says, "1 suggested

12 strongly reassignm ent, and m m felt the

13 session went well even though Dan took it very

14 hard. That sam e evening T w ent to  visit the

15 young eighth grade lad," and then the name is

16 taken out. How many lads about that age at that

17 location had you engaged in sex with?

18 A I refuse to  -  1 take the Fifth A m endm ent on

19 that.

20 Q The next paragraph in the m iddle o f  it says, " He

21 endorsed the b rief description o f  the event as 1

22 narrated it and expressed concern that adults

23 were m aking a bigger issue o f  this than is

24 necessary', as well as a great deal o f  anger

25 tow ards his friends and their parents for
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1 bringing this to the attention o f  others." Does

2 that correctly reflect the attitude that you

3 dem onstrated at that tim e?

4 MR. GOVERN: O bject as to the

5 foundation. I don't know that that — 1 believe

6 that may be m ischaracterizing w hat you are

7 reading their.

8 MR. ANDERSON: 1 m ight be

9 m isinterpreting it, I don't know, but let me ask

10 you this. W hat was your dem eanor when confronted

11 with this inform ation and your attitude around

12 it?

13 THE W ITNESS: Well, 1 was terribly

14 upset, 1 was disappointed,

15 MR. LO COCO: Jeff, a t some point I

16 would like to  take a short break from the

17 witness, because I don't w ant to poison his -

18 your questioning o f  him, but I w ant to make a

19 record about som ething regarding this particular

20 issue. So w henever you are ready to move to

21 som ething else, let's send Mr. Budzynski out.

22 BY MR. ANDERSON:

23 Q You said you were disappointed. W hy were you

24 disappointed?

25 A Because 1 thought that 1 was doing very well. 1
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1 thought that 1 had gained the confidence o f  all

2 the people there in my ministry. 1 was

*■> m inistering to the needs there and 1 was praised

4 for it, and it seem ed like to be, you know, a

5 reversal.

6 Q Did you feel like you were getting treated

7 unfairly by your superiors by being reassigned?

8 A No, by the people whom I thought were my friends

9 Q Oh. You felt betrayed by the parents and the

10 fam ilies that brought this forward?

11 A W ell, betrayed, no, but I thought that they ware

12 m isunderstanding what was going on.

13 Q Do you still think they were?

14 ■ A. i w'Ould say no. 1 put that way behind me.

15 Q Do you think they have been able to?

16 A Yes.

17 Q W hy do you think they have been able to put it

18 behind them and are still not suffering with it?

19 A Well, for one, I have several times received

20 Christm as cards or greetings, and the few' times

21 that 1 was there, 1 was greeted wdth acceptance

22 and all that.

23 Q Have you, yourself, ever had any reason to deal

24 wdth people w'ho w ere sexually abused by trusted

25 authority figures and bear wdtness to the effects
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1 o f  that?

2 A No.

Q And in the sam e notation o f  now  July 22, 1987, in

4 the last paragraph it states, "They requested

5 that I not contact the police, if  at all

6 necessary, for the good o f  the young man. 1

7 believe that the Hannaway Opinion gives me some

8 options in this regard, and that 1 will continue

9 to ponder them." Did Bishop Sklba discuss with

10 you his decision not to contact the police?

11 A No.

12 Q Did he discuss w ith you the Hannaway Opinion and

13 his reliance upon that?

14 A 1 have no idea w hat that is o r w hat it refers to.

15 MR. ANDERSON : W ould you like to take a

16 mom ent here, Frank?

17 MR. LO COCO: T hat would be great.

18 MR. ANDERSON: We’re going to  take a

19 m om ent and ask you to unhook your m icrophone, and

20 do you w ant to  stay on the record?

21 MR. LO COCO: Yes, 1 w ant to add some

22 context for the Court.

23 MR. ANDERSON : We’re going to ask you to

24 step out o f  the room for a moment, and then as

25 soon as we're ready to have you back in, we will
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1 invite you back in. Thank you, sir.

2 MR. LO COCO: Thank you.

3 (The witness exits the room.)

4 MR. LO COCO: For obvious reasons 1

5 didn't w ant to m ake this record with the witness

6 here, because 1 know  you are probing his memory.

7 1 think this area o f  questioning is unfair to him

8 and unfair to my client, in som e w'ays more

9 importantly, because Bishop Sklba was asked

10 specifically about this. At Pages 165 to about

11 175 there's a discussion o f  these entries in the

12 Vicar Log. You can believe him or not, but

13 Bishop Sklba's testim ony was at Page 166,

14 "Question: Do you rem em ber at this tim e the

15 family requesting o f  you that the police not be

16 contacted at that time concerning Budzynski?

17 Answer: I don’t rem em ber that at all. I don't

18 rem em ber any such conversation. 1 do rem em ber

19 talking w ith the m other who expressed concern

20 because she overheard children in a car, a

21 station wagon, talking about him and the kids

22 saying, children, w hatever age they w'ere, saying

23 that he was gay. T hat’s the only thing that 1

24 rem em ber hearing." And then Mr. A nderson asks

25 some further questions about w hether what Bishop
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Sklba learned was reportable to the authorities, 

and Bishop Sklba said certainly not. He w ent on 

to say that while Mr. Budzynski, who was then 

Father was in ministry, he did not have any 

information that in his judgm ent was reportable. 

The problem with the questioning as 1 have 

listened to it, Mr. Anderson, is that it assumes 

a factual foundation that 1 don 't think you have, 

which is that he abused kids during this time 

period. And if  you have that factual foundation, 

so be it. I ju s t w ant the record clear about 

what Bishop Sklba had to say about his knowledge 

back at this time. And if  you don't have a 

factual foundation, you shouldn't be phrasing the 

questions the way you are phrasing them  to this 

witness. That's my record.

MR. ANDERSON: Your record is noted, and 

to the extent the docum entary record belies 

Bishops Sklba's account speaks for itself. 

Nonetheless, the record that is recorded 

contem poraneous reflects that this is an eighth 

grade lad, and w hether or not it happened before 

or during this time is not determ ined and not 

able to be determ ined, so we rely upon the record 

as recorded and reflected then. There may be
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1 other inferences that can be drawn from that, but

2 I’m relying strictly upon the record as created

3 by Bishop Sklba at that time in order to ask this

4 question. If it is -- if  there's underlying

5 assum ptions that are suggested, I am simply

6 relying upon this record.

7 So having that in mind, your objection

8 is noted and I think those are the kinds o f

9 things that the triers o f  fact sort out at a

10 later date.

11 MR. LO COCO: The only thing I'd add is

12 1 don't think these particular entries describe

13 any sexual abuse. I mean, if  I - - i f  they do, I

14 m issed it. He tal ks about his discussion with

15 the young lad, et cetera, which he talked about

16 at his deposition. I know w hat you want to infer

17 from it.

18 MR. FINNEGAN: You guys aren’t going to

19 solve this today, so -

20 MR. LO COCO: Right.

21 MR. ANDERSON: We don't need to solve

22 it. We ju s t stated our positions, and I think we

23 ju s t need to respectfully m ove forward and allow

24 it to move forward in due course.

25 MR. LO COCO: Absolutely. Like I said,
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1 1 didn’t w ant to do it with him here, because I

2 didn't think that was fair to you guys.

3 MR. ANDERSON: 1 appreciate that.

4 MR. FINNEGAN : Should we take a little

5 break?

6 MR. ANDERSON: I'm ready to keep plowing

7 forward.

8 MR. GOVERN: I don't know. I have to

9 talk to my witness.

10 VIDEOTAPE TECH N ICIA N : We’re going o ff

11 the record at 3:08 p.m.

12 (A recess was taken.)

13 VIDEOTAPE TECHNICIAN: We're back on the

14 record a t 3:14 p.m ;

15 BY MR. ANDERSON:

16 Q I'm looking at some Vicar Logs, and the tim e is

17 A ugust o f  1987, and instead o f  ju st taking the

18 tim e to read it, I'm ju s t going to ask you a

19 question. Do you rem em ber at that tim e Bishop

20 Sklba encouraging your speedy movem ent into new

21 ministry' at the M other House and to offer help

22 out work at the current assignment?

23 A And the current assignm ent?

24 Q Yes, that he wanted you to get into new  m inistry

25 at the M other House. Do you rem em ber that?
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1 A Yes.

2 Q And then in Septem ber o f  that year do you

3 rem em ber Bishop Sklba had a m eeting with a Sister

4 Rita Jean, the principal at St. Louis School

5 regarding you? Do you know anything about that?

6 A 1 know nothing about that.

7 Q W hat wrere you doing at St. Louis School?

8 A 1 was part o f  the parish, St. Louis Parish.

9 Q And that w;as an elem entary school?

10 A Yes.

11 Q And do you recall that the principal was

12 concerned about — Did you become aware that the

13 principal and/or Sister Rita Jean, who w'as the

14 principal, were concerned about you there?

15 A I don't know' what that would be.

16 Q So it never cam e to your attention that a meeting

17 was had w'ith B ishop Sklba and Sister Rita Jean?

18 A No.

19 Q In Septem ber o f  that year you were moved to be a

20 priest team m em ber a t St. Francis o f  Assisi

21 Convent and Health Center, M ilw aukee, were you

22 not?

23 A Yes.

24 Q So that way you w'ere then aw ay from kids then,

25 were you not?
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1 A Yes.

2 Q And then later moved to be chaplain at Villa

3 Clem ent Health C enter in Greenfield?

4 A Yes, um-hum.

5 Q And is that elderly folks?

6 A Yes, generally, yeah, disabled, elderly. It's a

7 nursing home.

8 Q In February o f  ’94 after the interview  w ith the

9 team  member, actually, three team  members, after

10 you had that m eeting that we talked to -  talked

11 about earlier in February o f ’94 with the team

12 members, did B ishop Sklba ever come to you and

13 say, "We have this inform ation," and ask you

14 about it?

15 A No.

16 0 Did Bishop — A rchbishop W eakland ever come to

17 you and say, "We have this information," and ask

18 you about it?

19 A No.

20 Q A fter the m eeting in which this inform ation was

21 obtained and recorded, som e o f  w hich we have

22 shared here today, did your status as a priest in

23 m inistry in any w'ay change9

24 MR, LO COCO. I’m sorry. W hat’s the

25 time frame?
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1 MR. ANDERSON: .February o f  '94.

2 MR. LO COCO: A t any time after that?

3 MR. ANDERSON: Yes, responsive to that.

4 THE W ITNESS: A s I understand it, no. I

5 was still a priest in good standing.

6 BY MR. ANDERSON:

7 Q And it's also correct that, for exam ple, in May

8 o f '94, as the Vicar Log reflects, Sklba approved

9 you to continue doing m onthly help out at St.

10 Leonard's in M uskego, is that correct?

11 MR. LO COCO: O bject to form.

12 THE W ITNESS: Yes.

13 BY MR. ANDERSON:

4 4  Q And Father Derfus, he reports, was m ade

15 com pletely aware o f  your history. Did you know

16 that?

17 A 1 didn't know that.

18 0  And it was som etim e after that that you actually

19 retired, correct?

20 A Correct.

21 Q But continued in m inistry unrestricted?

22 A Yes.

23 Q I'm going to direct your attention to Exhibit 30,

24 and it appears by reading Exhibit 30, the letter

25 from A rchbishop W eakland to you, there are some
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1 restrictions being im posed on you. Do you recall

2 that?

3 A Yes.

4 Q Okay. And 1 will read, a t the tim e there’s some

5 restrictions that are being imposed by the

6 Superior on you, from the first paragraph o f  the

7 letter from W eakland to you dated M ay 25, 1995,

8 Exhibit 30. He states, "M y concern is both to

9 ensure that the integrity o f  priesthood is upheld

10 and to  protect the D iocese from any allegations

11 o f  im proper m onitoring w hich might place persons

12 at risk .” So w hat restrictions were imposed on

13 you then?

14 A 1 believe a t that tim e he asked me no t to engage

15 in any public ministry, public ministry.

16 Q And you still were perm itted to w ear the collar,

17 were you not?

18 A Yes.

19 Q And you knew what restrictions w ere im posed, and

20 the A rchbishop knew w hat restrictions were

21 imposed. Beyond you and the A rchbishop, who else

22 in the community' knew that you were under

23 restriction?

24 MR. LO COCO: O bjection, foundation.

25 THE W ITNESS: I really don’t know  who
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1 else.

2 BY MR. ANDERSON;

3 Q As far as you know, nobody else was informed by

4 letter o r by publication or announcem ent,

5 correct?

6 A As far as 1 know.

7 Q I'm directing your attention to  Exhibit 31, which

8 would be the response to the imposition o f  some

9 restrictions, and it's dated May 25, 1995, and

10 it's from you to A rchbishop Weakland.

11 MR. GOVERN: I'm sorry. Exhibit 31?

12 MR. FINNEGAN: 31.

13 MR. ANDERSON: Yes, but this is his

44 le tte r respondm g to W eakfand's letter. His

15 letter is June 8, 1995.

16 BY MR, ANDERSON:

17 Q So you have your June 8th letter? W ell, I have

18 it before me.

19 A Yes.

20 Q And 1 will read from it, the letter that you sent

21 to W eakland, at least a portion o f  it. "D ear

22 A rchbishop Weakland: But 1 am perplexed because

23 o f  the many years past w ithout any public notice,

24 even my family doesn't know these things, and

25 each incident was resolved with the Bishop and
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1 the families." W hy are you perplexed or

2 expressing to  the A rchbishop that you are

3 perplexed that this action is now being taken

4 when things have been so private?

5 A Well, 1 think I was disappointed in that. I

6 wanted to continue to function.

7 Q I'm directing attention now  to Exhibit 32, and

8 this is a 1995. And before I do, you made

9 reference in the last exhibit to your family.

10 W hat does your family know about wrhat you had

11 done while in ministry', particularly as it

12 pertains to the kids?

13 A Are we talking about 1995 here?

14 Q No, actually w e're talking about 1987. No, '95.

15 Yes, I’m sorry.

16 A '95?

17 Q Yes.

18 A Yes. My family, my parents, were deceased. My

19 fam ily consisted m ostly  o f  two brothers and a

20 sister. A s far as 1 remember, my sister, I

21 shared with her some o f  my problem s, and very few'

22 with one o f  the other brothers. I didn't have

23 good com m unication with my brothers.

24 Q So really the ones that did know' were the Bishops

25 who had presided over you, at that tim e W eakland,
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1 Sklba and the other Vicars who had either made

2 logs or participated in m aking logs pertaining to

3 you, right?

4 MR. LO COCO: O bjection, foundation,

5 calls for speculation.

6 MR. GOVERN: And I object as to the

7 form. 1 don't know what you are asking.

8 MR. LO COCO: 1 agree.

9 BY MR. ANDERSON:

10 Q W ell, in terms o f  w hat your history was

11 pertaining to youth and w hat you had done. You

12 shared -

13 A You were asking who o f  my family knew that?

14 Q Yes. ....................................................

15 A I was ju st saying not very' many. My' sister

16 perhaps knew in a general way. I don't recall

17 ever — I don’t know.

18 Q I’m referring now  to Exhibit 32, and this is a

19 letter from A rchbishop W eakland to you, and it’s

20 dated June 21, 1995. It's addressed to you at

21 the apartm ent in St.

22 Francis. W hat was your — W hat was that location

23 then?

24 A That is where 1 was em ployed in pastoral m inistry

25 at the convent.
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1 Q Okay.

2 A Sisters o f  St. Francis o f  Assisi.

3 Q Okay. And now  this is copied to Carroll Straub.

4 W ho is Carroll Straub, Father Carroll Straub?

5 A Oh, probably he was a Vicar at that time.

6 Q And Bishop Sklba, who we know  is an Auxilliary

7 and Vicar?

8 A Yes.

9 Q And Barbara Ann. That would be Barbara Ann

10 Cusack?

11 A Yes, Cusack.

12 Q Okay. And I will read it. He states, "Sorry for

13 the abrupt letter that you received, but it was

14 necessary-for- m e to  act consistently  andclearly .

3 5 For your own sake, Dan, please understand that

16 any public m inistry on your part exposes you, the

17 priesthood and the D iocese to much negative

18 publicity." Do you rem em ber reading this? Do

19 you rem em ber hearing that?

20 A Yes. It was addressed to me.

21 Q It goes on to state that the network o f  victims

22 is well organized, and any public m inistry

23 becomes the occasion for renew ed anger and

24 threats. Do you rem em ber A rchbishop W eakland

25 discussing his priorities as expressed in this
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1 letter with you?

2 A No.

3 Q He goes on to state, "I wish I could be more,

4 quote, ’generous,' unquote, but I sim ply cannot

5 be. The exposure is too great and the possible

6 consequences too devastating." Did you read this

7 to  mean the exposure meaning legal exposure?

8 A 1 didn't read - - 1 don’t think so. 1 think I

9 ju s t - - ju s t  any publicity would be negative

10 publicity.

11 Q I'm directing your attention now to Exhibit 34.

12 This is a letter again from A rchbishop Weakland.

13 The date o f  this one is to you on A ugust 22,

14 1995, and he say s,"D ear Dan; i 'm  responding to

15 your recent letter," and I think you’re

16 requesting more ministry, and he states at the

17 second paragraph, "1 believe, Dan, you really

18 don’t understand the seriousness o f  the situation

19 you find yourself in. As I understand it, you

20 could be the object o f  enorm ous num bers o f

21 lawsuits if  people come forward." Does that

22 refresh your recollection that, in fact,

23 A rchbishop W eakland was concerned in his decision

24 m aking about not only publicity, but legal

25 exposure?
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1 MR. LO COCO: O bject to the form. It's

2 misleading.

3 THE W ITNESS: 1 don’t know w hat he had

4 in mind, and I don’t even rem em ber w hat my

5 reaction to that was.

6 BY MR. ANDERSON:

7 Q Okay. You will see that Bishop Sklba is copied

8 on this letter, do you not? Oh, you can't.

9 N ever mind. 1 will represent to you that Bishop

10 Sklba is copied on this letter.

11 A Oh, copied.

12 Q Yes.

13 A Okay.

14 Q Do you rem em ber w riting to Bishop — A rchbishop

15 W eakland asking to perform cerem onies and

16 w eddings and your 45th Ordination Cerem ony Mass

17 that prom pted this response?

18 A W ell, that's a little confusing.

19 Q W ait a minute. I will w ithdraw  that question.

20 It wras confusing.

21 I'm going to skip ahead now  to the year

22 2001, and in April o f  2001 did you w rite a letter

23 to W eakland asking to perform cerem onies and

24 certain priestly activities?

25 A Yes, but I'm vague about w hat I was asking. 1
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1 don't know.

2 Q Okay. Let me ju s t cover a couple points with you

3 then. E xhibit 35, and 1 will read from a couple

4 portions o f  it, you w rite to  A rchbishop Weakland,

5 April 24, 2001, a three-page letter, and there

6 are portions o f  it where — At the second page in

7 the m iddle you state, "1 adm it that I have had

8 some serious difficulties in the past. These go

9 back alm ost 25 years. In each case I was

10 confronted by Bishops, pastors and parents and

11 agreed to certain disciplines. A t no tim e was my

12 name made public nor was it a m atter for legal

13 authorities." Do you recall w riting that?

14 A  1 th ink so, yes,

15 0  And you w ere w riting that because you were trying

16 to make the case to do some additional m inistry

17 by doing jub ilee  celebrations, funerals and the

18 like?

19 A I would say, as 1 recall it, the jubilee

20 celebration. T hat was with my classm ates in

21 1956,45th  Jubilee.

22 Q And is it fair to say by your own hand and

23 writing at that tim e that you are under the

24 b elief because this was only known by pastors,

25 parents and the Bishops, that because it was so
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1 private it would be safe and okay for you to do

2 some ministry? Is tha t w hat you w ere suggesting?

3 A No. I was responding to  in order to do anything

4 like participate with my classm ates in a mass

5 celebrating our anniversary, I had to get

6 permission. T hat’s all that was.

7 Q Do you rem em ber w hat A rchbishop W eakland’s

8 response to you was?

9 A I believe at that tim e it was positive, fm  not

10 sure. 1 don't know.

11 Q Let me direct your attention to the May 7, 2 0 0 1

12 letter from him responding to your request,

13 Reverend Budzynski from  Bishop Weakland,

14 E xh ib it36 , "Dear D an; Your letter has been

15 sitting on my desk for tw o weeks now. Sorry for

16 the delay. I read it carefully several times.

17 First o f  all, I w ant to encourage you to continue

18 the sobriety program. You have done so well on

19 it." He states, "The serious difficulties o f  the

20 past never surfaced in the public forum , nor were

21 brought to any legal authorities, but they still

22 could well surface. I see no reason to take

23 those risks for yourself or for the church.

24 Public ministry, it seem s to me, is still not an

25 option for you .”
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Is it correct to say that this letter 

and decision made by Bishop W eakland as 

com m unicated to you is clearly  a calculation 

being m ade by him to deny your request to keep it 

private and to keep w hat you had done covered up?

MR. LO COCO. O bjection, form. It's 

argum entative, lacks foundation, calls for 

speculation.

MR. GOVERN: 1 would jo in  in that 

objection. I would also note tha t the questions 

are taking, 1 believe, the tw o letters out o f 

context. I don't know w here Exhibit 35 from 

Mr. Budzynski makes a formal request for public 

ministry. There are three, actually four 

specific --

MR. ANDERSON: W hat’s your legal 

objection, Counsel? G ive it to  me. Legal 

objection, please.

MR. GOVERN: I did.

MR. A N D ER SO N : 1 don't want a speaking 

objection, a legal objection.

MR. GOVERN: And 1 m ade it, and I'm 

objecting as to the form. But I think it's 

im portant to put in the record in the context 

that your question m ischaracterizes the two
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1 letters, the two exhibits. There's now here in

2 Exhibit 35 where he's seeking public ministry.

3 MR. ANDERSON: He's seeking jubilee

4 celebrations and funerals. He’s seeking to do

5 m inistry and perform certain m inisterial

6 functions as a priest and wearing a collar, sir.

7 It's in the document. I'm not going to argue

8 with you. You stated your legal objection, 1

9 stated my position. Our positions are on the

10 record. I'm going to move on.

11 MR. G O V ER N : And I’m going to  ju st put

12 on the record you failed to read Exhibit 36 where

13 he's perm itted to do the 45th A nniversary

14 O rdination on May 30th, so you are taking it

15 com pletely out o f  context.

16 BY MR. ANDERSON:

17 Q It is o f  record that in 2002 Bishop Dolan is

18 installed as Archbishop o f  M ilwaukee. And after,

19 as you know, W eakland's resignation, there was a

20 period o f  time w here Sklba served as Apostolic

21 A dm inistrator. You are aware o f  that, are you

22 not?

23 A Yes.

24 Q And upon the installation o f Bishop Dolan in

25 A ugust o f '02, did Bishop Dolan ever, while you
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1 continued as a priest until removal from the

2 clerical state, ever ask you or anybody at his

3 request ever come to you and ask you about the

4 history pertaining -- your history' pertaining to

5 youth and the abuse o f them?

6 A No.

7 Q Exhibit 37 is a letter in your file from  a

8 Barbara Ann Cusack, the then Chancellor, to the

9 D istrict Attorney, Michael M cCann, and --

10 MR. GOVERN: Once again, in his

11 personnel file with the A rchdiocese?

12 MR. ANDERSON: Yes. That's w hat I have

13 reviewed for purposes o f  this and all 1 have been

14 referring to  so far today.

15 MR. GOVERN: Okay.

16 BY MR. ANDERSON:

17 Q A re you aware at any time o f  inform ation about

18 your history' pertaining to abuse o f  m inors ever

19 being m ade known to the police or law  enforcem ent

20 authorities by officials o f  the A rchdiocese?

21 A No.

22 Q Are you aware at any time o f  the — any efforts

23 made by officials o f  the A rchdiocese to go back

24 to the locations w'here you worked as a priest and

25 hurt or may have hurt kids and fam ilies and reach
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1 out to those kids and families, some o f whom are

2 identified in the records we have shared today?

3 MR. LO COCO: Objection, foundation.

4 MR. GOVERN: Can you read the question

5 back, please.

6 COURT REPORTER: "Are you aware at any

7 tim e o f  the -- any efforts made by officials o f

8 the A rchdiocese to go back to the locations where

9 you worked as a priest and hurt or may have hurt

10 kids and fam ilies and reach out to those kids and

11 fam ilies, some o f  whom are identified in the

12 records we have shared today?"

13 TH E W ITNESS: I'm not aware o f  anything

14 like that.

15 BY MR. ANDERSON:

16 Q Has anybody ever made an effort to find out from

17 you precisely how many kids you did abuse and/or

18 hurt w hile you were a priest in various

19 assignm ents for several decades?

20 MR. LO COCO: O bjection, form,

21 m isleading.

22 THE W ITNESS: I'm not aware o f  anything

23 like that, no.

24 BY MR. ANDERSON:

25 Q I'm show ing you Exhibit B, which is w hat we call
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1 the Doe list, and on it there are a few names.

2 I’m going to —

3 MR. GOVERN: This is the original,

4 Counsel.

5 MR. ANDERSON: Yes. Okay. Let me give

6 you the original one and I will take my copy

7 back. Thanks.

8 BY MR. ANDERSON:

9 Q On Exhibit B there are som e names w hich are

10 sealed w ithin the sealed record here. There's

11 John Does 1 through 7. Look at those names.

12 First, when you see the name, w ithout giving it,

13 o f  John Doe 1, look at that nam e for a moment and

14 J ohn Doe 2, look a t  that nam e for a moment, i f

15 you would. As you see that nam e, 1 need to ask

16 you the following question. Yes or no, did you

17 sexually abuse John Doe 1 ?

18 A I'm sorry. I have to take the Fifth Am endm ent on

19 that.

20 Q Did you sexually abuse John Doe 2?

21 A I plead the Fifth A m endm ent on that.

22 Q Look at the name next to  John Doe 3. Did you

23 sexually abuse John Doe 3?

24 A 1 don't know  who that is.

25 Q Okay. Look at John Doe 4. Did you sexually
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1 abuse John Doe 4?

2 A 1 will have to plead the Fifth A m endm ent on that.

3 Q Look at John Does 5. Did you sexually abuse John

4 Doe 5?

5 A 1 have to plead the Fifth on that.

6 0 Look at John Doe 6 . Did you sexually abuse John

7 Doe 6?

8 A 1 have to plead the Fifth on that.

9 Q Look at 7. Did you sexually abuse John Doe 7?

10 A I don't even know who that is.

11 Q Look at Jane Doe 1 and that name. Did you

12 sexually abuse Jane Doe 1 ?

13 A I have to plead the Fifth on that.

14 Q Did you sexually ahuse any — Did you sexually

5 5 abuse Jane Doe 2?

16 A I plead the Fifth on that.

17 Q Did you sexually abuse any other m embers o f  that

18 family identified by last nam e in the Jane Doe 1

19 and 2?

20 A 1 plead the Fifth on that.

21 Q W hen you go back to the John Doe 1 family, were

22 there also foster kids that w ere -- Did you have

23 foster kids or were you involved w ith foster kids

24 in that home?

25 A No.
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1 Q W ere you aware that there w ere foster kids in

2 that home, the John Doe 1 and 2?

3 A No.

4 MR. GOVERN: Can we go o ff the record

5 for ju s t a second?

6 MR. ANDERSON: Sure.

7 VIDEOTAPE TECHNICIAN: W e're going o ff

8 the record at 3:45 p.m.

9 (A discussion was had o ff  the record.)

10 (A recess was taken.)

11 VIDEOTAPE TEC H N IC IA N : W e're back on the

12 record at 3:5 8 p.m .

13 MR. GOVERN: Just right away some

14 housecleaning. My understanding is the witness

15 has some clarity to the Exhibit B w ith all the

16 w itnesses. There was a couple o f  w itnesses that

17 he identified as he did not recognize the names,

18 and 1 believe Mr. Budzynski w ishes to  plead the

19 Fifth to all o f  those. Is that correct?

20 THE W ITNESS: 1 w ish to plead the Fifth,

21 yes.

22 MR. GOVERN: As to all the witnesses?

23 THE W ITNESS: As to all those names,

24 yes.

25
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1 BY MR. ANDERSON:

2 Q And directing your attention back to  Exhibit B,

3 we rem em bered that as a youth the nam e that was

4 showed you originally is different than the name

5 tha t he was as a youth, so I added his name as a

6 youth. Look at John Doe 3, and now I wrote in

7 that nam e also known as then. Look at that name

8 and then I will ask you with that name now

9 w ritten in, did you sexually abuse John Doe 3?

10 A I will plead the Fifth on that.

11 Q Then if  I asked you to w rite in the nam es o f  any

12 other youth on Exhibit B whom  you sexually

13 abused, your answer to that would be?

14 A I plead the  Fifth on that;

15 Q For purposes o f  the bankruptcy case there's a

16 thing called the bar date. That is a tim e in

17 w hich anybody that has been hurt by reason o f

18 sexual abuse can file a claim , if  they have been.

19 Is there anybody’s name w ho should be

20 confidentially put on a list so they could be

21 notified to make a claim at this time?

22 A 1 don't understand. 1 don't know. 1 don't know.

23 Q It's a com plex question, but 1 think -  Is there

24 anybody that you would like to list privately

25 that the A rchdiocese should contact for purposes
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1 o f  the bankruptcy so that they could be advised

2 that they have a claim  -- they may have a claim

3 and get it in before February' 1 st?

4 A 1 don't -- No, 1 don’t --1 can’t think o f

5 anybody, no.

6 MR. ANDERSON: Let’s go o ff the record.

7 VIDEOTAPE TECH N ICIA N : We’re going o ff

8 the record at 4:01 p.m.

9 (A discussion was had o ff the record.)

10 VIDEOTAPE TECH N ICIA N : We’re back on the

11 record at 4:06 p.m.

12 MR. LO COCO: I guess I will put this on

13 the record. We ju s t had an off-the-record

14 conversation. We understand that the w itness is

15 asserting his Fifth A m endm ent rights. However,

16 on the issue o f  making sure the Archdiocese gets

17 notice to any' other potential claim ants,

18 Mr. Budzynski's counsel is going to work with me

19 so that w e can do our best — make best efforts

20 to  m ake sure our list is com plete w ithout waiving

21 Mr. Budzynski's Fifth Am endm ent rights. Is there

22 som ething else?

23 MR. G O V ER N : And to the extent that he

24 can recall or identify.

25 M R. LO COCO. To the extent he can
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1 recall. Agreed?

2 MR. SOLOCHEK: Yes.

3 MR. ANDERSON: Agreed, yes. Thank you.

4 (Exhibit C was marked.)

5 BY MR. ANDERSON:

6 Q Okay. In the m aterials that you brought with you

7 today under subpoena, one o f  the docum ents in

8 it -- W e’re going to mark that file Exhibit C.

9 In it there was a letter from Joseph Hornacek

10 addressed to you, O ctober 29, 2003. I'm showing

11 you the letter, and on that letter there is

12 handwriting. 1 guess my question is is that your

13 handw riting at the bottom?

 14 A Oh, a t  tire bottom,.............................................................

15 Q Okay. At the very bottom  o f it, that’s your

16 handwriting?

17 A Yes.

18 O Okay.

19 A I think so.

20 Q If  you can, I would simply ask you to recite what

21 you have w ritten in your hand there at the very'

22 bottom. 1 think right above it it’s signed Joe,

23 but below' it is yours, and if  you could for us

24 recite what you have written there beginning w ith

25 "I see."
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1 A 1 see we're m oving — Oh, boy. 1 can't make out

2 that word. Something. Public explored.

Q Exposure, is that?

4 A Exposure. Oh, probably. It's towards public

5 exposure. All those years, about 25, have been

6 kept very secret, confidential. In M eyer Hall,

7 which was my residence. Is M eyer Hall a safe

8 environment.

9 Q No, what is beneath confidential? It says, "W hat

10 is the assessm ent." Do you see that, the next

11 line?

12 A W hat is - - 1 think assessm ent. Yes, w hat is the

13 assessment.

14 Q And then the next line reads?

15 A Is M eyer Hall -

16 Q No, w hat about cost.

17 A Oh, w hat about cost. W hat about cost. 1 don't

18 know  why I w rote that. N othing com es to mind

19 what that means.

20 Q Okay. Then read w hat it says, "Is Meyer."

21 A Is M eyer Hall a safe environm ent question. Being

22 -

23 0 Restricted?

24 A Being restricted to any contact with the

25 ' seminar>'.
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1 Q Is that within the sem inary?

2 A Within the seminary, yes, prayers, mass, library.

3 Seems extreme punishm ent. Does not touch my

4 past. The restriction was that while I was

5 living at M eyer Hall, w'hich is on the grounds o f

6 St. Francis Seminary, w ith retired priests,

7 A rchbishop D olan said 1 may not go into any other

8 seminary' buildings, and I'm questioning him

9 w hat -  why that is and w hat good is that going

10 to do.

11 Q Okay. Thank you, sir, for that.

12 A I’m sorry 1 read so badly.

13 Q No, it's all right. R eferring back to the Doe

14 list; Exhibit B , and the m other-of John Doe 1 and

15 2 , do you have any know ledge or memory that the

16 m other o f  John Doe 1 and 2 m ade a report o f  abuse

17 to the Archbishop?

18 A I'm not aware o f  anything like that.

19 Q Do you recall or have any know ledge o f  the m other

20 o f  John Doe 1 and 2 having reported abuse by you

21 o f  her children to any official o f  the

22 Archdiocese?

23 A No, I'm not aw'are o f  any o f  that.

24 Q All right. Okay. I'm directing your attention

25 now' to  2003. Exhibit 3 8 ,1 will represent to
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1 you, sir, is a letter from then A rchbishop Dolan

2 to then Cardinal Joseph R atzinger at the

3 Congregation o f  the D octrine o f  Faith, also known

4 as the CDF. I will represent to you that in this

5 letter certain statem ents are made, and 1 will

6 read portions o f  it and then question you and try'

7 to  be as brief as I can. It is —

8 MR. LO COCO; This is 38?

9 MR. ANDERSON: Thirty-eight. Ifs dated

10 July 15, 2003.

11 BY MR. ANDERSON:

12 0  "Dear," it says, "His Em inence Joseph Cardinal

13 Ratzinger," from then Reverend Tim othy Dolan,

14 A rchbishop o f  M il waukee. " Your Em inence: In

15 accordance with norm sacram entorum  sanctitatus

16 tutela, 1 am subm itting for your consideration

17 the case o f a priest o f  the A rchdiocese o f

18 M ilwaukee. Reverend Daniel Budzynski has been

19 accused o f  sexual abuse o f  minors. The summary

20 o f  these allegations is enclosed. Father

21 Budzynski has adm itted that m ultiple acts o f

22 sexual assault occurred."

23 Two questions here. First, did you know

24 this was being subm itted to the CDF?

25 A No.
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1 Q Second, did you adm it to the Archdiocese

2 officials that m ultiple acts o f  sexual assault

3 had occurred?

4 A On that I take the Fifth.

5 Q At the next page he writes to the CDF and

6 Cardinal Ratzinger at the first line, "As victims

7 organize and become more public, the potential

8 for true scandal is very real." W hat do you know

9 about that, victims becom ing m ore organized and

10 the potential for true scandal becom ing very

11 real?

12 MR. GOVERN: O bject as to foundation.

13 TH E W ITNESS: 1 don't know why that was

14 put in there. I don't know

15 BY MR. ANDERSON:

16 Q And then the attachm ents referred to in this

17 Exhibit 38 are typewritten recitations o f

18 assignm ent history', decrees issued, investigation

19 process and various pages, w hich — a part o f

20 w hich 1 will refer you to w hich is Bate stamped

21 about ten pages back 24145, and it’s the last

22 page o f  the exhibit, Counsel, the last page o f

23 the attachm ent sent to the CD F by then A rchbishop

24 Dolan.

25 On that last page o f  the attachm ent sent
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1 to Cardinal Ratzinger at the CDF there is under

2 the title "Current Risk," 1 will read it then ask

3 you a question, sir. It states, "The greatest

4 risk posed is Daniel Budzynski's failure to

5 recognize or accept the serious o f  his offenses.

6 He portrays him self as the victim  and even makes

7 the assertion that these encounters were helpful

8 to the children and they wanted them to take

9 place." My question to you is did you portray

10 yourse lf as the victim?

11 A 1 don't think so, no, I don't. 1 don't feel 1

12 did, no.

13 Q Did you represent to the officials o f  the

14 A rchdiocese that your encounters w ith these

15 children that had been earlier deemed to be

16 sexual abuse were, in fact, helpful to the

17 children?

18 A No.

19 Q A nd did you assert that the children wanted the

20 sexual contact to have taken place?

21 MR. GOVERN; 1 will object to the form

22 o f  the question. It does take the w ording o f

23 th is letter out o f  context. It doesn't say

24 "sexual contact" in that sentence.

25
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1 BY MR. ANDERSON :

2 Q It does in the earlier one, but 1 will cede to

3 your objection and say did you assert that the

4 children wanted the encounters to have taken

5 place?

6 A No. I don’t know w hat that means or w hy that's

7 there.

8 Q Okay. It is then written, "Given the num ber o f

9 known victims, to say nothing o f those who may

10 not yet be adm itted or reported, the risk o f

11 serious scandal is extrem ely high." W hat do you

12 know about that?

13 MR. GOVERN: O bject as to foundation.

14 TH E W ITNESS: 1 don 't know why he wrote

15 that in there. I don't know.

16 BY MR. ANDERSON:

17 Q The next exhibit is Exhibit 39, and this is from,

18 1 will represent to you, Vatican Congregation

19 Head then Secretary Angelo Amato, and it is

20 pertaining to your case subm itted to the Vatican

21 or the case subm itted by the Archdiocese

22 pertaining to you to the Vatican, and it states

23 at the second paragraph, "A fter a study o f  the

24 case, this C ongregation w ishes to inform  Your

25 Excellency that it is w idely disposed to

Budzynski 11-21-11 Page 174



00175
1 proceeding with your request. However, from the

2 docum entation subm itted, there remains some

3 confusion as to the actual ages o f  the victims o f

4 Father Budzynski's alleged abuse. It’s not

5 clear, for exam ple, from the table you submitted

6 w hether the age o f  the victim s as indicated

7 referred to their age in 1994 o r 2003."

8 My question to you is did anybody go

9 back and ask you or determ ine the actual ages o f

10 victims?

11 A Not to my recollection, no.

12 Q Did D olan or o ther officials o f  the M ilwaukee

13 A rchdiocese ever make you aware o f  the Vatican's

14 response to  the request for your rem oval?

15 A No.

16 Q In Exhibit 40, O ctober 28, 2003, Dolan writes to

17 the Congregation and back to Am ato specifying

18 ages, and in the attachm ent to that letter the

19 ages are specified. 1 appreciate you can’t

20 necessarily read it, but I will represent to you

21 that the ages specified in the attachm ent have

22 both the current age and the age at the time o f

23 the alleged acts, which range from age 7 to 16

24 according to this document. Is it correct to say

25 that you engaged in sexual acts with children
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1

2

while a priest ranging in age from as young as 7 

and to age 16?

3 A 1 plead the Fifth A m endm ent on that.

4 Q Did the A rchdiocese ask you about this and what

5 you did or didn't do and w hether this was true or

6 not true?

7 A No.

8 Q Exhibit 41 is a laicization rescript unofficial

9 translation, w hich in effect is the signature o f

10 the O rdinary and com ing from the Offices o f  the

11 Congregation, which effectively, as we read it,

12 is notification, 1 believe, o f  dismissal from the

13 clerical state. Did you receive this or

14 notification that you had been removed?

15 A Yes.

16 Q And when you received that, was that the first

17 time you knew that there was a proceeding

18 underway to take you out o f  the priesthood?

19 A Yes.

20 Q W ho told you? H ow  did you know?

21 A The Vicar cam e and presented this docum ent, 1

22 presum e that's the docum ent, the docum ent o f  my

23 laicization.

24 Q Yes.

25 A Yes, the Vicar came to my residence to present
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1 that to me.

2 Q And w hat Vicar was that?

3 A Curt Frederick. C urt Frederick.

4 Q Okay. There’s also an Exhibit 400 that we

5 present to you, and it w as one that was in the

6 production o f  docum ents, but not included in our

7 packet. So we had a question about it, and it is

8 an interview  identified as an interview  o f Father

9 Daniel Budzynski dated Saturday, O ctober 16,

10 2004, and it is signed by Gregory Nowakowski. Do

11 you know who Gregory Nowakowski is, sir?

12 A No.

13 Q It's Nowakowski, N -0-W -A -K .-0-W -S-K -I, Nowakowski.

14 A Nowakowski, yes;

15 Q Do you know who that is?

16 A No.

17 Q Do you rem em ber being interviewed on or about

18 O ctober 16th at your residence and being informed

19 o f  allegations that you had grabbed and fondled

20 the penis o f  a youth under the clothing while

2 1 assigned at St. Hedwig's from July 12, '62 to

22 July 6 , 1965?

23 A W ell, if  it's in the letter — 1 don't remember.

24 I don't rem em ber that.

25 Q Okay. Do you recall Nowakowski com ing to your
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1 house to interview you and ask you questions?

2 A Yes. Yes, I think 1 do. 1 don't know who that

3 was, but I think there was som ebody that came in

4 to talk  to me and to talk about this, but 1

5 denied --1 didn't know what this was all about.

6 Q Okay. And you didn't rem em ber -  You don’t know

7 the purpose o f  why he came, but you did talk to

8 him and give him inform ation?

9 A Yes, I do recall that there was som ebody that

10 came to see me about it.

11 Q A nd you did answ er questions that he asked o f

12 you?

13 A Yes.

14 Q To this day have any o f  the m aterials that we

15 have covered with you today concerning your

16 history and allegations o f  reports o f  abuse

17 and/or concerns raised about abuse o f  youth from

18 your ordination and throughout these years, has

19 any o f  this information, to your knowledge, ever

20 been publicly dissem inated to the public, to the

2 1 police or to any o f  the parishioners w here you

22 worked as a priest?

23 MR. LO COCO. O bjection, form. Ifs way

24 overbroad. It's com pound, lacks foundation.

25 TH E W ITNESS: I would have no way o f
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1 know ing that.

2 BY MR. ANDERSON.

3 Q And as you live today in an apartm ent, you gave

4 us that address, does anybody in the neighborhood

5 in w hich you currently live, sir, know or have

6 been warned by this A rchdiocese that you have a

7 history o f  not being able to control your sexual

8 im pulse and having acted out on it against

9 children?

10 MR. LO COCO: Objection, form,

11 foundation.

12 TH E W ITNESS: I have no idea.

13 MR. GOVERN: 1 jo in  in the same

44- • ..objection.-...........................................

15 BY MR. ANDERSON.

16 Q You live across the street from a school, do you

17 not?

18 A Yes, across an athletic field.

19 Q To your knowledge, sir, have any m em bers o f  that

20 school been warned that you are living at this

21 address and have a history o f  having molested

22 children?

23 MR. GOVERN: O bject as to foundation.

24 TH E W ITNESS: I w ould have no idea about

25 that.
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1 MR. ANDERSON: That's all I have, sir.

2 EXAM INATION

3 BY MR. LO COCO:

4 Q Mr. Budzynski, I have a few  questions for you.

5 Do you need a break or should vve ju s t keep going?

6 A Yes.

7 Q K eep going. AH right. I’m going to go,

8 hopefully, in reverse order and hit on a few

9 things that Mr. A nderson asked you about to

10 follow  up on som e points. You brought with you

11 today, and 1 think this was shown on the

12 videotape, docum ents that you have in your

13 possession, correct?

44. ..A*.?¥es,..............................  .......

15 Q And my assistant m ade copies, everyone got

16 copies. There are a couple in here 1 w ant to ask

17 you about. I think w'e’re up to Exhibit C.

18 MR. ANDERSON: Yes.

19 (Exhibit D was m arked.)

20 BY MR. LO COCO:

21 Q The first th ing I w ant to ask you about 1 have

22 m arked as Exhibit D is a printout from the

23 A rchdiocesan website, and it’s got a date in the

24 lower, right-hand corner o f  J uly 11, 2004. I

25 don’t know' if  you w ant to show  that to  him. My
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1 question, Mr. Budzynski, is is this a document

2 that you printed out on or about July 11, 2004

and kept for your file?

4 A No.

5 Q How did you get that?

6 A It was printed out for me by a  friend.

7 Q During that time frame, July o f  2004?

8 A Yes.

9 Q Okay. And would you agree w ith me that your name

10 is listed on that docum ent?

11 A Yes.

12 Q All right. Can 1 have it back, please. And this

13 docum ent is titled -- well, has an initial

14 paragraph that reads, " In line  with the

15 assurances given in the C harter for the

16 Protection o f  C hildren and Young People, these

17 are the names o f  Diocesan priests o f  the

18 A rchdiocese o f  M ilw aukee who have been (or would

19 be if  they were still alive) restricted from all

20 priestly m inistries, may not celebrate the

21 sacram ents publicly or present them selves as

22 priests in any way. In addition, in accordance

23 with the canonical norm s that have been

24 established, the allegations against any living

25 priest are sent to  the C ongregation for the
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1 doctrine o f  the Faith in Rome." I'm going to

2 have your lawyer agree that 1 read that properly.

3 MR. GOVERN: You did.

4 (Exhibit E was m arked.)

5 BY MR. LO COCO:

6 0 So this was made public in July o f  2004, correct?

7 A Yes.

8 Q You also have, and I have m arked it as Exhibit E,

9 an article that was printed in the M ilwaukee

10 Journal Sentinel. 1 don't see a date on this

11 article. 1 will represent to you that I believe

12 this W'-as printed in or about Ju ly  2004. Is this

13 w'hen you got a copy o f  this article,

14 Mr. Budzynski?

15 A 1 think, yes, 1 got it from — 1 cut it out from

16 the paper.

37 Q All right. And, again --

18 A The M ilwaukee Journal Sentinel.

19 Q And your name is listed on the list o f  restricted

20 priests, correct?

21 A Yes.

22 (Exhibit F was m arked.)

23 BY MR. LO COCO:

24 0 All right. And Exhibit F is a July 6, 2004

25 letter from A rchbishop Dolan to you, correct?
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1 A Yes.

2 0  And that letter is giving you notice that your

3 name is going to be m ade public in connection

4 with the A rchdiocese’s v iew  that substantiated

5 allegations o f  sexual abuse have been made

6 against you, correct?

7 A Yes.

8 Q And e a r lie r—

9 M R. LO COCO: W here's Exhibit C? The

10 one that you had him read his writing from.

11 MR. FINNEGAN: Here it is.

12 BY MR. LO C O C O :

13 Q One o f  the things you w ere asked to read, Mr.

14 Budzynski, out o f  this You got this letter

15 from Father H ornacek on O ctober 29, 2003, and one

16 on the items you wrote was, ”1 see w e’re moving

17 into m ore public exposure," correct?

18 A Yes.

19 Q So at least as early as 2003 you knew that your

20 name was -  m ight be m ade public, true?

21 A Well, I had an indication it m ight be, yes.

22 Q Okay. And then the docum ents we ju s t went

23 through showed that it was, in fact, made public

24 the follow ing year?

25 A Yes.
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1 Q Mr. Anderson asked you w hether you were ever told

2 w hat the Vatican's response w as to A rchbishop

3 D olan's request for laicization. Do you recall

4 that question?

5 A Yes.

6 Q I thought you said no, but, in fact, you were

7 told w hat the result was, that you had been

8 rem oved from the priestly state, correct?

9 MR, GOVERN: fm  going to object to the

10 form o f  the question. 1 think it

11 m ischaracterizes the testim ony and is out o f

12 context with the question. The question was with

13 respect to a particular exhibit.

14 MR, LO COCO: Okav. Let m e w ithdraw  it

15 and ju s t ask the question to  make sure it’s

16 clear.

17 BY MR. LO COCO:

18 Q You were told about the Vatican's decision to

19 agree with Archbishop Dolan's request that you be

20 placed in the lay state, correct?

21 A Yes, at the tim e 1 was presented with this

22 docum ent o f  laicization.

23 Q By Father C urt Frederick?

24 A Yes.

25 Q 1 w ant to ask you a few questions about
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1 Exhibit 38, which is the July 15, 2003 letter

2 from A rchbishop Dolan to  the C ongregation for the

3 D octrine o f  the Faith, the one that starts with

4 the norm o f sacram entorum  sanctitatus tutela.

5 There are a couple o f  passages I want to read and

6 ask you through your lawyer, although you are

7 welcom e to follow' along, w hether 1 have read them

8 correctly.

9 The last paragraph on the first page

10 states. Archbishop Dolan whites, quote, "The

11 im pact on his various victims has been

12 significant. The A rchdiocese o f  M ilw aukee has

13 yet to even locate all o f  the potential victims

14 that could come forward for assistance- Our

15 new-found aw areness o f  the severity o f  damage

16 caused by sexual abuse a t the hands o f  clergy

17 makes it im possible for us to ignore this

18 situation," close quote. Did 1 read that

19 correctly?

20 MR. GOVERN: You did.

21 BY MR. LO COCO:

22 Q The paragraph on the next page w hich starts with

23 the w'ord "Given," A rchbishop D olan w rites, "Given

24 the nature and frequency o f  the alleged and

25 adm itted sexual abuse, along with the serious
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1 abuse o f  office, I have pondered long and hard to

2 arrive at an opinion about the most appropriate

3 action to by taken. In order that justice may be

4 m ade m anifest and healing o f  the victim s and the

5 church may proceed, I'm asking that Reverend

6 Daniel A. Budzynski be dism issed ex officio from

7 the clerical state.” Did 1 read that correctly?

8 MR. GOVERN: You did.

9 BY MR. LO COCO:

10 Q And, Mr. Budzynski, you were, in fact, dism issed

11 from the clerical state?

12 A Yes.

13 Q You had been restricted from m inistry for

14 a! m ost — w ell, a t  least e igh t years prior to

15 this, correct?

16 A Yes.

17 Q By A rchbishop W eakland?

18 A Yes.

19 Q I f  you could look at Exhibit 30, please.

20 Mr. Budzynski, this is the formal letter with

21 precept from A rchbishop W eakland lim iting your

22 ministry, correct?

23 A Yes.

24 0  And from 1995 until A rchbishop Dolan became

25 Archbishop, there w ere a few occasions where you

Budzynski 11-21-11 Page 186



00187
1 asked for some exem ptions from these

2 restrictions, correct?

3 A Yes.

4 Q And as you discussed with Mr. A nderson, you were

5 perm itted to say mass with your classm ates at

6 your Jubilee, correct?

7 A Yes.

8 Q But otherwise none o f  the restrictions were ever

9 lifted, true?

10 A True.

11 Q And then when A rchbishop Dolan took over, that

12 led to even further restrictions, correct?

13 A Yes.

14 Q A nd ultim ately laicization?

15 A Yes.

16 Q And I think Mr. Anderson represented to you that

17 A rchbishop Dolan became A rchbishop in

18 A ugust 2002. Is that your recollection?

19 A Yes.

20 Q All right. Could you look a t Exhibit 37, please.

21 Do you see this is a letter to E. M ichael M cCann,

22 who was District A ttorney in A ugust o f  2002?

23 A Um-hum.

24 Q Yes?

25 A Yes.
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1 Q In the second paragraph — I'm sorry. This is a

2 letter from  B arbara Ann Cusack, the Chancellor.

3 In the second paragraph she reports she's making

4 a report involving Daniel Budzynski, correct?

5 A Yes.

6 Q So the very same m onth that A rchbishop Dolan

7 takes over as A rchbishop, M ike M cCann receives a

8 report regarding you, correct?

9 A Well, according to this letter, yes.

10 Q Early this m orning w hen we got started, one o f

11 the questions that you w ere asked a couple o f

12 times by Mr. Anderson that I w'ant to follow" up on

13 is this question: Back in th e '6 0 's , '7 0 ’s, even

14 the early '80's, did you  know  th a t sexual contact

15 with a m inor was a crim e, and 1 believe that you

16 answ ered that you didn't. I w ant to follow  up on

17 that.

18 A No, 1 did not know that.

19 Q So you w'ent to the seminary' in the '50's,

20 correct?

21 A Yes.

22 Q You studied in Latin?

23 A Yes.

24 Q You took moral theology?

25 A Yes.
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1 Q Did you learn during your studies in the seminary

2 that sexual activity was reserved to the married

3 state?

4 A Yes.

5 Q Did you at least know  that sexual contact with a

6 m inor was immoral?

7 A Yes.

8 Q And it was a mortal sin?

9 A It was sinful.

10 Q So you knew that. W hat you are telling  us is you

11 didn't know it was a crime?

12 A Yes.

13 Q And you didn't learn it was a crim e until when?

14 A Quite a  bit later. Only after the -- after the

15 C onference o f  Bishops made a charter.

16 Q In 1985?

17 A No.

18 Q Or later?

19 A No, 2003 or som ething like that.

20 Q All right. So prior to that you thought having

21 sexual activity with an 8-year-old was not a

22 crime?

23 A True.

24 Q That's your testim ony?

25 A Yes.
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1 Q All right. And you were asked w hether the

2 A rchbishop ever told you not to  have sexual

3 contact with children, and 1 think you said no.

4 My follow -up question is given your studies in

5 moral theology, did you need the A rchbishop to

6 tell you not to have sexual contact with

7 children?

8 A Well, the studies in moral theology would not

9 have provided me w ith any indication o f  that,

10 unless there were certain cases or something. In

11 my state o f  mind and referring som ewhat to my

12 alcoholic m ind-set and perhaps my confusion about

13 w hat 1 was doing, 1 think that, no, I have to

14 plead ignorance, \vhieh people say is no  excuse,

15 but fo r me it was just, unfortunately, that's the

16 way it was.

17 Q W ell, you earlier said to me that you knew' from

18 your studies that it was immoral, sinful, to have

19 sexual contact with a minor, correct?

20 A Yes.

21 Q So 1 guess I will ask a sim pler question. Once

22 you finished those studies, you didn't need the

23 Archbishop to tell you that again, did you?

24 A No, no, 1 didn't.

25 Q If  you could look at Exhibit 42, please. Back to
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1 the Vicar Logs. Actually, 1 w ant to look at

2 Bates num ber 23872. I'm looking at N ote 485.

3 Again, 1 w ant to  read it and have you and your

4 counsel make sure I read it properly, and then I

5 have a follow-up question. "On Tuesday,

6 Septem ber 23, 1 9 8 6 ,1 had a telephone

7 conversation with Dr. g g g g g g g y g g g j  whom Dan

8 sees on a m onthly basis, m  indicated that

9 Dan is alm ost a, quote, 'm iracle story,’ close

10 quote, because o f the way in w hich he's handled

11 his problem s responsibly and maturely. I made an

12 appointm ent to meet w ith and Dan next

13 month." Did 1 read that correctly?

—4 4 ' -A - Yes. ...............................

3 5 Q All right. So this confirm s w hat you testified

16 earlier, that Dr. m  thought you were a

17 m iracle story?

18 A 1 don't rem em ber the word m iracle, but 1 thought

19 he said success.

20 0  All right. And the next entry', 509, reads, "On

21 Friday, O ctober 10, 1986,1 m et w ith Dr. m |

22 m  in his office to  discuss the progress

23 o f  Dan's therapy. J J J J b e i i e v e s  that Dan has

24 m ade great progress, and as a result o f  Dan’s

25 efforts, he can be expected to continue in his
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1 m inistry w ithout undue risk provided that he

2 continue to take the personal precautions

3 established, avoid alcoholic beverages and

4 continue his m onthly therapy sessions, m

5 said we should feel free to  ask Dan how7 things

6 are going in a direct fashion as a sign o f

7 support." Did 1 read that correctly?

8 A Yes.

9 Q Okay. So was it your understanding from

10 Dr, m H  that he did not believe you

11 represented an undue risk in the community?

12 M R. GOVERN: O bject as to foundation.

13 TH E W ITNESS: I don’t know- what he

14 thought, w hatever his feeling was.

15 BY MR. LO COCO:

16 Q Well, I'm asking did he ever tell you, "1 don't

17 think you represent an undue risk  to the

18 community?"

19 A 1 don't recall he ever said that to me.

20 Q At least according to this note, he made that

21 representation to Bishop Sklba, correct?

22 A Um-hum.

23 MR. GOVERN: O bject as to foundation.

24 TH E  W ITNESS: He may have. I don't

25 know.
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1 BY MR. L O C O C O :

2 Q Okay. Just one or two m ore questions.

3 Mr. Budzynski, 1 ju s t w ant to be clear about

4 timing. Is it your testim ony tha t you have been

5 sober since you com pleted the 12-step program at

6 the G uest House?

7 A Yes.

8 MR. LO COCO: That’s all I have. Thank

9 you.

10 MR. ANDERSON: Mr. Budzynski, a few

11 follow-ups.

12 EXAMINATION

13 BY MR. ANDERSON:

14 Q You said vou have to plead ignorance when it

15 com es to your knowledge o f  the crime o f  an adult

16 engaging in sexual abuse. Is it also correct to

17 say that you were not able to  control yourself

18 w hen it cam e to w hat you did?

19 MR. L O C O C O : O bjection, form.

20 THE W ITNESS: I have to plead the Fifth

21 A m endm ent on that.

22 BY MR. ANDERSON:

23 Q A nd you didn't like w hat you did about acting out

24 on your ow n sexual im pulses, did you?

25 A 1 have the to plead the Fifth on that.
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1 Q And you never intended to hurt those kids, did

2 you?

3 A 1 have to  plead the Fifth on that, too.

4 Q You thought you were helping them, didn't you?

5 A 1 have to plead the fifth on that.

6 Q And you thought you were caring for them, too,

7 didn't you?

8 A I have to plead the Fifth on that, too.

9 Q And you were using your position as a priest in a

10 position o f  trust in your collar to care for

11 those kids, at least as best you thought you

12 could, correct?

13 A 1 have to use the Fifth.

14 0 Now you d idn 't know you w ere on  the list o f

15 credibly accused priests until your friend gave

16 it to you in 2004, correct?

17 A Yes.

18 Q And then it was after that that you saw the

19 article in the paper?

20 A it m ight have been, yes. 1 don't know which cam

21 first.

22 Q Beyond you being on that list, is it also correct

23 to say that at no time, to your knowledge, or

24 anywhere has it ever been docum ented anywhere, to

25 your know ledge, that the A rchdiocese ever
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disclosed the history known to the A rchdiocese

2 about you and w hat you have done to  the kids

3 since the ’60's?

4 MR. LO COCO: O bjection, asked and

5 answered and foundation

6 MR. GOVERN: 1 would jo in  in the

7 objection.

8 THE W ITNESS: 1 don't know. 1 don’t

9 know w hat the A rchdiocese was doing.

10 BY MR. ANDERSON:

11 Q Beyond placing you on the list o f  credibly

12 accused and m aking that public, do you have any

13 knowledge that the A rchdiocese ever disclosed to

14 the parishioners what they knew about what you

15 had done at various parishes to the kids?

16 MR. GOVERN: Object.

17 THE W ITNESS: I have no idea what they

18 w ere doing.

19 BY MR. ANDERSON:

20 Q To your knowledge, did the A rchdiocese ever

21 disclose w hat they knew and disclose to the

22 Vatican about your history and made that

23 available to  the public?

24 MR. LO COCO: O bjection, form and

25 foundation.

Budzynski 11-21-11 Page 195



00196
1 MR. GOVERN: Same objection.

2 THE W ITNESS: I never knew w hat they

3 w ere doing.

4 BY MR. ANDERSON:

5 Q To your knowledge, did the A rchdiocese officials

6 ever disclose to the public that you had been

7 rem oved from  the clerical state because o f

8 repeated acts o f  sexual abuse against minors?

9 MR. GOVERN: O bject as to foundation.

10 MR. L O C O C O . Join.

11 THE W ITNESS: Again, 1 don't know what

12 they did or were doing.

13 BY MR. ANDERSON:

14 Q And, to your knowledge, did the Arehdioeese ever

15 disclose to the public, the parishioners or

16 anybody else outside o f  the clerical culture in

17 the A rchdiocese o f  M ilwaukee that you had a long

18 history o f  sexual abuse and it had been concealed

19 by those officials?

20 MR. LO COCO: O bjection, form,

21 foundation, m isstates facts,

22 MR. GOVERN. Join in the objections.

23 TH E W ITNESS: I have no idea w hat that

24 meant.

25 BY M R. ANDERSON:
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1 Q Okay. W ell, that it had been kept a secret?

2 MR. LO COCO; Same objections.

3 THE W ITNESS: 1 don't know.

4 MR. ANDERSON: Thank you.

5 VIDEOTAPE TECHNICIAN: This ends the

6 video deposition o f  Daniel A. Budzynski on

7 Novem ber 21, 2011; the tim e 4:53 p.m.
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1 STATE OF W ISCONSIN )

2 M ILW AUKEE COUNTY )

3

4 I, KATHY A. HALM A, Registered

5 Professional Reporter and Notary Public in and for the

6 State o f  W isconsin, do hereby certify that the

7 deposition o f  DANIEL A. BUDZYNSKI, was taken before me

8 at the Law O ffices o f  W hyte, H irschboeck & Dudek, S.C.,

9 555 East W ells S tre e t Suite 1900, M ilwaukee,

10 W isconsin, on the 21st day o f  Novem ber, 2011,

11 com m encing at 9:30 in the forenoon.

12 T hat it was taken at the instance o f

13 Certain Personal Injury'C laim ants upon verbal

14 ■ —interrogatories.............................................................. ..................

15 That said statem ent w as taken to be used

16 in an action now' pending in the U. S .  BA NKRUPTCY COURT

17 FOR TH E EASTERN D ISTRICT OF W ISCONSIN in re A RCHDIOCESE

18 OF MILWAUKEE, Debtor.

19 A P P E A R A N C E S

20 JEFF ANDERSON & ASSOCIATES, P. A., 366 
Jackson Street, Suite 100, St. Paul, M innesota, 55101,

21 by MR. JEFF R. ANDERSON and M ICHAEL G. FINNEGAN, 
appeared on behalf o f  the Certain Personal Injury'

22 Claim ants.

23 HOW ARD, SOLOCHEK & W EBER, S.C., 324 East 
W isconsin Avenue, Suite 1100, M ilwaukee, W isconsin,

24 53202, by MR. ALBERT SOLOCHEK, appeared on behalf o f  
the U nsecured Creditors Committee.

25
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1 W HYTE HIRSCH BO ECK  DUD EK , S.C.. 555 East

Wells Street, Suite 1900, M ilwaukee, W isconsin, 53202,
2 by MR. FRANCIS H. LOCOCO, appeared on behalf o f  the 

Debtor.
3

DE WITT, ROSS & STEVENS, S.C., 13935
4 Bishop's Drive, Suite 300, Brookfield, W isconsin,

53005-6605, by MR. SHAWN M. GOVERN, appeared on behalf
5 o f  the witness.

6 That said deponent, before exam ination,

7 was sworn to testify the truth, the whole truth, and

8 nothing but the truth relative to said cause.

9 That the foregoing is a full, true and

10 correct record o f  all the proceedings had in the matter

11 o f  the taking o f  said deposition, as reflected by my

12 original m achine shorthand notes taken at said time and

13 place.

14

15
N otary Public in and

16
for the State o f  W isconsin

17

18
Dated this 29th day o f  November, 2011,

19
M ilwaukee, W isconsin.

20 

21 

22

23

24

25

Budzynski 11 -21-11 Page 199


